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Za rok będzie żłobek

W ubiegłym tygodniu wmurowano akt erekcyjny pod budowę długo oczekiwanego żłobka integracyjnego. Oprócz wielu doku-

mentów w specjalnej kapsule znalazł się także ostatni numer „Ziemi Sochaczewskiej”. Na zdjęciu (od lewej) Joanna Kamińska, 
naczelnik wydziału polityki społecznej i ochrony zdrowia oraz Urszula Cielniak, naczelnik wydziału inwestycji i modernizacji 
UM, przygotowują zawartość kapsuły

Blisko 400 osób 
gościł każdego 
festiwalowego 
dnia Przegląd 
Twórczości Arty-

stycznej Środowi-
skowych Domów 
Samopomocy. 
Były występy na 
scenie i wystawa 
różnorodnych prac.
O niezwykłym 
wydarzeniu z 
ludźmi niepełno-

sprawnymi w roli 
głównej piszemy

 na stronie 12

Festiwal 
niepełnosprawnych Sezon grzybowy 

w pełni. Do 
redakcji zgłaszają 
się szczęśliwi 
Czytelnicy, 
którym udało się 
„upolować” praw-

dziwe okazy.
Wszyscy, którzy 
zaprezentują swo-

je leśne zdobycze, 
wezmą udział 
w konkursie 
na „Grzybiarza 
Roku”. Czekają 
atrakcyjne nagrody

Na grzyby

więcej str. 16
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W OBIEKTYWIE 

Maluchy u 
burmistrza

Interwencje 
pomogły

Szczególni goście odwiedzi-
li we wtorek, 25 września, Urząd 
Miejski. Na pierwszą wycieczkę, 
od chwili rozpoczęcia edukacji w 
przedszkolu, wybrały się malu-
chy z przedszkola Caritas w So-
chaczewie. Spacerowały po ratu-
szu, odwiedziły kilka wydziałów 
i sekretariat burmistrza. Z gość-
mi spotkał się radny Tomasz Ob-
rączka, a w dużej sali konferencyj-
nej burmistrz Piotr Osiecki, który 
dla każdego  dziecka przygotował 
słodką niespodziankę. Na koniec 
goście i gospodarz UM zrobili so-
bie wspólną, pamiątkową foto-
grafię. 

Po naszej interwencji, na uli-
cy Wyszogrodzkiej wykonawca 
sieci kanalizacji sanitarnej, aby 
ułatwić przejazd samochodom, 
ustawił tymczasowe światła, któ-
re regulują płynność ruchu. W 
miejscach, gdzie ukończono bu-
dowę kanalizacji, dotychczas wy-
konawca utwardzał jezdnię gry-
sem. Obecnie te fragmenty jezdni 
są zalewane asfaltem, dzięki cze-
mu stan drogi zaczyna się popra-
wiać. W dalszym ciągu będziemy 
monitorować prace na tej nie-
zwykle uczęszczanej drodze wo-
jewódzkiej. (jw)

Jolanta Skotak
Od 21 lat dyrektor Miej-

skiego Przedszkola nr 1, od 
34 lat w zawodzie nauczycie-
la. Pracę rozpoczęła w 1978 r. 
w Zbiorczej Szkole Gminnej w 
Kamionie. Od 1987 r. związa-
na z Przedszkolem nr 1, naj-
pierw jako nauczyciel, później 
dyrektor.

Absolwentka Wyższej 
Szkoły Humanistyczno-Peda-
gogicznej w Łowiczu w zakre-
sie edukacji wczesnoszkolnej 
i studiów podyplomowych z 
zakresu zarządzania oświatą.

Mama dorosłego już syna. 
Miłośniczka wycieczek krajo-
znawczych, kochająca zwie-
dzanie ciekawych miejsc.

Dariusz Sidor
Od 13 lat członek Stowa-

rzyszenia Pomocy Osobom 
Potrzebującym „Przystań”. 
Od 5 lat wychowawca i kie-
rownik świetlicy środowisko-
wej „Kleks” w Chodakowie, 
skupiającej dzieci i młodzież 
z rodzin niewydolnych wy-
chowawczo.

Z zawodu psycholog. 
Oprócz prowadzenia świetli-
cy, pracuje jako terapeuta w 
Poradni Leczenia Uzależnień 
w Grodzisku Mazowieckim.

Zarówno żona Monika, 
jak i 17-letnia córka Izabel-
la, wspierają go w pracy w 
„Kleksie”.

Pan Darek lubi pracę w 
ogrodzie, spotkania przy bry-
dżu i dobrą książkę. Fascynu-
je go kamień, jako materiał 
twórczy i żeglarstwo. (sos)

Radni udzielili wsparcia finan-
sowego powiatowi sochaczew-
skiemu (więcej na ten temat 
przeczytać mogą Państwo w 
tekście na str. 3 ),  zrezygnowali 
z zaciągnięcia pożyczki w Wo-
jewódzkim Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej. Uznali, że warunki 
umowy są nieopłacalne.

 - Początkowo chcieliśmy 
pożyczyć 600 tys. zł z przezna-
czeniem na zakup autobusów 
dla Zakładu Komunikacji Miej-
skiej. Przeanalizowaliśmy kosz-
ty kredytu i doszliśmy do wnio-
sku, że lepiej jest sfinansować 
to przedsięwzięcie ze środków 
własnych - wyjaśniała skarbnik 
miasta Jolanta Brzóska. - Wy-
datki podzielimy na transze i 
rozciągniemy inwestycję w cza-
sie. Nie ma sensu narażać się na 
wysokie odsetki. Pierwsza do-
tacja celowa dla ZKM wyniesie 
220 tys. zł. 

Zgoda, pomoc, 
wsparcie

Rada Miasta jednogłośnie 
zdecydowała się natomiast na 
przeznaczenie 154 tys. zł na 
remont chodnika wzdłuż al. 
600-lecia, na odcinku od ul. 
Warszawskiej do ul. Pokoju. 
Ponieważ dotyczy on drogi wo-
jewódzkiej, wsparcie to będzie 
miało formę pomocy rzeczowej 
dla województwa mazowiec-
kiego. Prace wykona Zakład 
Komunikacji Miejskiej. Pod-
jęto także dwie uchwały doty-
czące gospodarowania odpa-
dami komunalnymi. Następnie 
przegłosowano siedem uchwał 

wyrażających zgodę na zbycie 
lub kupno niewielkich działek 
leżących w obrębie Sochacze-
wa. Działania te będą kolejnym 
krokiem mającym na celu ure-
gulowanie gospodarki grunta-
mi należącymi do miasta. 

Jak można się było domyśleć, 
radni jednogłośnie poparli pro-
jekt uchwały dotyczącej  zawarcia 
umów najmu lokali użytkowych 
w kramnicach na czas nieozna-
czony. Do wynajęcia przeznaczo-
ny zostanie cały parter i połowa 
drugiej kondygnacji. Na parte-
rze pomieszczenia przeznaczone 
do przetargu mają łącznie po-
wierzchnię ponad 600 mkw. 

- Część pomieszczeń w 
kramnicach będzie użytko-
wał samorząd. Inne zajmą or-
ganizacje pożytku publiczne-
go, m. in. PCK. Resztę będą 
mogły wynająć podmioty pry-
watne. Na drugiej kondygna-
cji oferujemy łącznie osiem 
pomieszczeń biurowych - wy-
jaśniała Agnieszka Kupry-
janiuk. - Z jakimi dokładnie 
kosztami będą musieli liczyć się 
potencjalni najemcy, nie da się 
jeszcze w tej chwili powiedzieć. 
Burmistrz zarządzeniem okre-
śli wyjściową stawkę za  metr 
kwadratowy powierzchni.

Jednocześnie Rada Miasta, 
w związku z planowaną przez 
Miejską Bibliotekę Publiczną 
przeprowadzką do kramnic, 
zdecydowała się na likwidację 
filii bibliotecznych nr 5 i 6.

- Likwidacja brzmi groź-
nie. Tak naprawdę mamy tu do 
czynienia z przeniesieniem. Nie 
wiąże się ono ze zmianami ka-

drowymi. Chodzi raczej o upo-
rządkowanie stanu prawnego i 
połączenie księgozbiorów - wy-
jaśniał wiceburmistrz Marek 
Fergiński. 

Radni zdecydowali się tak-
że na wprowadzenie niewielkich 
korekt w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzen-
nego dla terenu byłej mleczarni 
przy ul. Traugutta. Przyjęli rów-
nież nowy regulamin cmenta-
rza komunalnego. Przy okazji 
wydłużono czas jego otwarcia w 
okresie od 1 października do 31 
marca. Będzie on czynny nie do 
godz. 17.00, a do 19.00. Przyję-
to również niewielkie poprawki 
w statucie miasta dotyczące na-
zewnictwa poszczególnych ko-
misji Rady Miejskiej. 

Konsultacja okręgu
Pod koniec obrad procedo-

wano uchwałę w sprawie ustale-
nia okręgów wyborczych na ko-
lejne wybory do Rady Miejskiej.  
Zdaniem opozycyjnych rad-
nych projekt był niedostatecznie 
konsultowany. Zarzucali, że nie 
mieli szansy na dogłębną analizę 
jego zapisów. Stwierdzili, że od-
mawiają głosowania tej uchwały. 

Głos w sprawie zabrał burmistrz 
Piotr Osiecki. 

- 10 września zorganizowa-
łem spotkanie z udziałem prze-
wodniczących wszystkich klu-
bów radnych. Odbyło się ono 
w obecności sekretarza mia-
sta. Przedstawiliśmy wtedy cały 
projekt - mówił. - Zwróciłem 
się do zebranych o pochylenie 
się nad treścią uchwały, prze-
analizowanie jej zapisów i zgła-
szanie uwag nie tylko na spo-
tkaniu. Radni mogli zwrócić 
się do nas osobiście, skontakto-
wać się drogą telefoniczną i ma-
ilową, do czego ich zachęcałem. 
Od 10 września nie wpłynął do 
mnie żaden sygnał, czy infor-
macja o chęci podjęcia dyskusji. 
Za to na sesji słyszę, że konsul-
tacje zostały przeprowadzone w 
niewystarczający sposób. 

Burmistrz podkreślał, że 
pracownicy ratusza, na czele z 
nadzorującym przygotowanie 
dokumentu sekretarzem An-
drzejem Wierzbickim, włożyli 
mnóstwo pracy w przygotowa-
nie nowego podziału. Zgodnie 
z nowymi przepisami miasto 
zostanie podzielone na 21 okrę-

gów wyborczych. Z każdego 
wybrany zostanie jeden radny. 
W Sochaczewie podział udało 
się przeprowadzić wyjątkowo 
symetrycznie. Różnice między 
liczbą uprawnionych do głoso-
wanie w poszczególnych okrę-
gach są nieznaczne. 

- Największy sochaczew-
ski okręg, który mieści się w 
ścisłym centrum miasta, liczy 
1871 wyborców. Najmniejszy, 
za torami kolejowymi od ul. 
Żyrardowskiej na południowy-
-zachód, to 1591 osób - mówił  
Andrzej Wierzbicki. 

Pomimo przedstawionej ar-
gumentacji dziewięciu radnych 
nie zagłosowało, a jeden wstrzy-
mał się od  głosu. Uchwała prze-
szła 11 głosami „za”.

Sesję zamknął punkt „spra-
wy różne” oraz trzy informa-
cje: o pracy burmistrza, o dzia-
łaniach podejmowanych przez 
przewodniczącą rady w okresie 
międzysesyjnym oraz o wyko-
naniu budżetu za pierwsze pół-
rocze 2012 r. To ostatnie zostało 
dobrze ocenione przez Regio-
nalną Izbę Obrachunkową. 

Agnieszka Poryszewska

Trzydzieści uchwał 
w cztery godziny

 ■ 25. sesja Rady Miasta była kolejną, która 
przebiegła bez większych zakłóceń. Uchwały 
procedowano sprawnie i w większości 
jednomyślnie. Jedyna kwestia sporna 
dotyczyła ustalenia okręgów wyborczych. 

Duża część obrad dotyczyła budżetu miasta
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REKLAMA

HERMES Sp. z o.o. w Sochaczewie 

Oferuje wykonawstwo przyłączy 
kanalizacyjnych i wodociągowych.

Dysponujemy dużym doświadczeniem w tym zakresie stosując konkurencyjne ceny.
Tel. kont. 602-328-153

Ponadto oferujemy sprzedaż kruszyw:
- pospółka             - piasek          - podsypka           - kamień

Tel. kont. 508-157-902      e-mail hermes2605@wp.pl
ZS-1223

Wspólnota Mieszkaniowa Żwirki Wigury 18, 20 w Sochaczewie ogłasza 

konkurs ofert na budowę kotłowni na paliwo stałe Eko-groszek 
w budynku przy ul. Żwirki i Wigury 20 w Sochaczewie

Dokumentację przetargową można otrzymać w siedzibie ZZN  
w Sochaczewie ul. Lotników 1 pokój nr 2 w godz. 8.30-15.00.

Osobą uprawnioną do kontaktu z oferentami jest  
Pan Arkadiusz Paciorkowski tel. 46 811-18-56 pokój nr 2.

ZS-1246 

OGŁOSZENIE Burmistrza Miasta Sochaczew

o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowa-

nia przestrzennego miasta Sochaczew oraz przeprowadzeniu strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko tego planu

Na podstawie art. 17 pkt 1  i art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tekst jednolity w Dz. U. z 2012 r. nr 647)  oraz art. 39 ust. 1 pkt 1, 3, 4 i 5 i art. 40 
w związku z art. 46 pkt 1 i art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku  i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach 
oddziaływania na środowisko (Dz. U. nr 199 poz. 1227, z późniejszymi zmianami) 

zawiadamiam 
o podjęciu przez Radę Miejską w Sochaczewie w dniu 25 września 2012 r. Uchwały nr 

XXV/245/12 o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Sochaczew w granicach terenu byłej mleczarni przy ul. Traugutta.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionej zmiany planu  miejscowego.
Wnioski należy składać na piśmie w Urzędzie Miejskim w Sochaczewie, ul. 1-go Maja 16, 96-500 
Sochaczew, w terminie do dnia  31 października 2012 r. 
Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz 
oznaczenie nieruchomości,  której dotyczy.
Złożone wnioski zostaną rozpatrzone przez Burmistrza Miasta Sochaczew. 

Burmistrz MiastaSochaczew
Piotr Osiecki

ZS-1256 

 ■ Jednak nie Płock. 
Sochaczewscy 
radni zadecydowali 
o utworzeniu 
własnego związku 
międzygminnego. 

Zajmie się on ujednolico-
ną gospodarką odpadami po-
chodzącymi z rejonu Socha-
czewa. Wszystko to związane 
jest z wejściem w życie nowych 
przepisów. Już od 1 lipca 2013 
r. każdy mieszkaniec będzie 
wnosił ujednoliconą opłatę za 
śmieci. 

Reforma śmieciowa wcho-
dzi w decydującą fazę. Gmi-
ny przygotowują przetargi na 
wywóz odpadów i liczą nowe 
stawki opłat za śmieci. Już te-
raz potocznie nazywa się je 
„podatkiem śmieciowym”. So-
chaczewski samorząd stara się, 
by był on jak najniższy. By tak 
się stało, kluczowe jest odpo-
wiednie skonstruowanie tre-
ści 12 uchwał, w tym siedmiu 
obowiązkowych. Pod rządami 
nowej ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gmi-
nach, mają  podjąć je poszcze-
gólne  rady gmin. 

Sochaczewskie władze po-
czątkowo deklarowały wstą-
pienie do Związku Gmin Re-
gionu Płockiego. O pomyśle 
tym zadecydowały oczywiście 
względy ekonomiczne. Wspól-
ne zarządzanie lokalnymi 
śmieciami i zlecenie ich obsłu-
gi jednemu podmiotowi po-
zwoliłoby znacznie zreduko-
wać koszty. Niestety z projektu 
wycofał się główny członek 
związku, czyli miasto Płock. 

- Przeanalizowaliśmy nową 
sytuację. Okazało się, że po wy-
cofaniu się Płocka nasz udział 
w związku mijałby się z celem. 
Po prostu ponosilibyśmy koszty 
za mniejsze samorządy w nim 

zrzeszone - wyjaśniał na sesji 
burmistrz Piotr Osiecki.  - Wy-
tyczyliśmy nowe kierunki dzia-
łania i uznaliśmy, że najlepsze 
dla sochaczewian będzie utwo-
rzenie własnego związku. Uwa-
żam, że to jedna z najważniej-
szych uchwał na tej sesji. 

Rada miejska jednogłośnie 
przychyliła się do tego projek-
tu. Przy pozytywnych opi-
niach komisji, również jedno-
myślnie zatwierdzono uchwałę 
w sprawie zamiaru utworze-
nia nowego związku między- 
gminnego. Oprócz naszego 
miasta znajdą się w nim gminy 
Brochów, Iłów, Młodzieszyn, 
Nowa Sucha, Rybno, Socha-
czew oraz Teresin. 

- Stworzymy nowocze-
sny system gospodarowa-
nia odpadami komunalnymi 
przy współudziale wielu sa-
morządów. Daje to możliwość 
obniżenia kosztów, ale tak-
że pozwala na efektywniejsze 
działania dotyczące ochrony 
środowiska  - mówi burmistrz 
Osiecki. 

Już w przyszłym roku ra-
cję bytu stracą umowy indywi-
dualnie podpisywane z firma-
mi zajmującymi się odbiorem 
odpadów. Intencja ustawodaw-
cy jest przejrzysta: Polacy mają 
nauczyć się segregowania śmie-
ci (ich odbiór będzie znacznie 
tańszy), a przede wszystkim 
zniknąć mają dzikie wysypi-
ska. Wprowadzenie wspólnego 
„podatku śmieciowego” jest je-
dynym skutecznym sposobem 
na osiągnięcie tego celu. Opła-
ta w tej formie będzie również 
korzystna dla mieszkańców. 
Wszyscy  będą płacić  jednako-
wą stawkę. W jej ramach firma 
odbierająca odpady będzie mu-
siała usunąć śmieci, niezależnie 
od ich ilości. 

Agnieszka Poryszewska

Śmieciowa 
ofensywa

Pierwotnie koszt inwestycji po 
połowie pokryć miało miasto 
oraz zarządca drogi czyli po-
wiat. Teraz okazuje się, że temu 
ostatniemu pieniędzy wystar-
czy tylko na 20 proc.  przed-
sięwzięcia. Konieczne stało się 
zabezpieczenie w miejskim 
budżecie na ten cel 1,1 mln zł. 
Sprawa omawiana była podczas 
ostatniej sesji Rady Miasta.

Dzięki porozumieniu za-
wartemu w czerwcu między sa-
morządem miejskim a powia-
towym przebudowa podzielona 
została na dwa etapy. Łącznie 
wyremontowanych będzie  nie-
mal 1,8 km nowej nawierzch-
ni. Miasto przekazało 100 tys. 
zł na opracowanie dokumen-
tacji projektowej przebudowy. 
Pomimo że ul. Staszica podle-
ga Powiatowemu Zarządowi 
Dróg, przebiega ona przez cen-
trum Sochaczewa, dlatego bur-
mistrzowi zależy na jej wyre-
montowaniu.

30 proc. ze 
„schetynówek”

Główne założenia projek-
towe dotyczą wzmocnienia ist-
niejącej konstrukcji i wyko-
nania odwodnień. Te ostatnie 
będą wyjątkowo ważne. Do tej 
pory każdy większy deszcz po-
wodował, że ulica Staszica za-
mieniała się miejscami w głębo-
kie jezioro. Docelowo wzdłuż 
ulicy Staszica powstać ma dwu-

stronny chodnik. Być może 
uzupełni go też ścieżka rowe-
rowa. Przy przystankach ZKM 
powstaną zatoczki. Wszystko 
to  ma zostać uzupełnione miej-
scami parkingowymi. 

- Projekt przebudowy jest 
już gotowy. W najbliższych 
dniach złożymy wniosek wraz 
z kompletem dokumentów o 
dofinansowanie prac z Narodo-
wego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych - powiedziała 
nam dyrektor PZD Małgorza-
ta Dębowska. - Oczekujemy, że 
środki zewnętrzne pokryją  30 
proc. kosztów inwestycji. 

Pierwotnie, pozostałe 70 
proc.,  w równych częściach, 
miało zostać podzielone mię-
dzy miasto i powiat. Zwrot akcji 
nastąpił w ubiegłym tygodniu. 
Do ratusza wpłynęło pismo, w 
którym władze powiatu poin-
formowały, iż, z uwagi na brak 
wystarczających środków, chcą, 
by miasto wzięło na siebie cię-
żar inwestycji. 

- Zwracam się do radnych 
o poparcie uchwały, zgodnie 
z którą miasto wyda na prze-
budowę ul. Staszica więcej niż 
przewidywało porozumienie 
między miastem i powiatem. 
Inwestycja ta jest wyjątkowo 
ważna dla mieszkańców So-
chaczewa  - uzasadniał uchwałę 
burmistrz Piotr Osiecki. -  Za-
rząd powiatu zmienił zdanie, 
oczekując, że miasto dołoży 50 

proc. całej kwoty potrzebnej 
do realizacji przebudowy, czyli, 
biorąc pod uwagę 30 proc. dofi-
nansowania zewnętrznego, po-
wiatowi pozostanie do uregulo-
wania 20 proc. kosztów. 

Miasto płaci
Radni, mimo że ostatecz-

nie poparli projekt, jasno wyra-
żali swoje wątpliwości. Edward 
Stasiak domagał się szerszych 
wyjaśnień dotyczących zmia-
ny stanowiska władz powiato-
wych. 

- Jak wszyscy radni, popie-
ram remont ul. Staszica w ca-
łej rozciągłości. Nie zmienia to 
faktu, że raz spisane porozu-
mienie powinno obowiązywać 
- stwierdził. - Może znów okaże 
się, że będziemy musieli dopła-
cić do tego przedsięwzięcia? W 
tym momencie większość kosz-
tów remontu powiatowej drogi 
obciąża miasto. 

Na zaproszenie przewod-
niczącej Jolanty Gonty  na sesji 

obecni byli wiceprzewodniczą-
ca Rady Powiatu Jolanta Popio-
łek oraz członek Zarządu Po-
wiatu Przemysław Gaik. Ten 
ostatni odniósł się do wypo-
wiedzi Edwarda Stasiaka.  Jego 
wypowiedź był jednak enigma-
tyczna. 

- Mój stan wiedzy na ten te-
mat jest inny niż tu przedsta-
wiono, nie powiem jednak nic 
więcej, by nie psuć tej atmosfery 
zgody, jaką udało nam się osią-
gnąć. Chciałbym podkreślić, że  
sesja dowodzi, iż mimo drob-
nych nieporozumień, jesteśmy 
w stanie zgodnie współpraco-
wać - powiedział.

- Ja również żałuję, że nie 
powie pan nic więcej - dołą-
czyła przewodnicząca Gon-
ta. - Bo także jestem zaniepo-
kojona zmianą stanowiska 
powiatu. Zaistniała sytu-
acja niezbyt optymistycznie  
wróży na przyszłość.

Agnieszka Poryszewska

 ■ W przyszłym roku ma się rozpocząć 
pierwsza część remontu ul. Staszica.  
Ale starostwo  nie ma pieniędzy.

Na pierwszy etap remontu ul. Staszica miasto wyda ponad 1,1 
miliona złotych
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Powiat nie ma 
pieniędzy na 
ul. Staszica
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REKLAMA

SOCHACZEWSKA SZKOŁA UMIEJĘTNOŚCI
 przyjmuje do:

Szkoły dziennej

● Liceum Ogólnokształcącego dla Młodzieży

Szkół Zaocznych
● Gimnazjum - szansa dla osób, które nie ukończyły gimnazjum (od 16 roku życia)

● Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych (po szkole podstawowej i gimnazjum 3 lata,  
      a po zasadniczej szkole zawodowej 2 lata)

● Szkoły Policealnej o kierunkach:

     ► opiekun medyczny (1 rok)
     ► technik BHP (1,5 roku)
     ► technik administracji (2 lata)
     ► technik ochrony środowiska (2 lata)
     ► technik architektury krajobrazu (2 lata)

Szkoły posiadają uprawnienia szkoły publicznej
Sekretariat: Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 44, pokój nr 35 

(budynek Szkoły Podstawowej nr 2)
Tel. 46 862-14-12; 603-676-987  604-973-368   

e-mail:sochaczewska_szkola_umiejetnosci@op.pl
ZS-722

ZS-1141

►Wykładziny
  ►Dywany
    ►Karnisze 

►Rolety
  ►Żaluzje 

    drewniane

Sochaczew ul. Trojanowska 1Tel: 46 862 78 50

Sochaczewski ratusz 
zwiększył w tym roku 
ilość zajęć na basenie dla 
uczniów miejskich placó-
wek. 

Do klas czwartych szkół 
podstawowych i pierwszych 
gimnazjalnych w tym roku 
dołączą trzecioklasiści z pod-
stawówek, dla których wpro-
wadzono bezpłatne zajęcia na 
basenie. Jest to jedna godzina 
w tygodniu, ale, jak mówi na-

czelnik wydziału edukacji UM 
Beata Okraska-Ćwiek, żeby 
przebiegały one sprawniej, zo-
stały skumulowane, czyli od-
bywają się raz na dwa tygodnie 
w wymiarze dwóch godzin. 
Oprócz tego, że dzieci mają w 
tym czasie zapewnioną właści-
wą opiekę, na basenie korzy-
stają z pomocy instruktorów, a 
więc uczą się pływać. 

Koszty zajęć opłaca urząd 
miejski. (pab) 

Dzieci popływają  
za darmo

75 stypendiów nauko-
wych przyznano w tym 
roku uczniom miejskich 
szkół. To ponad trzykrot-
nie więcej niż poprzednim 
razem. 

Stypendia naukowe przy-
znawane są w ramach pro-
gramu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjów 
prowadzonego przez  miasto. 

W marcu tego roku do 
wydziału edukacji UM w 
Sochaczewie wpłynęły 44 
wnioski o stypendium na-
ukowe, a pozytywnie za-
opiniowano tylko 24 z 
nich. Obecnie odpowiedzią 
na 93 złożone wnioski jest 
przyznanie aż 75 stypen-
diów. Tym razem ucznio-
wie otrzymają je za osią-
gnięcia w drugim półroczu 
roku szkolnego 2011/2012. 
Komisja w składzie Marek 
Fergiński, Arkadiusz Ka-
raś, Sławomir Dorywal-
ski, Beata Okraska-Ćwiek i 
Agata Kalińska rozpatrzyła 
i pozytywnie zaopiniowała 
wnioski o stypendium dla 
75 uczniów. W tym: 66 za 
wyniki w nauce, 6 za osią-

gnięcia artystyczne oraz 3 
za osiągnięcia sportowe. 
Trafią one do 27 uczniów ze 
Szkoły Podstawowej nr 3, 
22 z „czwórki”, 3 z Gimna-
zjum nr 1, 11 z Gimnazjum 
nr 2 i 12 z Zespołu Szkół w 
Chodakowie.

 - Mimo tak wielu na-
szych stypendystów, nie 
zmieniła się wysokość tego 
świadczenia, bo zachowa-
na została taka sama kwota 
jak poprzednio, czyli 60 zł 
brutto miesięcznie - mówi  
naczelnik wydziału eduka-
cji Beata Okraska-Ćwiek. 
- Stypendia przyznane zo-
stały na okres pięciu mie-
sięcy, a więc od 1 wrze-
śnia 2012 r. do 31 stycznia 
2013 r. Ich uroczyste wrę-
czenie odbędzie się, po-
dobnie jak w poprzednim 
roku, podczas obchodów 
Dnia Edukacji Narodowej. 
Dodam, że bardzo cieszy 
nas zarówno fakt, iż wpły-
nęło tak dużo wniosków, 
jak również to, że udało się 
utrzymać wysokość kwo-
ty ich świadczenia – doda-
je pani naczelnik.

Małgorzata Pałuba 

Rośnie liczba 
stypendystów

 ■W miniony wtorek 
uroczyście wmurowano 
akt erekcyjny pod 
budowę nowego 
Żłobka Miejskiego.  
To prawdziwy przełom, 
bo po 30 latach 
działalności placówka 
doczeka się nowej 
siedziby.

W uroczystości wzię-
li udział przedstawiciele 
władz miejskich, powiato-
wych i wojewódzkich, pra-
cownicy oświaty i miejskich 
instytucji a także mieszkań-
cy Sochaczewa. Powstający 
obiekt poświęcił proboszcz 
parafii św. Wawrzyńca ks. 
Piotr Żądło. 

 „Dzieci są nadzieją, która 
rozkwita wciąż na nowo, pro-
jektem, który nieustannie się 
urzeczywistnia, przyszłością, 
która pozostaje zawsze otwar-
ta” - sentencją Jana Pawła II 
zebranych powitał burmistrz 
Piotr Osiecki. Podkreślił wagę 
inwestycji, która będzie miała 
wpływ na wychowanie kolej-
nych pokoleń sochaczewskich 
dzieci. 

Wspólnie z przewodni-
czącą Rady Miasta Jolantą 
Gontą zacementował w ścia-
nie powstającego żłobka  kap-
sułę zawierającą akt erekcyj-
ny. Oprócz dokumentu znalazł 
się w niej pen-drive z elektro-
nicznym zapisem zdjęć z okre-
su poprzedzającego rozpo-
częcie  inwestycji, monety 
„Sochaczewskie Dukaty”, plan 
miasta, a także najnowsze wy-
danie tygodnika „Ziemia So-
chaczewska”.

Na naszych łamach wielo-
krotnie opisywaliśmy trudno-
ści, z jakimi muszą mierzyć się 

rodzice, chcący zapisać dzieci 
do Żłobka Miejskiego. W do-
tychczasowej placówce jest za-
ledwie 35 miejsc. Liczba ta w 
żaden sposób nie zaspokaja po-
trzeb sochaczewian. Lista ocze-
kujących na miejsce jest bardzo 
długa. Zdarzało się, że znajdo-
wało się na niej nawet 80 na-
zwisk. Obecnie żłobek mieści 
się w kilku połączonych miesz-
kaniach w bloku przy al. 600-le-
cia. 

- Poprawa sytuacji lokalo-
wej jest ważna również dla na-
szego personelu. W nowej sie-
dzibie będziemy mieli o wiele 
lepsze warunki, niż w ciasnych 
pomieszczeniach czterech spół-
dzielczych lokali - mówiła pod-
czas uroczystości dyrektor pla-
cówki Ewa Lembke. - Dzięki 
wsparciu miasta, wysiłkowi 
pracowników, a także hojno-
ści sponsorów i przyjaciół, na-
sza placówka już teraz zmieniła 
swoje oblicze. Dokonano wie-
lu znaczących remontów. Dzię-
ki temu podniósł się poziom 
opieki nad dziećmi. Pomimo to 

dopiero przeprowadzka na ul. 
Hanki Sawickiej będzie dla nas  
milowym krokiem.

Przypomnijmy, że budowa 
nowego integracyjnego Żłob-
ka Miejskiego ruszyła w pierw-
szych dniach lipca. Powstaje on 
na działce, na której mieści się 
Miejskie Przedszkole nr 1. In-
westycję prowadzi konsorcjum 
firm „Unibud” i „Danbud”. Po-
trwa ona dwa lata. Ekipy zejdą 
z placu budowy najpóźniej w 
grudniu 2013 roku. Jeszcze w 
2012 roku powstanie budynek 
w stanie surowym zamknię-
tym. Jednym z elementów 
przedsięwzięcia jest także prze-
budowa chodnika, tak by ro-
dzice dowożący tu dzieci sa-
mochodami mogli swobodnie 
zaparkować w nowej, wygodnej 
zatoczce.

Nowy żłobek ma mieć 80 
miejsc dla dzieci w wieku od 
20 tygodnia życia do 3 lat. Mali 
podopieczni placówki podzie-
leni zostaną na trzy grupy wie-
kowe. W żłobku powstanie pięć  
sal dydaktycznych z toaletami, 

szatnia,  magazyny na leżaki, 
zabawki i pomoce dydaktycz-
ne,  pokoje logopedy, pielęgniar-
ki i opiekunów oraz pomiesz-
czenia biurowe, gospodarcze,  a 
także   toaleta dla dzieci dostęp-
na bezpośrednio z placu zabaw. 
Wybudowany zostanie rów-
nież duży  zespół pomieszczeń 
kuchennych, w którym  przy-
gotowywane i wydawane będą  
posiłki dla 180 dzieci przeby-
wających w żłobku i sąsiadują-
cym z nim przedszkolu. Obiekt 
będzie oczywiście  dostosowa-
ny do potrzeb dzieci niepełno-
sprawnych. 

Inwestycja pochłonie ok. 3 
mln złotych. Zamierzenia mia-
sta znacząco wsparło Minister-
stwo Pracy i Polityki Społecznej 
realizujące program „Maluch”. 
Ratusz pozyskał z tego progra-
mu ponad 800 tys. zł dofinan-
sowania i była to jedna z naj-
wyższych w kraju kwot dotacji. 
O kolejne środki miasto wystą-
pi w przyszłym roku. 

Agnieszka Poryszewska

Milowy krok w 
sprawie żłobka

Burmistrz Piotr Osiecki cementuje kapsułę z aktem erekcyjnym, obok przewodnicząca rady 
miasta Jolanta Gonta
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Czwartek był dla pana Da-
riusza dniem tragicznych prze-
żyć. 50-letni były mieszkaniec 
Sochaczewa, obecnie mieszka-
jący w Brzezinach, wywabiony 
został ze swego domu pod po-
zorem pomocy w wyciągnięciu 
zakopanego na drodze samo-
chodu. Wyjechał więc swoim 
wozem, aby tamten wyciągnąć 
i pomóc samotnemu kierowcy.

W koszach były 
nawet grzyby 

Gdy zabierali się do rze-
czy, zbliżyło się dwóch wracają-
cych z lasu grzybiarzy z kosza-
mi. Zupełnie niespodziewanie, 
wspólnie z kierowcą, zaata-
kowali pana Dariusza. Otrzy-
mał on cios drewnianą pałką i 
szprycę z rozpylacza gazu. Na-
stępnie obezwładniono go, gro-
żąc przedmiotem przypomina-
jącym broń palną i skrępowano 
taśmą przemysłową. Mistyfika-
cja była do tego stopnia  precy-
zyjna, że  napastnicy mieli ko-
sze wypełnione grzybami.

Ofiarę napadu wrzucono 
do jej samochodu i oba pojaz-
dy ruszyły. Dotarli nimi do So-
chaczewa, gdzie auto pana Da-
riusza ukryte zostało na jednej 
z posesji. Po drodze zmuszono 
go do podania numerów PIN 
kart płatniczych, które oczy-
wiście również mu odebrano. 
Napastnicy skradli też jego do-
wód, dokumenty samochodu 
oraz dwa telefony komórko-
we i pieniądze, jakie przy sobie 

posiadał. W Sochaczewie rola 
„grzybiarzy” dobiegła końca, 
do działania wkroczyło nato-
miast dwóch innych mężczyzn. 
Ofiarę porwania przewieziono  
do opuszczonego budynku pod 
lasem w Plecewicach. Tam cała 
trójka, wraz z kierowcą, pilno-
wała go na zmianę całą noc.

Zaskoczenie 
było ogromne

Zapewne stojący na warcie 
Stanisław G. musiał być bardzo 
zdziwiony, gdy pod budynek, w 
którym przetrzymywany był 
pan Dariusz, podjechał ran-
kiem policyjny patrol. Funkcjo-
nariuszom, stojący w tej pustej 
okolicy osobnik wydał się po-
dejrzany, zwłaszcza że był wy-
raźnie podenerwowany i męt-
nie tłumaczył swoją obecność 
w tym miejscu. W końcu, przez 
pęknięte okno, jeden z policjan-
tów zauważył leżącego zwią-
zanego człowieka z zakneblo-
wanymi ustami. Bandyci mieli 
pecha, bo policja zjawiła się w 
tym miejscu, poszukując zu-
pełnie kogoś innego, w zupeł-
nie innej sprawie.

Stanisława G. zatrzyma-
no, bo tylko on wówczas znaj-
dował się w pobliżu budynku. 
W środku, jak podaje policja, 
znaleziono atrapę broni ma-
szynowej, pistolet gazowy, pał-
kę przypominającą kij bejsbo-
lowy oraz kominiarki. Jeszcze 
tego samego dnia nasi krymi-
nalni urządzili zasadzkę, dzięki 

której zatrzymany został dru-
gi ze sprawców. W trakcie na-
stępnych dni zatrzymano kolej-
ne siedem osób w wieku od 18 
do 47 lat, mających związek ze 
sprawą.

Brat porwał brata
 - Jeszcze przed zatrzy-

maniem - jak nam powie-
działa prokurator rejonowa w 
Sochaczewie Beata Sobieraj-
-Skonieczna - brat pokrzyw-
dzonego, który zorganizował 
napad i porwanie, posługując 
się odebranymi kartami, za-
czął wypłacać z jego konta pie-
niądze. Zdążył podjąć 5,5 tys. 
zł i, z tego co wiemy, miał za-
miar dalej „czyścić” konto bra-
ta, ale został zatrzymany. Jak 
wynika z zeznań, chciał w ten 
sposób odzyskać pieniądze, 

które wcześniej pożyczył po-
krzywdzonemu na dom, a z 
których tamten się nie rozli-
czył.

Policja i prokuratura w 
Sochaczewie w trakcie ostat-
nich dni zebrała materiał do-
wodowy, na podstawie które-
go sąd wydał postanowienie 
o tymczasowym aresztowa-
niu czterech głównych po-
dejrzanych, natomiast co do 
pozostałych pięciu zastoso-
wano dozór policyjny. Były 
to osoby jedynie pomagające 
w ukrywaniu skradzionych 
przedmiotów (postawiono 
im zarzuty paserstwa) oraz 
te, które pilnowały porwane-
go, lecz bez użycia gróźb czy 
przemocy. Aresztowanym 
grozi do 12 lat pozbawienia 
wolności. (bus)

 ■ Jeżeli ktoś z 
mieszkańców 
chciałby zobaczyć, 
jak wygląda hotel 
kategorii „S”, może 
się udać na ulicę 
Cmentarną. 

Po przejściu kilkudziesię-
ciu metrów od ul. Traugutta 
trzeba się przedrzeć przez ziel-
sko i krzaki wyższe od czło-
wieka. 

Nie należy się tym jednak 
zrażać, po przejściu kilkuna-
stu metrów i minięciu duże-
go orzecha, ukazuje się nam 
parterowy apartamentowiec. 
Dach budynku zapadł się już 
w kilku miejscach. W każdym 
oknie brak szyb, nie mówiąc  o 

drzwiach, po których pozosta-
ły tyko futryny. Apartamento-
wiec przedzielony jest na dwie 
części prowizoryczną ścianą. 
W jednym z salonów urządzo-
na jest sypialnia. Na ziemi leżą 
stare kołdry, poduszki i dywa-
ny, na których pensjonariusze 
odpoczywają po pracowitych 
wieczorach i nocach. Niektórzy 
z nich porzucili swoje rodziny, 
aby mieć status bezdomnego. 

Potrzeby fizjologiczne za-
łatwiają na zewnątrz budyn-
ku, bo do starej rozwalającej 
się sławojki strach wejść. Na 
zewnątrz budynku mają na-
wet swój kosz na odpady w po-
staci beczki po smole, do której 
składają puste butelki po wypi-
tych płynach. W sypialni wi-

szą sznurki, na których suszy 
się odzież uprawna w Bzurze.  

Hotelem i jego pensjona-
riuszami interesuje się głównie 
policja, a szczególnie dzielni-
cowi, którzy zatrzymali tu już 
kilku poszukiwanych. 

Nie wiadomo, czy wła-
ściciele tej ruiny jeszcze żyją, 
czy może pozostawili jakiś 
spadkobierców, którzy za 
usługi hotelu mogliby pobie-
rać opłaty. (jw.) 

Mamy w mieście hotel klasy „S”

W rozpadającym się budynku przy Cmentarnej „mieszkają” 
bezdomni

Porwany przez 
„grzybiarzy”

 ■ Porachunki między braćmi doprowadziły 
do porwania, które udaremniła 
niespodziewana akcja sochaczewskiej 
policji.

Znaleziona w budynku w Plecewicach broń porywaczy

Policjanci z wydzia-
łu kryminalnego, w wyni-
ku prowadzonych postę-
powań w Janowie (gmina 
Młodzieszyn), w jednym z 
gospodarstw rolnych natra-
fili na hodowlę marihuany. 
Pod folią, w której uprawia-
no pomidory, rósł także  ten 
narkotyk. Właścicielem ho-
dowli był 20-letni mieszka-
niec Janowa, Adrian A. Za-
trzymany, oprócz zarzutu 
nielegalnej uprawy marihu-
any, ma postawione jeszcze 
inne, jak rozbój, kradzież 
i przywłaszczenie cudzej 
własności. 

W przeszukanych po-
mieszczeniach policjan-
ci znaleźli też nasiona do 
hodowli marihuany, któ-
re prawdopodobnie zo-
stały zakupione na targo-
wisku miejskim. Istnieje 

więc poważne podejrzenie, 
że do grupy artykułów, ta-
kich jak alkohol i papiero-
sy sprzedawanych na targo-
wicy bez akcyzy, dołączyły 
nasiona narkotykowe. Dal-
sze postępowanie wyja-
śni, czy Adrian A. hodował 
marihuanę sam, czy może 
miał pomocników.  (jw) 

Marihuana w pomidorach

Zarekwirowana przez poli-
cjantów marihuana 

Informowaliśmy już czytel-
ników o okradaniu budynków 
po zmarłych. Policjanci nazwa-
li tę metodę „na nieboszczyka”.

Polega ona na tym, że zło-
dzieje upatrują sobie dom, w któ-
rym właśnie zmarła samotna 
osoba. Po jej śmierci rodzina naj-
częściej zamyka budynek z ca-
łym wyposażeniem, odkładając 
jego uprzątnięcie na później.

Tak pozostawione domy 
padają łupem złodziei, któ-
rzy bezwzględnie wykorzy-
stują fakt, że nikt w nich 
nie mieszka i okradają je ze 
wszystkich przedmiotów, 
które mogą sprzedać.

Kolejny taki przypadek 
zanotowano w ostatnim ty-
godniu w gminie Sochaczew. 
Po śmierci samotnej osoby, 
dom został zamknięty przez 
rodzinę. Kiedy pojawiła się 
ona kilka dni po pogrze-
bie,  był  on już opróżniony 
ze wszystkich wartościowych 
rzeczy. Sprawę zgłoszono na 
policję, która próbuje wy-
tropić szajkę. Funkcjonariu-
sze przypominają jednocze-
śnie, aby dobrze zabezpieczać 
budynki, w których nikt nie 
mieszka, lub zostawiać w 
nich na noc zaufane osoby.  
(jw)

Metoda „na nieboszczyka” 
ciągle aktualna

Na ulicy Działkowej jed-
na z firm budujących kanali-
zację sanitarną w mieście ma 
swoją bazę, na terenie której 
pozostawia na noc sprzęt bu-
dowlany, koparki, spychacze  
i samochody. Działka leży na 
uboczu, co okazało się dodat-
kową zachętą dla złodziei. 

Jak się nieoficjalnie dowie-
dzieliśmy, kilka razy  spusz-
czano paliwo ze zbiorników, 
a raz jedynie dzięki spostrze-
gawczości jednego z pracow-
ników nie doszło do tragedii. 
Złodzieje próbowali w nocy 
ukraść koła od koparki. Być 
może nie potrafili ich zdjąć lub 

zostali spłoszeni. Następnego 
dnia, przed uruchomieniem 
koparki, operator zauważył 
odkręcone koła. Gdyby ruszył 
i ujechał kilkanaście metrów,  
mogłoby dojść do poważnego 
wypadku. 

To nie są jedyne przypad-
ki kradzieży na budowach 
kanalizacji sanitarnej. Jeżeli 
przez nieuwagę któryś z pra-
cowników pozostawi jakie-
kolwiek narzędzia czy drobne 
elementy budowlane, szcze-
gólnie metalowe,  następne-
go dnia już ich nie ma. Nie  
świadczy to dobrze o naszych 
mieszkańcach. (jw)

O krok od tragedii

Trzynastka jest podob-
no pechową liczbą. Przekonał 
się o tym 31-letni Damian P., 
mieszkaniec Sochaczewa. Zo-
stał on zatrzymany przez dziel-
nicowych, gdy szedł z żelazną 
tregrą wyjętą z dachu komórki 
przy dworcu PKP. 

Ponieważ w momencie za-
trzymania był nietrzeźwy, mu-

siał noc spędzić w areszcie, aby 
następnego dnia móc uczestni-
czyć w czynnościach proceso-
wych. Dzielnicowi wiedzieli, że 
już jedną taką tregrę sprzedał 
na targowicy miejskiej w Ko-
złowie Biskupim.  

Na czyj koszt trzeba będzie 
naprawić dach, skoro złodziej 
nic nie posiada? (jw)

Złomiarz zatrzymany
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NOWA SUCHA

OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY SOCHACZEW
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany nr 3 studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Sochaczew - fragment wsi Chrzczany wraz z prognozą oddziaływania na środowisko

Na podstawie art. 11 pkt 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z dnia 12 czerwca 
2012 r. poz.647),  w związku z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o zmianie ustawy o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym, ustawy  
o Państwowej Inspekcji Sanitarnej oraz ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. Nr 130 poz. 871 z późn. zm.), art. 39 ust. 1 pkt. 2, w 
związku  z  art. 46 pkt. 1 oraz art. 54 ust. 2 ustawy z dnia  3 października 2008r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społe-
czeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. Nr 199, poz.1227, z późn. zm.), a także  w związku z uchwałą  

Nr XLV/202/2010 Rady Gminy Sochaczew  z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany nr 3 studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Sochaczew - fragment wsi Chrzczany oraz uchwałą Nr XXI/87/2012 Rady Gminy Sochaczew  

z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XLV/202/2010 Rady Gminy Sochaczew z dnia 24 lutego 2010 r.
zawiadamiam

o  wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany nr 3 studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Sochaczew - fragment wsi Chrzczany wraz  z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzoną do ww. zmiany w dniach 

od 17 października 2012 r. do 16 listopada 2012 r. (z wyjątkiem sobót, niedziel i świąt). Dokumentacja sprawy będzie wyłożona  
w pok. nr 19 w Urzędzie Gminy Sochaczew  ul. Warszawska 115, 96-500 Sochaczew w godzinach 8.30-15.00.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie studium rozwiązaniami odbędzie się w dniu 23 października 2012 r. o godz. 14.00 w Urzędzie 
Gminy Sochaczew  ul. Warszawska 115, 96-500 Sochaczew, sala konferencyjna. 

Zgodnie z art. 11 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w 
projekcie studium, może wnieść uwagi. Uwagi do projektu studium i prognozy należy składać na piśmie do Wójta Gminy Sochaczew, z podaniem 
imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy,  w nieprzekraczalnym terminie 
do dnia  7 grudnia 2012 r. 

Uwagi mogą być składane w formie pisemnej do Wójta Gminy Sochaczew, ul. Warszawska 115, 96-500 Sochaczew, ustnie do protokołu w Urzę-
dzie Gminy Sochaczew pok. nr 19 w godzinach pracy urzędu, oraz za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres: gminasochaczew@so-
chaczew.org.pl wpisując w temacie <zmiana studium Chrzczany>.

Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy.
Wójt Gminy Sochaczew

mgr inż. Mirosław Orliński
ZS-1258 

REKLAMA

W opublikowanym w 
tygodniku „Ziemia Socha-
czewska” artykule Małgorza-
ty Pałuby „Walka o wiatraki” 
podano kilka nieprawdziwych 
informacji. Nieprawdą jest, iż 
protestujący przeciwko pla-
nowanej budowie dwóch 
elektrowni wiatrowych w 
miejscowości Stara Sucha ze-
brali około 60 podpisów, ze-
brano ich bowiem znacznie 
więcej, bo aż 88 - czego dowo-
dem jest imienna lista z podpi-
sami, znajdująca się w naszym 
posiadaniu. 

Nieprawdziwe jest rów-
nież zawarte w artyku-
le stwierdzenie, sugerujące iż 
mieszkańcy obawiają się: cyt 
„że kury przestaną się nieść, 
krowy nie będą dawać mle-
ka...”. Naszym zdaniem jest 
to prześmiewcze stwierdze-
nie, które obraża protestują-
cych i stawia w niekorzystnym 
świetle. Natomiast prawdziwe 
i przedstawione przez nas ar-
gumenty przeciwko budowie 
ww. elektrowni, które zostały 
zawarte w piśmie wystosowa-
nym do Wójta Gminy Nowa 
Sucha wraz z 88 podpisami to: 
szkodliwe oddziaływanie nie-
słyszalnych infradźwięków 
na zdrowie ludzi, a szczegól-
nie małych dzieci (schorzenia 

jakie infradźwięki mogą po-
wodować), hałas, który emi-
tują turbiny wiatrowe, znaczny 
spadek wartości nieruchomo-
ści usytuowanych w bliskim 
sąsiedztwie elektrowni wiatro-
wej (nikt nie będzie chciał ku-
pić działki sąsiadującej z elek-
trownią wiatrową, nie będzie 
też można pobudować na niej 
domu). 

Ponadto wyjaśniamy, iż 
nie zostaliśmy poinformo-
wani, że podczas sesji Rady 
Gminy będzie poruszany te-
mat elektrowni wiatrowych. 
Nie został w tej spawie wysto-
sowany choćby okólnik, nad 
czym ubolewamy. Z zaintere-
sowanych osób, o spotkaniu 
dowiedziała się tylko jedna ro-
dzina, którą Wójt poinformo-
wał wieczorową porą dzień 
przed planowanym spotka-
niem. Członkowie tej rodzi-
ny nie mieli możliwości w tak 
krótkim czasie uzyskać dnia 
wolnego od pracy oraz poin-
formować pozostałych miesz-
kańców. Stąd oczywiste jest, że 
na spotkaniu nie było nikogo z 
grona protestujących. 

Mieszkańcy protestujący 
przeciwko planowanej 

budowie elektrowni 
wiatrowych w Starej Suchej

Sprostowanie do tekstu 
„Walka o wiatraki”

Od autora: Tekst sprostowania jest polemiką z władzami 
gminy nie zaś z gazetą, bowiem na informacjach z gminy został 
oparty artykuł. Przypomnę tylko, że wszystkie merytoryczne 
argumenty protestujących przytaczałam w poprzednim tekście 
na ten temat, bo nie pierwszy raz piszemy o sprawie wiatraków. 
Natomiast zacytowane argumenty niemerytoryczne, są tylko, 
jak rozumiem, rzuconym luźno wtrąceniem wójta, przybliża-
jącym jedynie ich charakter. nie zaś  dosłownym wyliczaniem.

Małgorzata Pałuba

Jak twierdzi przewod-
niczący komitetu organiza-
cyjnego tego przedsięwzię-
cia Tadeusz Szymańczak, 
jest to masowa impreza ma-
jąca swoją tradycję i ukształ-
towany wizerunek, gdyż po-
czątki uprawy kukurydzy w 
tym regionie przypadają na 
lata 80. XX wieku. Uczest-
niczy w niej co roku po-
nad 150 wystawców, a licz-
ba zwiedzających oscyluje w 
granicach 6-8 tysięcy.

Wszystkich, którzy tego 
dnia odwiedzą Skrzelew, 
czeka wiele atrakcji, zwłasz-
cza, że uroczystość odby-
wa się na terenie otwartym, 
co daje wystawcom dużo 
miejsca dla swoich prezen-
tacji i umożliwia nawiąza-
nie kontaktów między pro-
ducentem a potencjalnym 
klientem. Zainteresowani 
tematem rolnicy będą mo-
gli uzyskać wiele cennych 
informacji dotyczących róż-
nych odmian, jakości pra-
cy maszyn czy rozmaitych 
procesów technologicznych. 
Zapoznanie się z najnow-

szymi rozwiązaniami i po-
dzielenie się własnymi do-
świadczeniami  z pewnością 
zaowocuje nowymi techno-
logiami i ich praktycznym 
wykorzystaniem w gospo-
darstwie rolnym.

W bogatym programie 
przewidziano m.in. zbiór 
z poletek odmian kukury-
dzy na ziarno i kiszonkę, 
prezentację poletek herbi-
cydowych i nawozowych, 
wystawę sprzętu rolnicze-
go, prezentację firm bran-
żowych z zakresu produkcji 
rolniczej, pokaz użytkowa-
nia maszyn rolniczych czy 
kiermasz drzewek owoco-
wych i roślin ozdobnych. 
Dodatkową atrakcją będą 
konkursy z nagrodami oraz 
występy zespołów folklory-
stycznych i młodzieżowych. 
W tym roku wystąpią Juraj-
ska Kapela Biesiadna z Po-
raja oraz 85-osobowa gru-
pa tańczącej i śpiewającej 
młodzieży z terenu powia-
tu łowickiego, czyli Regio-
nalny Zespół Pieśni i Tańca 
„Boczki Chełomońskie”.

Na Dniach Kukurydzy 
pojawią się również pracow-
nicy Szpitala Powiatowego z 
Sochaczewa, którzy, oprócz 
interwencji w nagłych przy-
padkach, zajmą się profilak-
tyką. Na terenie wystawo-
wym rozstawiony zostanie 
namiot, w którym zainte-
resowani skorzystają z po-
rad dotyczących zapobiega-
nia najczęstszym chorobom 

cywilizacyjnym. Poza tym 
będzie można zmierzyć so-
bie poziom cukru oraz ci-
śnienie krwi. Zaś ratownicy 
medyczni udzielą instruk-
tażu w zakresie udzielania 
pierwszej pomocy.

Impreza startuje już o 
9.00, a oficjalne jej otwar-
cie przewidziano na godz. 
11.00. (pab) 

Znowu króluje 
kukurydza

 ■ W Skrzelewie, w gminie Teresin,  
7 października odbędą się XIV Dni 
Kukurydzy woj. mazowieckiego i łódzkiego 
oraz Ogólnopolska Prezentacja Odmian 
Kukurydzy.

Tadeusz Szymańczak, jak co roku, zaprasza do Skrzelewa
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Jeżdżą, patrzą, liczą, groźne miny mają. Zwracają uwagę 
na wszystko: kto jedzie, gdzie jedzie, w jakim wieku, o jakiej po-
rze i notują, dodają, odejmują, sprawdzają, co z tego wyjdzie. I 
tak cały wrzesień. A kto? Pracownicy ZKM w Sochaczewie, na 
czele z dyrektorem, i to świątek, piątek od 4.00 rano do ostatnie-
go kursu nocnego.

Jeszcze nigdy, w ponad 30-letniej działalności ZKM takiej 
akcji nie było. A wymusiła ją... ekonomia! Bo koszty rosną: a 
to paliwo, a to remonty, bo tabor stary, ZUS itp., a przychody, 
mimo podwyżki cen biletów, marne. Żeby nie dotacja z budżetu 
miasta, to byłyby marne szanse na nowe autobusy.

Mimo że ludzie są wdzięczni, szczególnie z okolic podmiej-
skich, że autobus do nich dociera,  to jednak na samej wdzięcz-
ności długo się nie pojedzie. Dużo jest różnego rodzaju ulg, co 
rzutuje na finanse miejskiej komunikacji, a jeszcze więcej gapo-
wiczów. Ci, przyłapani na braku biletu, używają różnych wy-
mówek: że nie zdążył kupić, że drogo, że tylko jeden przystanek. 
Ale biznes to biznes. Nie masz na bilet, idziesz na pieszo. 

Oprócz tego zmniejsza się ilość pasażerów, bo mają swoje 
samochody. Są konkurencyjne busy, a i dla zdrowia wielu ludzi 
chodzi piechotą, więc kursy w  pewnych godzinach na niektó-
rych trasach są nieopłacalne. A ZKM powietrza wozić nie chce!

I stąd ta akcja, żeby przekonać się, wyliczyć i tak dostoso-
wać nowy rozkład jazdy, żeby ponosić jak najmniejsze straty. 
Widać, że podchodzi się do tego problemu po gospodarsku,  we 
własnym zakresie, bo przecież można byłoby to zlecić jakiejś fir-
mie, ale za jakie pieniądze?

Jakie ZKM wyciągnie wnioski? Pożyjemy, zobaczymy, ale 
kryzys dopada wszystkich, więc pewnie okaże się, że z ogranicze-
niami w komunikacji miejskiej też przyjdzie nam się zmierzyć.

FAN

W MIEŚCIE 7

Jestem z miasta

Czerwony autobus 
pod kontrolą

Z wielkim żalem  
żegnamy naszego kolegę 

i wieloletniego współpracownika

ŚP. 

Henryka Szajewskiego
wyrazy szczerego współczucia 

składamy jego najbliższym

Rada Nadzorcza, Zarząd i Pracownicy 
„Społem” Powszechnej Spółdzielni  

Spożywców w Sochaczewie
ZS-1244  

„Społem” PSS w Sochaczewie 

przeprasza rodzinę zmarłego 

Henryka Szajewskiego 

za pomyłkę w nazwisku w kondolen-

cjach zamieszczonych w „ZS” nr 39.
ZS-1245 

KONDOLENCJE

 ■ Interpelacja posła 
Macieja Małeckiego 
w sprawie firmy 
Falck Medycyna 
podczas ostatniego 
posiedzenia Sejmu, 
skierowana do 
ministra zdrowia.

Panie Ministrze, 
wracam do sprawy fir-

my Falck Medycyna, wybra-
nej na operatora pogotowia 
ratunkowego w powiatach: 
Sochaczew i Żyrardów. Pro-
blemy z Falckiem znają też 
mieszkańcy Mławy. Na 
szczęście tam sytuacja wy-
jaśniła się.

W czerwcu składa-
łem do Pana interpelację w 
sprawie Falcka. Pytałem o 
przetarg, w którym, mimo 
wątpliwości, wybrano fir-
mę reprezentowaną przez 
żonę Lecha Baryckiego, sze-
fa sądu koleżeńskiego PO. 
Byłego szefa gabinetu poli-
tycznego Ewy Kopacz, po-
tem członka gabinetu poli-

tycznego Mirosława „Mira” 
Drzewieckiego. Panu Ba-
ryckiemu zarzucano wte-
dy wykorzystywanie sta-
nowisk do promowania 
Falcka. Pańska odpowiedź 
była uspokajająca.

Moje obawy jednak się 
potwierdziły, bo od czasu 
wejścia Falcka do Sochacze-
wa otrzymuję wiele skarg na 
drastyczne pogorszenie się 
poziomu ratownictwa. Na 
karetkę trzeba długo cze-
kać, Falck nie może trafić 
pod podany adres, załogi 
karetek są okrojone. 

Doszło też do tragedii. 
Dwie osoby zmarły, gdy 
Falck raz przyjechał bez le-
karza, a innym razem w 
ogóle nie dojechał na czas. 
W trzecim przypadku tylko 
przewiezienie chorej przez 
rodzinę uratowało jej życie. 

W tych sprawach pro-
kuratura w Sochaczewie 
prowadzi postępowania z 
art. 160 KK, czyli naraże-

nia człowieka na bezpo-
średnie niebezpieczeństwo 
utraty życia lub ciężkiego 
uszczerbku na zdrowiu. 

Pytam więc: 
Jakie działania podejmie 

pan Minister, gdy prokura-
tura postawi zarzuty firmie 
Falck?

Czy NFZ przeprowadził 
kontrolę wyposażenia kare-
tek Falcka w rejonie opera-
cyjnym nr 6?

Czy była to kontrola za-
powiedziana, z jakim wy-
przedzeniem?

Czy była przeprowadzo-
na kontrola niezapowie-
dziana?

Czy wyposażenie kare-
tek Falcka było kontrolo-
wane przez prokuraturę w 
Sochaczewie? Czy była to 
kontrola zapowiedziana? Ja-
kie były wyniki kontroli?

Czy nawet w sprawach 
życia i zdrowia musi być 
podtekst polityczno-rodzin-
ny?

Czy to jest właśnie to 
kręcenie lodów na służbie 
zdrowia, za którym tęskni-
ła pani Sawicka z PO? Je-
śli tak, to dlaczego wybrali 
Państwo mój rodzinny So-
chaczew na miejsce pilota-
żowe?

Czy nadal uważa pan, 
że warunki postoju karetek 
pozwalają na równą ocenę 
oferentów i czy mają wpływ 
na bezpieczeństwo pacjen-
tów?

Jak będzie wyglądał po-
ród w karetce, stojącej na 
20-stopniowym mrozie?

Czy nadal uważa Pan, że 
wyniesienie nagrania z wa-
runkami cenowymi pierw-
szego oferenta, zanim swoje 
warunki ujawniła żona Le-
cha Baryckiego, reprezentu-
jąca Falcka, nie miało wpły-
wu na wynik konkursu?

Czy pomieszczenia wy-
najmowane przez Falcka zo-
stały dopuszczone do usług 
ratownictwa medycznego?

 Prosto z Sejmu

Montaż ekologicznych 
źródeł światła to jeden z kilku 
elementów większego projek-
tu pod nazwą „Oszczędność 
energii w budynkach uży-
teczności publicznej Miasta 
Sochaczew”, na który Urząd 
Miejski pozyskał 1.365.000 
dotacji. 

Ratusz poszukuje firmy, 
która wymieni oświetlenie w 
budynkach Miejskich Przed-
szkoli nr 1, 3 i 4  oraz w Gim-
nazjum nr 1. W maju br. eks-
pert od spraw energetycznych 
Paweł Jabłecki przygotował au-
dyty tych budynków. Z doku-
mentacji wynika, że wszędzie 
można zaoszczędzić na opła-
tach za prąd i to nie małe kwoty. 

W Gimnazjum nr 1 zin-
wentaryzowano do wymia-
ny 423 punkty świetlne, w tym 
19 pojedynczych świetlówek, 
371 podwójnych świetlówek 
oraz 33 żarówki o szacunkowej 
mocy 60 W. Ich wymiana może 
kosztować 114.400 zł, roczna 
oszczędność to 7.800 zł, a zatem 
zwrot nakładów nastąpi po po-
nad 14 latach. 

W Przedszkolu nr 1 zin-
wentaryzowano 94 punkty 
świetlne, w tym: 58 podwój-
nych świetlówek oraz 36 żaró-
wek. Koszty ich wymiany wy-
noszą 19.400 zł, oszczędność 
roczna 2.900 zł, a zwrot wydat-

ków można osiągnąć po nie-
spełna 7 latach. 

W Miejskim Przedszkolu 
nr 4 doliczono się  83 punktów 
świetlnych, których wymia-
na mogłaby pochłonąć 14.700 
zł, co jednocześnie pozwoliło-
by rocznie zaoszczędzić ok. 3 
tys. złotych. Audyt wykazał, że 
wymiana oświetlenia w całości 
zwróciłaby się w ciągu 5 lat. 

Najlepiej sytuacja wygląda 
w Miejskim Przedszkolu nr 3, 
gdzie znajduje się 199 punktów 
świetlnych, w tym 5 podwój-
nych świetlówek oraz 194 tra-
dycyjne żarówki. Ich wymiana 
na ekologiczne kosztowałaby 
10.900 zł. Biorąc po uwagę, że 
rocznie rachunki za prąd były-
by mniejsze o 10.700 zł, cała in-
westycja zwróciłaby się już po 
roku. 

- W skali miasta, stumilio-
nowego budżetu, może nie wy-
dają się to duże kwoty, ale dla 
mnie 24 tys. zaoszczędzone tyl-
ko w tych czterech budynkach, 
to dużo. Jeśli założymy, że ceny 
energii będą nadal rosły, to w 
czteroletniej kadencji samorzą-
du budżet miasta może zyskać 
na tej operacji prawie 100.000 zł. 
Warto też zauważyć, że na razie 
posługujemy się wyłącznie sza-
cunkowymi, uśrednionymi da-
nymi. Dopiero przetarg poka-
że, jakie będą faktyczne koszty 

wymiany kilkuset świetlówek 
i żarówek w miejskich placów-
kach oświatowych. Być może 
znacznie niższe, a zatem okres 
zwrotu nakładów krótszy - 
mówi nadzorujący miejską 
oświatę z-ca burmistrza Marek 
Fergiński. 

- Prace w Gimnazjum nr 
1 mają się zakończyć do 15 
grudnia 2012 roku, natomiast 
w przedszkolach maksymal-
nie do 30 marca 2013 r., a pro-
wadzone będą w okresie ferii 
zimowych. Zakres podstawo-
wych robót budowlanych obej-
muje instalację oświetleniową, 
tj. wymianę punktów świetl-
nych oraz niezbędnych łącz-
ników oświetleniowych - wy-
jaśnia z kolei Urszula Cielniak 
naczelnik wydziału inwestycji i 
modernizacji UM. 

Projekt „Oszczędność ener-
gii w budynkach użyteczności 
publicznej Miasta Sochaczew”, 
na który Urząd Miejski pozy-
skał 1.365.000 dotacji z WFO-
ŚiGW, składa się z kilku kom-
ponentów. Pierwszy z nich to 
wspomniana wymiana kilku-
set żarówek na proekologiczne. 
Drugim jest wymieniana cen-
tralnego ogrzewania w Szkole 

Podstawowej nr 4, w tzw. starej 
części, a trzecim wymiana pal-
ników w kotłowni ogrzewającej 
halę sportową przy ul. Kusociń-
skiego.

 Najważniejszym elemen-
tem programu będzie jednak 
termomodernizacja Zespołu 
Szkół w Chodakowie - Przed-
szkola nr 6 w Chodakowie. 
Zaplanowano tam ocieplenie 
ścian 14 cm warstwą styropia-
nu, ocieplenie dachu wełną mi-
neralną, wymianę 108 okien, 
7 sztuk drzwi oraz całej insta-
lacji centralnego ogrzewania. 
Stara sieć zastąpiona zostanie 
izolowanymi, stalowymi rura-
mi. Przyznana miastu dotacja 
pokryje 30 proc. kosztów ter-
momodernizacji budynków, w 
tym kosztów poniesionych w 
poprzednich latach. Resztę wy-
datków w teorii weźmie na sie-
bie samorząd, ale tak napraw-
dę nie wyda ani złotówki. Jako 
wkład własny we wniosku wy-
kazano bowiem wcześniejsze 
miejskie inwestycje termomo-
dernizacyjne mające na celu ob-
niżenie wydatków na energię w 
budynkach należących do sa-
morządu. (dw)

Miasto oszczędza 
energię

 ■ W październiku dowiemy się, która firma 
wymieni kilkaset żarówek i świetlówek 
w czterech prowadzonych przez ratusz 
placówkach edukacyjnych.
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BURMISTRZ  MIASTA  SOCHACZEW
ogłasza

II przetarg ustny nieograniczony 
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości gruntowej na podstawie Uchwały Rady Miej-

skiej w Sochaczewie Nr XII/99/11 z dnia 02.09.2011r.  

Przetarg odbędzie się w dniu 06.12.2012 r. o godz. 10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 
1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 03.12.2012 r. na konto sum depozytowych Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A.  
I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 1111 0000 0719 8469. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba, która przetarg wygrała, uchyla się 
od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu,  
o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16, IV piętro,  
pokój 519, tel. (46) 862 - 27 - 30 wew. 331. 
Gmina Miasta Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew
ZS-1241 

Lp. Nr 
ewidencyjny 

nierucho-
mości

Oznaczenie 
w księdze 
wieczystej 

KW Nr

Powierzch-
nia w  ha

Położenie 
nierucho-

mości przy 
ul.

Opis nieruchomości Przeznacze-
nie w  planie  
miejscowym

Postąpienie  
na przetargu

Wadium Cena 
wywoławcza 

(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10
1. 3374/7 43931/2 0,6061 Fabrycz-

na
działka zabudo-
wana budynkiem 

usługowym o 
pow. użytkowej 

1280,85m2  

i budynkiem 
gospodarczym. 

Dla nieruchomości 
ustanowiona 

została służebność 
przesyłu na rzecz 
ZWiK Sochaczew 

Sp. z o.o.

- teren 
realizacji 
obiektów 
usługo-
wych

10 000zł 50 000zł 600 000zł

Promocyjne ceny 
 I semestr bezpłatny

SZANSA DLA CIEBIE  
NABÓR WRZESIEŃ 2012

● Zaoczne Liceum Ogólnokształcące i Technikum 

   dla Dorosłych w Sochaczewie  
   po gimnazjum i 8-letniej szkole podstawowej
● Zaoczne Uzupełniające Technikum  
   dla Dorosłych w Sochaczewie
● Zaoczna Szkoła Policealna  
   dla Dorosłych w Sochaczewie

W szkole policealnej i technikum  
kształcimy w zawodach:

* technik ekonomista
     specjalizacja: * finanse i rachunkowość - ekonomika  
                               i organizacja przedsiębiorstw  
                             * bankowość
* technik informatyk
* technik elektronik
* technik mechanik - technik samochodowy 
    specjalizacja: * obsługa i naprawa pojazdów samochodo-
wych
                              * technik administracji

Wydajemy zaświadczenia  
do ZUS i legitymacje szkolne.

Podania przyjmujemy i informacji udzielamy  
w godz. 7.00-17.00 w siedzibie szkoły  
w Sochaczewie, ul. Warszawska 35,  

tel. (046) 862-34-73.
ZS-865

REKLAMA

Ulicą Spartańską zjeżdża-
my z wiaduktu nad torami 
PKP na teren po byłym PZGS-
-ie. Stanowi ona w tym miejscu 
ostry zakręt aż do rozjazdu z ul. 
Gwardyjską. Niestety, jej pobo-
cze nie ma chodnika dla pie-
szych i miejscami jest tak za-
rośnięte, że niemożliwością jest 
przejść. Na dodatek nie ma tu 
oświetlenia, więc wieczorem 
robi się bardzo niebezpiecznie. 
Pani Marianna mieszka sama, 
jest osobą starszą, nie posiada-
jącą samochodu. W związku z 
tym, idąc pieszo po jezdni, musi 
omijać chaszcze i stojące w pa-
sie drogi tuż przy asfalcie trzy 
tablice, które kompletnie unie-
możliwiają przejście poboczem. 
Mieszkańcy mają tu więc iście 
spartańskie warunki.

 - W końcu któregoś razu, 
gdy szłam tamtędy, nagle zza 
zakrętu wyjechał samochód i 
mnie potrącił - opowiada pani 
Marianna. - Długo potem leża-
łam w łóżku, a z domu miesiąc 
nie wychodziłam. Potłuczenia 
bardzo bolały.

Ponadto pani Marianna, 
jak mówi, sama kosi trawę w 
pasie przy jezdni na całej dłu-
gości ogrodzenia jej działki, bo 

uważa, że tak trzeba. A jest tego 
kilkadziesiąt metrów! W zimę 
zaś odśnieża. 

 - Na całość nie mam siły, 
więc czasem daję parę złotych 
kręcącym się tu złomiarzom, 
to mi skoszą albo odśnieżą. 

Zresztą gdyby nie bardzo jasne 
oświetlenie wejścia do sklepu 
meblowego na rogu Spartań-
skiej i Gwardyjskiej, to by pew-
nie te tablice już dawno wynie-
śli - dodaje.

Jak nam jednak powiedział 
szef wydz. infrastruktury miej-
skiej i ochrony środowiska UM 
Wiesław Kowala, pani Marian-
na obowiązku koszenia i od-
śnieżania nie ma. Występuje on 
tylko wówczas, gdy przy płocie 
znajduje się chodnik. Ale jeśli 
go nie ma, obowiązek ten spa-
da na służby miejskie. Tyle, że te 
o Spartańskiej zapomniały. Jak 

obiecuje naczelnik Kowala, to 
się teraz zmieni.

Nadal pozostaje jednak 
problem tablic blokujących 
poruszanie się pieszych. Sto-
ją tu od dawna, ale, jak twier-

dzi Wiesław Kowala, ani w jego 
wydziale infrastruktury miej-
skiej, ani w wydziale mienia nie 
ma śladu, by te firmy występo-
wały kiedykolwiek o pozwole-
nie na ustawienie plansz w pa-
sie drogowym ulicy. Naczelnik 
Kowala obiecuje rychłe pod-
jęcie działań, aby właściciele 
plansz przenieśli je w inne miej-
sce, tak by nie utrudniały miej-
skiego ruchu. Ma zostać rów-
nież skoszona trawa i chaszcze, 
aby mieszkańcy i inni  użyt-
kownicy drogi mogli, choć bez 
chodnika, twardym poboczem 
dotrzeć do ul. Żyrardowskiej.

Niestety, na oświetlenie i 
chodnikową kostkę szansy na 
razie nie ma. Jak mówi pani 
Marianna, urzędnicy obieca-
li mieszkańcom chodnik, gdy 
na Spartańską dotrze miejska 
kanalizacja, aby później go nie 
zrywać. Dowiedzieliśmy się 
jednak od szefa ZWiK-u Sta-
nisława Grażki, że w najbliż-
szych dwóch latach Spartańska 
do skanalizowania przewidzia-
na nie jest. Może w drugim eta-
pie, ale i to nie jest pewne. Duże 
znaczenie, jego zdaniem, będzie 
miała ilość przyłączeń do miej-
skiej kanalizacji, bowiem czym 
ich więcej, tym większe wpły-
wy do budżetu firmy. Wtedy 
szanse innych ulic rosną.

Sławomir Burzyński

 ■Od wielu lat kierujący 
psioczą, pokonując 
wyjazd z ulicy 
Gawłowskiej na  
ul. Płocką. Już niedługo 
ma się to zmienić.

Wspólna inwestycja mia-
sta i powiatu wychodzi już z zie-
mi. Widoczne są słupki sygnali-
zacji świetlnej i układane kable. 
Przypomnijmy, że przebudowa 
skrzyżowania Płocka - Łowicka 
realizowana jest przez władze 
Sochaczewa. Powstanie tu sy-
gnalizacja świetlna, będzie tak-
że zmieniona organizacja ru-
chu. Pierwszeństwo będą miały 
pojazdy jadące ulicą Płocką, 
podporządkowana zostanie na-
tomiast ul. Łowicka.

 - Tę inwestycję realizujemy 
z własnych środków - mówi Ur-
szula Cielniak, naczelnik wy-
działu inwestycji i moderni-
zacji UM. - Kosztować będzie 
ponad 160 tys. zł. Równocze-
śnie starostwo powiatowe prze-
budowuje skrzyżowanie Płocka 
- Gawłowska, która to inwesty-
cja finansowana jest po równo 
przez miasto i powiat. Każdy 
samorząd wnosi po 435 tys. zł. 

Koszt inwestycji jest znacz-
ny, bowiem za te pieniądze po-
wstanie nie tylko skrzyżowanie 
z sygnalizacją. Wyremontowa-
na zostanie także ulica Gaw-
łowska od skrzyżowania z 
Płocką,  niemal do Batalionów 
Chłopskich. Będą nowe chod-
niki i nowa nawierzchnia jezd-
ni. Natomiast obydwie sygnali-
zacje świetlne na łączących się 
niemal ze sobą skrzyżowaniach 
(Gawłowska - Płocka i Płocka - 
Łowicka) budowane są równo-
cześnie. A to dlatego, że wyko-
nuje je ta sama firma, a ponadto 
obie sygnalizacje będą ze sobą 
zsynchronizowane. Powstają 
bowiem na podstawie jednego 
projektu. Program jest tak napi-
sany, że w praktyce będą działa-
ły jako całość.

Cała inwestycja przy Gaw-
łowskiej, łącznie z remontem 
ulicy, kosztować będzie ponad 
milion złotych, z czego większą 
część finansuje miasto. - Ter-
min jej zakończenia to 15 listo-
pada i nie mam sygnałów, żeby 
miał być zagrożony - dodaje 
Urszula Cielniak.

Sławomir Burzyński 

Koszmar na Gawłowskiej 
niedługo się skończyNa Spartańskiej 

po spartańsku
 ■ Zadzwoniła do redakcji „Ziemi” pani 

Marianna z ul. Spartańskiej, by zwrócić 
uwagę na trudną i niebezpieczną sytuację 
drogową mieszkańców tej ulicy.

Jak widać, poboczem Spartańskiej nie sposób przejść

Już niedługo na słupkach pojawi się sygnalizacja świetlna
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REKLAMA

Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej 
Sochaczew Spółka z o.o. 

zaprasza 
uprawnione podmioty  

gospodarcze do składania ofert 
na badanie sprawozdania  
finansowego za rok 2012.

Oferty należy składać do dnia 25.10.2012 r. do 
godziny 15.00 na adres: Przedsiębiorstwo Energe-

tyki Cieplnej Sochaczew Sp. z o.o., aleja 600-lecia 
90, 96-500 Sochaczew z dopiskiem:
„Oferty na badanie sprawozdania finansowego za 
2012 r.”
O wyborze oferty powiadomimy na naszej stronie 
internetowej: www.pecsochaczew.pl
W celu uzyskania dodatkowych informacji prosimy o 
kontakt telefoniczny z działem księgowości (46) 862-92-
00 w. 28 lub 30.

ZS-1230 

Firma POLSKIE MŁYNY S.A. Zakład w 
Teresinie informuje, że prowadzi

S K U P  

PSZENICY, ŻYTA, 
JĘCZMIENIA  

ORAZ KUKURYDZY  
SUCHEJ I MOKREJ

Bliższe informacje 
można uzyskać pod numerem telefonu:
- 46/861 49 37 lub 661-301-982

Zapraszamy do współpracy
ZS-1242 

Syndyk Spółdzielni Kółek Rolniczych 
w Lesznie w upadłości likwidacyjnej 

ogłasza 
konkurs ofert  

na sprzedaż ruchomości w postaci 
środków transportu, wyposażenia warsz-

tatów, maszyn, sprzętu oraz maszyn 
rolniczych.

Oferty na zakup ruchomości należy składać 
na piśmie w terminie do 12.10.2012 r. faxem  

nr 22 622 92 61, mailem: biuro@kancelariak2.pl.

Spis ruchomości wraz z cenami wywoławczymi 
dostępny jest na stronie www.syndyk.info.pl.

Informacje nt. konkursu można uzyskać w biu-

rze syndyka pod nr. tel. 22 626 93 76/77  
w godz. 10.00 - 15.00 lub e mailem.

ZS-1257  

Jeden z naszych Czytelni-
ków, pan Bogdan Szpara-
ga, pyta, czy w związku z 
pieniędzmi pozyskanymi 
na wzgórze zamkowe, mia-
sto ma plany w stosunku do 
znajdującego się u jego pod-
nóża amfiteatru. Jednocze-
śnie proponuje, aby musz-
lę koncertową przenieść w 
inne miejsce na terenie So-
chaczewa.

Amfiteatr  
na pola

Uzasadnienie takiej de-
cyzji, zdaniem naszego 
Czytelnika, jest proste:  - 
Amfiteatr znajduje się obec-
nie u zbiegu dwóch bardzo 
ruchliwych ulic. Docho-
dzący z nich hałas utrud-
nia słuchanie muzyki. Poza 
tym konieczne jest „obróce-
nie” amfiteatru o 180 stop-
ni, gdyż scena znajduje się 
w cieniu, a słońce oślepia 
widzów. Jest to jedyny taki 
przypadek w dziejach amfi-
teatrów od czasów starożyt-
nych - przekonuje Bogdan 
Szparaga.

Nasz Czytelnik chyba 
wie, co mówi, bo przez 40 
lat zajmował się sprawami 
oświetlenia, był członkiem 
Polskiego Komitetu Oświe-
tleniowego i rzeczoznawcą 
SEP ds. techniki świetlnej. 
Problem w tym, że „obró-
cenie” muszli byłoby jedno-
znaczne z jej zburzeniem i 
zbudowaniem od nowa. 

- Za najlepszą lokaliza-
cję amfiteatru uważam te-
ren przy ulicy Olimpijskiej 
- kontynuuje pan Bogdan.- 
Jest to teren dotychczas nie-
zabudowany, położony bli-

sko centrum, a przy tym 
o małym natężeniu ruchu 
pojazdów. Ponadto, dużo 
miejsca umożliwia zbudo-
wanie parkingów i obiek-
tów towarzyszących (bar, 
restauracja itp.).

Park  
rozrywki

Bogdan Szparaga, przez 
40 lat związany z Katowica-
mi, idzie jeszcze dalej i pro-
ponuje wybudowanie na 
polach czerwonkowskich 
czegoś na wzór chorzow-
skiego parku rozrywki.

- Na terenie przyległym 
do ul. Olimpijskiej (ok. 50 
ha) proponuję utworzenie 
„Parku Kultury i Wypo-
czynku”, a amfiteatr byłby 
jednym z jego elementów. 
W przyszłości mógłby tam 
powstać dom kultury z salą 
teatralno-kinową, czego 
brak jest obecnie w Socha-
czewie. Znajdujące się po 
drugiej stronie ulicy obiek-
ty sportowe stanowiłyby in-
tegralną część tego parku. 
Byłoby pożądane, aby jego 
otwarcie zbiegło się z 75. 
rocznicą bitwy nad Bzurą, 
która wypada za 2 lata. My-
ślę, że potrzeby istnienia ta-
kiego parku w prawie 40 ty-
sięcznym mieście nie trzeba 
uzasadniać. Park jest po-
trzebny mieszkańcom i to 
niezależnie od właściwego 
zagospodarowania terenów 
nad Bzurą - dodaje Czytel-
nik.

Zapewne istnienie ta-
kiego miejsca wzbogaciło-
by ofertę kulturalną i wypo-
czynkową Sochaczewa, ale 
trzeba także pamiętać, że w 

mieście funkcjonują już trzy 
domy kultury finansowane 
przez miasto. Poza tym pola 
czerwonkowskie przezna-
czone są na zupełnie inne 
cele. Chociaż trzeba przy-
pomnieć, że w poprzed-
niej kadencji samorządu 
pojawiały się pomysły, aby 
utworzyć tam swego rodza-
ju centrum kultury.  Co o 
tym pomyśle sądzą obecne 
władze miasta?

Pieniądze  
podzielone

- Zacznijmy od tego, 
że pieniądze, jakie mia-
sto pozyskało na rewitali-
zację wzgórza zamkowe-
go, czyli ponad 4 miliony 
złotych, wystarczą wyłącz-
nie na ten projekt - twier-
dzi Robert Małolepszy - na-
czelnik wydziału promocji 
i aktywizacji UM. - Kosz-
ty są ogromne, bo trzeba 

wykonać zakrojone na sze-
roką skalę roboty ziemne, 
które zabezpieczą wzgórze 
przed osunięciem. W pro-
jekcie jest także utwardze-
nie nawierzchni wzgórza, 
wybudowanie schodów i 
ścieżki, którą będzie moż-
na dojść na szczyt, a także 
zabezpieczenie ruin przed 
dalszym niszczeniem. Bur-
mistrz Osiecki chce jeszcze 
wzbogacić projekt o ścież-
kę edukacyjną, profesjonal-
ne oświetlenie, monitoring, 
a także nagłośnienie. Dzięki 
temu wzgórze zacznie żyć. 

Jeśli chodzi o musz-
lę koncertową, to jej reno-
wacja, czy wręcz budowa 
nowej, jest częścią II eta-
pu wielkiego projektu za-
gospodarowania terenów 
nad Bzurą. Pozyskanie 
środków na II część bę-
dzie możliwe zapewne do-
piero po 2014 roku, a więc 

gdy będą dzielone pienią-
dze z kolejnej tzw. unijnej 
perspektywy finansowej. 
- Co do pól czerwonkow-
skich to koncepcja obec-
nych władz miasta dla tych 
terenów jest jasno określo-
na - przypomina Robert 
Małolepszy. - Należące do 
naszego samorządu sześć 
hektarów próbujemy włą-
czyć do Specjalnej Łódzkiej 
Strefy Ekonomicznej. Chce-
my, by na tym terenie po-
wstały nowe miejsca pracy, 
by miasto czerpało z tego 
obszaru podatki od nieru-
chomości. Reszta pól czer-
wonkowskich, czyli ok. 15 
hektarów, od dawna należy 
do inwestora prywatnego, 
który także za naszym po-
średnictwem szuka gospo-
darza tego terenu. Również 
z myślą o stworzeniu no-
wych miejsc pracy dla so-
chaczewian. 

Nasz Czytelnik mówi 
także o nowej sali koncer-
towej. Robert Małolepszy 
przypomina, że  miasto już 
ma nowoczesną salę wido-
wiskowo-kinową w Miej-
skim Ośrodku Kultury w 
Chodakowie. Obiekt jest 
wyremontowany, klimaty-
zowany, nagłośniony syste-
mem Dolby. Być może nie-
bawem zyska też możliwość 
odtwarzania filmów w tech-
nologii 3D. 

Propozycji  
nie brakuje

- Przypomnę, że w ze-
szłym roku wyremontowa-
na została także sala wido-
wiskowa w Domu Kultury 
w Boryszewie. W odnowio-
nych kramnicach też znaj-
dą się pomieszczenia, które 
będą służyły szeroko rozu-
mianej kulturze, choćby w 
nowej siedzibie biblioteki - 
dodaje Robert Małolepszy. - 
W mieście co roku odbywa 
się kilkadziesiąt imprez kul-
turalnych - od dwóch lat bar-
dzo dużym powodzeniem 
cieszą się spotkania na pla-
cu Kościuszki w ramach cy-
klu Sochaczewskie Lato. Już 
w październiku ruszy druga 
Sochaczewska Jesień Kultu-
ralna. Mieliśmy w tym roku 
Festiwal Sztuki Ulicznej, Fe-
stiwal Orkiestr Strażackich, 
zbliża się wielkimi krokami 
Festiwal Chopinowski. Wy-
liczać mógłbym dalej. Po-
mysł stworzenia na polach 
czerwonkowskich centrum 
kultury brzmi więc bardzo 
atrakcyjnie, ale z racjonal-
nością budżetową, niestety, 
nie ma wiele wspólnego, a o 
to przede wszystkim musi 
dbać dobry gospodarz mia-
sta - kończy Robert Mało-
lepszy.

Jolanta Sosnowska 

Na co przeznaczyć miliony?
 ■ Informacje o milionach na inwestycje 

pozyskanych ostatnio przez ratusz rozpalają 
wyobraźnię mieszkańców. Sami zgłaszają 
pomysły do realizacji.

Mieszkańcy też mają pomysły na zagospodarowanie terenu wokół wzgórza zamkowego
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Można było przeczytać 
rozmaite komentarze: „Na jed-
nej linii nieraz są dwie kontro-
le, czegoś takiego jeszcze ni-
gdy nie widziałem”, „Jednego 
przystanku nie można na gapę 
przejechać”, „Jeden to można 
z buta uderzyć”, „Jak kraść to 
miliony, a nie 2,80”, i tym po-
dobne.

O wyjaśnienie tej sytuacji 
poprosiliśmy dyrektora miej-
skiej komunikacji, Krzysztofa 
Sieczkowskiego. Okazało się, 
że kontrole są ściśle związane 
z działaniami ZKM zmierza-
jącymi do weryfikacji potrzeb 
pasażerów na terenie całej 
miejskiej sieci.

Pasażerów 
ciągle ubywa

 - Konieczność przeprowa-
dzenia badań wynika z faktu - 
mówi Krzysztof Sieczkowski - 
że od około 5 lat obserwujemy 
systematyczny spadek pasaże-
rów. W ciągu tego czasu stra-
ciliśmy 25-30 proc. klientów. 
Po pierwsze, z powodu wzro-
stu ilości samochodów osobo-
wych, ale także ograniczonych 
możliwości komunikacyjnych 
charakterystycznych dla nie-
wielkich miast. U nas łatwiej 
wszędzie dojechać własnym 
pojazdem niż autobusem, na 
który na dodatek trzeba czasem 
poczekać. W wielkich miastach 
jest pod tym względem dużo 
lepiej. Na dodatek funkcjonu-
ją tam tzw. karty miejskie, któ-

rych wykupienie pozwala ko-
rzystać nie tylko ze wszystkich 
rodzajów miejskiej komuni-
kacji, ale i z innych dostępnych 
tam usług.

Pasażerów ZKM odbierają 
także wożące ludzi do Warsza-
wy małe busy. Ci, którzy nimi 
podróżują, nie jeżdżą już na 
stację PKP i z powrotem miej-
ską komunikacją, bo nie mają 
takiej potrzeby. Tak więc przez 
ostatnie 5 lat liczba pasażerów 
zmalała, natomiast linie kurso-
wania autobusów są niemal ta-
kie same. Istnieje zatem pilna 
potrzeba ich weryfikacji. Żeby 
to jednak zrobić skutecznie, na-
leżało przeprowadzić komplek-
sowe badania przepływu pasa-
żerów na wszystkich liniach i w 
różnych porach dnia i tygodnia.

Pracownicy  
i kontrolerzy

Jak mówi dyrektor Siecz-
kowski, właśnie we wrześniu 
takie badania przeprowadzono. 
Co ciekawe, zrobiono to wła-
snymi siłami, nie tracąc pienię-
dzy na zatrudnianie specjalizu-
jących się w tym firm. Po prostu 
przez cały miesiąc wszyscy pra-
cownicy nadzoru i administra-
cji, w sumie 11 osób, jeździ-
li wszystkimi liniami o każdej 
porze, badając głównie ilość pa-
sażerów. Przy okazji sprawdza-
no również, czy podróżni ka-
sują bilety. Odbywała się więc 
kontrola, a nawet wypisywanie 
mandatów, do czego pracow-

nicy firmy świadczącej usługi 
przewozowe są uprawnieni. Ba-
dano także, czy nie są naduży-
wane uprawnienia do bezpłat-
nych czy ulgowych przejazdów, 
jakie posiadają na przykład oso-
by z pierwszym stopniem inwa-
lidztwa czy też te, które ukoń-
czyły 70 lat. Zdarza się bowiem, 
jak twierdzi dyrektor, że ludzie 
z drugim lub trzecim stopniem 
uważają, że też im się to nale-
ży. Podobne przypadki bywa-
ją również wśród honorowych 
krwiodawców.

Kontrole, o których mowa, 
a właściwie ich wyniki, posłu-
żą do opracowania projektu 
zmian przystosowujących roz-

kład jazdy ZKM do aktualnych 
potrzeb i, na co liczy dyrek-
tor, obniżenia kosztów. Jednak 
efektem ubocznym wrześnio-
wych badań były znacznie licz-
niejsze niż normalnie kontrole 
w autobusach. Bo przecież na-
kładały się na to działania sta-
łych, zatrudnionych w ZKM 
na umowy zlecenia „kanarów”. 
Czy te podwójne kontrole w au-
tobusach przyniosą we wrze-
śniu wymierny efekt finanso-
wy, dowiemy się niebawem.

Badania aktywizują 
załogę

Zmobilizowanie wszyst-
kich pracowników ZKM, łącz-

nie z jego dyrektorem, do prze-
prowadzenia tak dużej akcji 
świadczy o tym, że załodze nie 
jest obojętne, co się w firmie 
dzieje i jakie są jej wyniki fi-
nansowe. Bezpośredni kontakt 
z pasażerami i kierowcami au-
tobusów dodatkowo scala zało-
gę i pozwala jej lepiej zrozumieć 
funkcjonowanie całej firmy i 
bardziej się z nią utożsamiać. 
Trzeba mieć nadzieję, że cała 
akcja zostanie właściwie zro-
zumiana i doceniona również 
przez mieszkańców. Mimo róż-
nych mankamentów, komuni-
kacja miejska w Sochaczewie 
stanowi nadal bardzo ważną 
dziedzinę życia społecznego.

 - Jeżdżąc autobusami - 
mówi Krzysztof Sieczkowski 
- dowiedziałem się również 
wiele o naszych pasażerach. 
Na przykład, że jeszcze spora 
ich część i to osób mogących 
u nas jeździć za darmo, staje w 
obronie złapanego gapowicza, 
jakby sobie nie zdawali spra-
wy, że za przejazd w komuni-
kacji miejskiej należy zapła-
cić, tak jak płaci się za każdy 
towar w sklepie. Oczywiście 
ZKM ma dotacje z budżetu 
miasta, ale nie są one przecież 
nieograniczone, a ich celem 
jest utrzymanie na przystęp-
nym poziomie ceny biletów. 
Co więcej, na dotację skła-
dają się wszyscy mieszkańcy. 
Większa dopłata do komuni-
kacji oznacza mniejsze środki 
na drogi, szkoły, pomoc spo-
łeczną,  wreszcie nowe auto-
busy, na które tak bardzo cze-
kamy. A tu słyszę: „Za głupie 
2 złote będziecie szarpać chło-
paka?!” W prywatnym busie, 
stojąc w kolejce, każdy grzecz-
nie kupuje bilet. Płacisz - je-
dziesz, nie płacisz - nawet nie 
podchodzisz. Wiele się wi-
docznie w naszej mentalności 
musi jeszcze zmienić.

Co zaś do zaniepokojo-
nych internautów, to zasad-
nicze badania podjęte przez 
ZKM  z końcem września 
wprawdzie się zakończyły, ale 
niestety rozszerzone kontrole 
w autobusach będą trwać na-
dal dotąd, aż sytuacja w zakre-
sie wyłudzania darmowych 
przejazdów się nie zmieni. Z 
buta trzeba uderzać dalej - nie 
ma lekko. 

Małgorzata Pałuba 

 ■ Pod takim 
hasłem odbyła się 
tegoroczna akcja 
sprzątania świata,  
organizowana   
w naszym kraju  
od wielu lat.  

Uczniowie klasy 1b i 1d 
Gimnazjum nr 3 oraz kla-
sa 5a Szkoły Podstawowej nr 
7  wraz z wychowawcami - 
Mariolą Paciorkowską, Rok-
saną Mierzwińską i Rena-
tą Jabłońską - po raz kolejny 
wzięli udział  w tej akcji. W 
porozumieniu z Kampino-
skim Parkiem Narodowym, 
pod kierunkiem leśniczego 
pana Stanisława Kryla sprzą-
taliśmy las w pobliżu wsi Go-
rzewnica.

Dziwiła nas różnorod-
ność wyrzucanych rzeczy, np. 
części samochodowe, telewi-
zory, masa  butelek szklanych 
czy plastikowych. A przecież 
nie zdajemy sobie sprawy, jak 
długo niektóre śmieci ulega-

ją rozkładowi. Zwykła guma 
do żucia rozkłada się pięć lat, 
reklamówka czterysta lat, a 
szklana butelka nawet cztery 
tysiące lat. 

Dzięki takim przedsię-
wzięciom uczniowie uczą się 
szacunku do natury, dbania o 

czystość środowiska, poznają 
też znaczenie lasów dla życia 
człowieka.

Nasze działania sprawiły, 
że przynajmniej część śmie-
ci wylądowała tam, gdzie po-
winna, a więc na prawdzi-
wym wysypisku śmieci. JR

Kocham, lubię, szanuję... nie śmiecę

Mieszkańcy Sochaczewa, 
a w szczególności okolic lasu, 
władze powiatu, miasta i gmi-
ny, nadleśnictwo, społeczność 
szkoły w Gawłowie, zebrali się 
w dniu 8 września 2012 r. na ak-
cji sprzątania świata.  O godz. 
11.00 przed szkołą w Gawłowie 
stawiło się ok. 250 osób, w tym 
burmistrz Piotr Osiecki, wi-
ceburmistrz Marek Fergiński, 
ks. proboszcz Zbigniew Żądło, 
radny powiatu sochaczewskie-
go Tadeusz Głuchowski, rad-
ny miasta Sochaczew Sylwester 
Zdzieszyński oraz pan leśniczy 
Marian Zaczek i wszyscy po-
szliśmy sprzątać las.

Akcja przebiegła sprawnie 
dzięki bardzo dobrej organiza-
cji. Sprzątający zostali podzie-
leni na kilkudziesięcioosobowe 
grupy z przewodnikiem. Każ-
da grupa miała zapas worków 
i rękawic. Organizatorzy za-

pewnili uczestnikom wodę do 
picia. Współpraca układała się 
wspaniale, zgodnie pracowali 
wszyscy - od najmłodszego do 
najstarszego. Zebrane śmieci 
trafiały do kontenerów lub bez-
pośrednio zostały wywiezione 
przez firmę ZGM. W sumie ze-
braliśmy ok. 50 m sześc.  śmieci, 
które zmieściły się w 5 wielkich 
kontenerach!

Po 3 godzinach sprzątania 
spotkaliśmy się na placu przed 
kościołem p.w. św. Brata Alber-
ta w Sochaczewie na grochówkę 
i kiełbaskę z ogniska. Wspólne 
biesiadowanie było formą po-
dziękowania wszystkim uczest-
nikom i okazją do lepszego po-
znania się, rozmów i śpiewów 
przy muzyce. Dla każdego 
przygotowane zostały upomin-
ki. Jednak najlepszą nagrodą 
jest to, że mamy czysty las!

Monika Łasica

Posprzątaliśmy  
las w Gawłowie

Uczniowie Zespołu Szkół w Chodakowie sprzątali Kampinoski 
Park Narodowy

Kanary nam się mnożą
 ■ W ostatnich tygodniach  

na sochaczewskich forach internetowych 
zaczęły pojawiać się coraz częściej wpisy 
internautów zbulwersowanych rosnącą falą 
kontroli w autobusach ZKM.

Kierowca ZKM Paweł Duplicki wie, że kontrole są konieczne. Sam często sprawdza bilety 
podróżnych
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Do 7 października trwa na 
Mazowszu akcja szczepienia li-
sów przeciwko wściekliźnie. 
Preparat zrzucany jest z samo-
lotów na lasy, pola i łąki.

Doustna szczepionka ma 
kształt niewielkiej kostki kolo-
ru brunatno-zielonego o ryb-
nym zapachu. Uodparnia ona 
na wirus wścieklizny wyłącznie 
lisy. Każdy, kto będzie miał kon-
takt z preparatem, powinien 
skontaktować się z lekarzem. 
To samo dotyczy domowych 
czworonogów. Dlatego, po wy-
łożeniu szczepionki, przez 14 
dni psy należy prowadzać na 
smyczy, a koty trzymać w za-
mkniętych pomieszczeniach.

Jak poinformowała nas 
rzecznik prasowy wojewo-
dy mazowieckiego Ivetta Bia-
ły, dzięki takim akcjom w woj. 
mazowieckim w ostatnich la-
tach nie odnotowano żadnego 
przypadku zarażenia lisa wście-
klizną. (pab)

Lisy zostaną 
zaszczepione 
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Trudny okres, jaki prze-
chodzi polska służba zdro-
wia, nie zwalnia szpitali 
ze świadczenia fachowych 
i skutecznych medycznie 
usług. W podobnej sytu-
acji jest też szpital socha-
czewski, który jest zmuszo-
ny do zakupu kilku nowych 
sprzętów i urządzeń. Zaku-
py zatwierdziła na swym 
ostatnim posiedzeniu Rada 
Społeczna ZOZ. Szpitalowi 
przybędzie więc niedługo: 

Wiertarka kostna, która 
jest niezbędna podczas ope-
racji ortopedycznych, np. do 
nawiercania kości.

Kilka łóżek ortopedycz-
nych ze specjalistyczną 
ramą i osprzętem niezbęd-
nym przy zakładaniu wy-
ciągów  kostnych i stabilizo-
waniu złamań na oddziale 
urazowo-ortopedycznym.

Podgrzewacz płynów 
infuzyjnych. Podczas ope-
racji służy on do podgrze-
wania do temperatury 

ciała pacjenta płynów, uży-
wanych do płukania np. 
jamy otrzewnowej. Dzięki 
temu zapobiega się szoko-
wi termicznemu u pacjenta 
i uzyskuje lepszy efekt tera-
peutyczny.

Pompa infuzyjna, która 
potrzebna jest na oddziale 
intensywnej terapii do po-
dawania specjalnych prepa-
ratów żywieniowych drogą 
żylną w sytuacjach, kiedy 
pacjent nie może przyjmo-
wać pożywienia doustnie. 

Pulsoksymetr z kolei bę-
dzie służył do nieinwazyjne-
go pomiaru saturacji krwi, 
czyli określenia stopnia na-
sycenia hemoglobiny tle-
nem. Dodatkowo urządze-
nie mierzy tętno pacjenta i 
dlatego znajdzie zastosowa-
nie na oddziale wewnętrz-
no-kardiologicznym, gdzie 
przebywają chorzy wyma-
gający monitorowania tych 
parametrów, np. z choroba-
mi płuc lub serca.(bus)

 ■ To już kolejna 
inicjatywa 
sochaczewskich 
asystentów rodziny.

Dla rodzin objętych asy-
stą przez Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej  zorga-
nizowano wycieczkę.  In-
tegrowano się zwiedzając 
Muzeum Kolejki Wąskoto-
rowej oraz podróżując po-
ciągiem retro do Tułowic. 

Poprzednio rodziny wy-
brały się do Żelazowej Woli. 
Tak jak wtedy, także i tym 
razem,  całodniowy wy-
jazd miał formę rodzinne-
go pikniku. Wycieczka za-
częła się od zwiedzania z 
przewodnikiem Muzeum 
Kolei Wąskotorowej. Dzieci 
chętnie robiły sobie zdjęcia 
na tle efektownej ekspozy-
cji. Potem nastąpił najcie-
kawszy element programu, 
czyli przejazd pociągiem re-
tro do Tułowic. Tam czeka-
ły na wszystkich atrakcje w 

postaci wspólnego piecze-
nia kiełbasek przy ognisku, 
a także  gry, zabawy i kon-
kursy skierowane nie tyl-
ko do dzieci. Wyjazd stał się 
okazją do przyjemnego i ak-

tywnego spędzenia czasu na 
łonie natury. Każdy otrzy-
mał również pamiątkowe 
zdjęcie. 

Asystenci mają poma-
gać rodzinom w poprawie 

ich sytuacji życiowej. Jeże-
li podopieczni nie radzą so-
bie z prowadzeniem domu, 
nie potrafią rozwiązywać 
problemów, utrzymać pra-
cy czy poradzić sobie ze 
zbuntowanym nastolatkiem, 
do akcji wkraczają właśnie 
oni. Obecnie pod ich opieką 
znajdują się 22 rodziny.

Warto podkreślić, że z 
wsparcia niekoniecznie ko-
rzystają osoby ubogie. Aby 
znaleźć się pod opieką asy-
stentów, musi wystąpić sy-
tuacja, której nie są w sta-
nie sami podołać. Z każdą 
rodziną ustalany jest indy-
widualny plan działania. 
Codzienność pracy z asy-
stentami jest mniej koloro-
wa niż opisywane przez nas 
wycieczki. To odbywająca 
się kilka razy w tygodniu 
parogodzinna współpraca. 
Najczęściej spotkania mają 
miejsce tam, gdzie zamiesz-
kują  rodziny objęte asystą. 
(ap)

Szpital kupuje Asystenci się rozkręcają

Tym razem rodziny objęte asystą wybrały się do Tułowic
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 ■ W sobotę  
15 września, na polach 
czerwonkowskich, 
obok imprez 
historycznych, trwała 
zbiórka pieniędzy  
na operację 
4-letniego Kuby 
Sajdaka. Udało się 
zebrać 1330 zł i 38 gr.

Kilka tygodni temu pisa-
liśmy, że Kuba musi przejść 
kolejną skomplikowaną ope-
rację serca. Podjął się jej szpi-
tal w Monachium, ale koszt 
zabiegu to 30 tys. euro. Dlate-
go rodzina chłopca walczy o 
każdą złotówkę, przybliżają-
cą go do niezbędnej operacji.

Przypomnijmy, że Kuba 
urodził się z niezwykle poważ-
ną wadą  nazywaną niedoro-
zwojem lewego serca. Pierw-
szą operację przeszedł kilka 
dni po urodzeniu. Drugą, kie-
dy miał pół roku. Wtedy też 
doszło do udaru mózgu. Chło-
piec ma porażenie kończyn, 
głównie lewej strony. Wyma-
ga ciągłej opieki i licznych re-
habilitacji. Do tego jego serce 
jest nadal niewydolne. Dzieci z 
tym schorzeniem, bez operacji, 
żyją kilka lat. Tak ważne jest 
więc, aby jak najszybciej zebrać 
potrzebną kwotę. 

Kolejna okazja nadarzy 
się w pod koniec paździer-
nika, kiedy to odbędzie się 
koncert charytatywny na 
rzecz Kuby. Jego organizato-
rem jest grupa wolontariu-
szy związanych z lokalnym 
środowiskiem muzycznym. 
Młodzi ludzie zajmują się 

organizacją imprezy, a tak-
że występują na scenie. Cały 
dochód z koncertu przekazy-
wany jest na konto fundacji 
„Serce Dziecka”, która wspie-
ra leczenie i rehabilitację 
Kuby. To niezwykle szlachet-
ny gest ze strony młodych lu-
dzi, dlatego pomóżmy im ze-
brać jak najwięcej pieniędzy. 
Już dziś można je wpłacać na 
konto:
Fundacja Serce Dziecka 
im. Diny Radziwiłłowej 
ul. Narbutta 27/1,   
02-536 Warszawa
www.sercedziecka.org.pl
KRS 0000266644
Nr konta na wpłaty złoto-
we PL  57 1160 2202 0000 
0002 0905 3111,
Nr konta na wpłaty w euro 
PL 09 1160 2202 0000 0001 
2152 1272,
SWIFT BIGBPLPW
koniecznie z dopiskiem: 
Jakub Sajdak

Fundacja posiada status or-
ganizacji pożytku publicznego, 
zatem wpłaty 1% i darowizny 
podlegają odliczeniom podat-
kowym.  (sos)

Goście wybrali się do 
domu pani Janiny z kwiata-
mi, tortem i pisemnymi gra-
tulacjami. 

W okolicznościowym li-
ście czytamy m.in.  „Wie-
rzymy, że wspominając 
minione lata będzie Pani 
pamiętać tylko to, co do-
bre i miłe. Jesteśmy przeko-
nani, że wiele takich pięk-
nych chwil jeszcze przed 
Panią. Z okazji wspaniałe-
go jubileuszu setnych uro-
dzin pragniemy złożyć Pani 
serdeczne gratulacje oraz 
wyrazy najwyższego sza-
cunku. Wraz z gratulacja-
mi prosimy przyjąć, w tym 
uroczystym dniu, najlepsze 
urodzinowe życzenia wszel-
kiej pomyślności, długich 
jeszcze lat życia w zdrowiu, 
spokoju oraz radości w krę-
gu bliskich osób”. 

Jubilatka Janina Czu-
dowska miała dwóch mę-
żów. Jak mówi - obydwaj 
majętni, dzięki czemu mo-
gła rozwijać swoje pasje. 
Pierwszy mąż, Władysław 
Grabowski, działał w AK, 

został rozstrzelany w 1944 
roku, gdy pani Janina miała 
32 lata. Została sama z dwu-
nastoletnią córką. 

Drugi mąż, Bolesław 
Czudowski, był lekarzem,  
ordynatorem w szpitalu św. 
Józefa w Sochaczewie, pro-
wadził też prywatną prak-
tykę lekarską. Dużo star-
szy od żony (był wdowcem 
z dwójką dzieci), w latach 
okupacji pomagał żołnie-
rzom AK w Kampinosie.

Janina Czudowska z 
pierwszego małżeństwa ma 
córkę Wandę, absolwent-
kę SGGW w Warszawie, z 
drugiego - syna Jaromira. 
Mieszka z córką. Syn jest 
uznanym lekarzem, zrobił 
doktorat jeszcze przed wy-
jazdem z Polski (emigracja 
w 1979 roku). Mieszka na 
stałe w Holandii, ale syste-
matycznie odwiedza matkę.

Pani Janina prowadziła 
sklep modniarski z kapelu-
szami i galanterią w miejscu, 
gdzie niegdyś znajdowała się 
restauracja „Malinka”. Po-
nieważ zawsze miała dobry 

gust i wyczucie smaku, po-
trafiła dobrać ubrania, dodat-
ki, a klientki do niej wracały. 
Dom, który wybudowała w 
latach pięćdziesiątych, urzą-
dzała radząc się stylistów. 

Pasją jej życia był ogród 
(ok. 4 tys. mkw.), który 
przynosił także dochody. Jej 
kwiaty kupowały najlepsze 
kwiaciarnie w Warszawie. 
Lubiła robótki ręczne, wy-
szywanie obrusów, szydeł-
kowanie. 

Janina Czudowska pod-
kreśla, że wszystko osią-

gnęła dzięki swojej pra-
cy. Porównuje się ze swoją 
matką, która samodziel-
nie zarządzała dużym go-
spodarstwem w Szymano-
wie, po tym jak w wieku 41 
lat zmarł jej mąż. Jest absol-
wentką Liceum Sióstr Nie-
pokalanej, więc nawet gdy 
się spiera, robi to z klasą i 
z umiarem. Takie odebrała 
wychowanie. Cały czas jest 
aktywna. Każdego dnia po 
śniadaniu pyta:  „Jaki jest 
plan na dzisiaj”... (s)

Pomagamy Kubie Setne urodziny 
sochaczewianki
 ■ W środę, 26 września, sochaczewianka 

Janina Czudowska obchodziła setne 
urodziny. Z tej okazji jubilatkę odwiedzili 
burmistrz Piotr Osiecki i przewodnicząca 
Rady Miasta Jolanta Gonta. 

Burmistrz Piotr Osiecki wręcza kwiaty jubilatce
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Impreza, która zgroma-
dziła blisko pięciuset nie-
pełnosprawnych pensjona-
riuszy odbywała  się pod 
hasłem „Z uśmiechem przez 
życie”. To jedno z najwięk-
szych tego typu wydarzeń w 
kraju. Podczas dwudniowe-
go przeglądu prezentują się 
nie tylko grupy teatralne. 
Impreza ma na celu przy-
bliżenie różnorodnej twór-
czości niepełnosprawnych 
artystów. Na towarzyszą-
cej przeglądowi wystawie 
podziwiać można było pra-
ce plastyczne począwszy od 
ceramiki, przez malarstwo 
i rysunek, aż do autorskich 
tkanin.

Honorowy patronat nad 
imprezą objęli marszałek 
województwa mazowiec-
kiego oraz wojewoda ma-
zowiecki.  W dużej mierze 
dzięki ich wsparciu finanso-
wemu możliwe było zorga-
nizowanie przeglądu. 

- O środki aplikujemy 
już w marcu. W maju mie-
liśmy pewność, że dosta-
niemy pieniądze i wtedy to 
rozpoczęliśmy  intensywne 
przygotowania. Łącznie za-
prosiliśmy 30 placówek. To 
olbrzymie przedsięwzięcie 
logistyczne. Musimy np. za-
pewnić nocleg dla  prawie 
120  naszych gości - powie-
działa nam dyrektor socha-
czewskiego ŚDS Joanna Ma-
jewska.

Siła różnorodności  
Nasza placówka wystą-

piła z przygotowaną przez 
Krystynę Krzywonos pre-
zentacją pt. „Z uśmiechem 
przez świat”. Barwny spek-
takl był pełen tańca, humo-
ru, zabawy i pozytywnej 
energii. 

- Chcieliśmy zwrócić 
uwagę na to, jak różnorod-
ni są ludzie. Cechy poszcze-
gólnych osób, jak i całych 
narodów, mogą wywoływać 
w nas zarówno pozytyw-
ne, jak i negatywne emocje. 
Przede wszystkim powinni-
śmy pamiętać o tym, że wła-
śnie ta różnorodność czyni 
nasze życie pięknym - mówi 
Joanna Majewska. 

Z roku na rok widać, 
że ŚDS-y przywiązują co-
raz większą wagę do swoich 
występów. Mają one bar-

dziej rozbudowaną fabu-
łę, bogatszą choreografię i 
uczestniczą w nich liczniej-
sze grupy aktorów. Dla tych 
ostatnich przegląd to nie-
zwykle ważne dni w roku. 
Widoczne na scenie emo-
cje mają w sobie taką szcze-
rość i ładunek emocjonalny, 
że, oglądając kolejne spek-
takle, stracić można poczu-
cie czasu. 

Z reguły przygotowane 
przedstawienia są niezwy-
kle optymistyczne. W tym 
roku tę konwencję złamał 
ŚDS z Żuromina. „W tune-
lu poszukiwań” był jednym 
z najbardziej poruszających 
występów. Panujący na sce-
nie półmrok, w połączeniu z 
tematami takimi jak samot-
ność, wypalenie, trudności 
w sprostaniu oczekiwaniom 
innych osób dosłownie ze-
lektryzowały publiczność. 
Duża w tym zasługa brawu-
rowej gry aktorskiej pod-
opiecznych ŚDS z Żuromi-
na. 

Nie tylko spektakle
Mazowiecki Przegląd 

Twórczości Artystycznej 
ŚDS to nie tylko spektakle. 
Prowadzący go Piotr Mil-
czarek przeprowadził licz-
ne konkursy i zabawy in-
tegrujące publiczność. Dla 
zebranych wystąpiła Orkie-
stra Kameralna Państwowej 
Szkoły Muzycznej w Socha-
czewie pod batutą Daniela 
Zielińskiego. Zatańczył też 
zespół Abstrakt. Na zakoń-
czenie pierwszego dnia od-
była się integracyjna dysko-
teka. Atrakcjami drugiego 
były występy chóru senio-
rów z Gminnego Ośrod-
ka Kultury z Iłowa oraz ze-
spół „Senior Band” z MOK 
w Boryszewie.

 - Kolejny raz impre-
za udowodniła, jak jest po-
trzebna. I to nie tylko pod-
opiecznym ŚDS, dla których 
jest szansą na pokazanie 
swojego potencjału, a przede 
wszystkim dowartościowa-
nia się - powiedziała nam 
naczelnik wydziału polityki 
społecznej i  ochrony zdro-
wia UM Joanna Kamińska. 
- Co do jej przyszłości bie-
rzemy pod uwagę różne sce-
nariusze.  Ze względu na ol-
brzymie zainteresowanie 

ŚDS-ów rozważamy jej wy-
dłużenie do trzech dni. W 
tym roku okazało się, że, 
ze względu na ograniczenia 
czasowe, do Sochaczewa nie 
mogły przyjechać wszyst-
kie deklarujące chęć udzia-
łu domy. Uważam, że warto 
też zwiększyć w niej udział 

młodych ludzi. W tym roku 
jako publiczność gościli na 
przeglądzie uczniowie Ze-
społu Szkół w Chodako-
wie. Warto, by w przyszłym 
roku pojawiło się więcej 
dzieci i młodzieży. 

Agnieszka Poryszewska

Scena należała 
do wyjątkowych

 ■ W dniach 26-27 września w filii Miejskiego Ośrodka Kultury  w Chodakowie odbył się  
XIII Mazowiecki Przegląd Twórczości Artystycznej Środowiskowych Domów Samopomocy. 

Sochaczewski ŚDS zabrał publiczność w podróż po świecie

Podczas przeglądu można było podziwiać różnorodne doko-

nania artystyczne

„Sen o milionach” ŚDS-u z Podkowy Leśnej

Ruszyła kolejna akcja 
szczepienia seniorów prze-
ciw grypie. Tym razem, w 
ramach działań profilak-
tycznych, burmistrz za-
kupił 300 szczepionek i 
wszystkie zostaną rozdy-
sponowane wśród osób 
starszych za darmo.  

Szczepionki od 24 
września wydaje całodobo-
wa apteka przy ul. Staszica 
28 (róg  ul. Narutowicza). 
Pierwszy krok to wizyta u 
lekarza pierwszego kontak-
tu, który wyda seniorowi 
stosowną receptę. Jedna re-
cepta to jedna szczepionka. 

Kolejny krok, to powrót 
z zakupionym lekiem do 
macierzystej przychodni, w 
której pielęgniarka wykona 
zastrzyk. 

Akcja prowadzona będzie 
do czasu wyczerpania całe-
go zapasu szczepionek, ale nie 
warto zwlekać. Lekarze przy-
pominają, że teraz jest naj-
lepszy czas, bo trzeba pamię-
tać, że szczepionka powinna 
być podana przed jesiennym 
okresem zachorowań. Aby 
ją przyjąć, powinniśmy być 
zdrowi. Organizm nabiera 
odporności po dwóch tygo-
dniach od zaszczepienia. (s)

Dla seniorów 
przeciw grypie

W siedzibie Środowi-
skowego Domu Samopo-
mocy w Sochaczewie rusza 
Klub Wsparcia Społecz-
nego. Pomoc znajdą tam 
osoby dotknięte niepeł-
nosprawnością i choroba-
mi psychicznymi oraz ich 
opiekunowie. 

Powołanie klubu było 
możliwe dzięki współpra-
cy z Krajowym Stowarzy-
szeniem Pomocy Osobom 
Potrzebującym „Z Sercem 
do Wszystkich” w ramach 
projektu pomocowego  fi-
nansowanego przez woje-
wodę mazowieckiego. 

Spotkania skierowane 
są do szerokiej grupy od-
biorców - powiedziała nam 
Agnieszka Parzydeł. - Są 
one przeznaczone dla ro-
dziców i opiekunów osób 
z zaburzeniami psychicz-

nymi i niepełnosprawno-
ścią intelektualną, dla osób 
borykających się z chorobą 
psychiczną w rodzinie, dla 
zmagających się z trudno-
ściami w opiece nad osobą 
z upośledzeniem, ale także 
dla wszystkich, którzy chcą 
poszerzyć swoją wiedzę z 
zakresu opieki i rehabilita-
cji osób z powyższymi pro-
blemami. Gwarantujemy 
rzetelną wiedzę, popartą 
doświadczeniem oraz ser-
deczną i przyjazną atmos-
ferę. 

Spotkania grup odby-
wać się będą raz w mie-
siącu w godzinach 16:00-
18:00, w siedzibie ŚDS przy 
ul. Zamkowej 4a.  Niezbęd-
nych informacji udzielają 
pracownicy placówki pod 
numerem telefonu 46 863 
55 80. (ap)

Klub Wsparcia 
Społecznego czeka

Szpital w Sochaczewie sta-
nął przed koniecznością prze-
prowadzenia całkowitej infor-
matyzacji placówki do końca 
czerwca 2014 roku.

Mimo iż informatyzacja 
pochłonie wielkie sumy, nie 
ma właściwie innej drogi. Do 
wyznaczonego terminu musi 
ze szpitala zniknąć dokumen-
tacja papierowa, a posługiwać 
się on będzie głównie doku-

mentacją elektroniczną, łącz-
nie z archiwizacją elektronicz-
ną danych.

 - Jeśli tego nie zrobimy, zo-
staniemy wykluczeni z rynku 
usług medycznych - twierdzi 
dyrektor Piotr Szenk. - Będzie-
my się oczywiście starali pozy-
skiwać na ten cel jak najwięcej 
środków zewnętrznych, aby 
nie obciążać budżetu szpita-
la. (bus) 

Informatyzacja 
szpitala to 
konieczność

21 października odbę-
dzie się ósma już edycja Bie-
gu Papieskiego organizowa-
nego przez Stowarzyszenie na 
rzecz Sportu i Rekreacji „Ra-
zem i Sprawnie”. W imieniu 
jego prezesa Krzysztofa Werła-

tego, jako patron medialny, już 
dziś zapraszamy wszystkich 
chętnych od wzięcia w nim 
udziału. Zapisów można do-
konywać bezpośrednio przed 
rozpoczęciem biegu. Więcej 
informacji za tydzień. (pab)  

Kolejny Bieg Papieski
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 ■ Sobotni wieczór 
w sochaczewskiej 
przystani nad Bzurą 
należał do fanów 
mocnego uderzenia. 

Zróżnicowana  wiekowo 
publiczność wypełniła lo-
kal, a sporo osób rozsiadło 
się wokół budynku. 

Rozpoczęło się jak u 
Hitchcocka. Na początku 
było trzęsienie ziemi, a po-
tem napięcie tylko rosło. 
Sprawcami pierwszego ka-
taklizmu byli The Stubs. Jak 
powiedział do publiczności 
wokalista zespołu :„Przyje-
chaliśmy tu zagrać rock and 
rolla”. Tak też warszawskie 
trio uczyniło. Dynamicz-
nie i bez zbędnych kom-
binacji uderzyli decybela-
mi w publikę. W ich graniu 

czuć było ducha Motorhe-
ad. Chropowate brzmie-
nie dodawało tylko uroku, 
a wokal skojarzył mi się ze 
sposobem śpiewu Iana Ast-
bury z The Cult... oczywi-
ście przed zmiksowaniem. 

Energię trzęsienia z 
pewnością podwoili chłop-
cy z Drip Of Lies. Ich 

mroczne połączenie thra-
shu, hard-core’u z melodyj-
nymi pogrywaniami na gi-
tarze  miało swój urok.

Jako trzeci na scenie po-
jawili się faworyci publicz-
ności - grupa Prodlef. So-
chaczewski zespół potrafi 
porazić swoją muzyką. Ko-
gót i jego banda dają cza-

du, że aż miło. Dodatko-
wym atutem jest basistka 
Alex. Swoim mrocznym 
image dodaje uroku ze-
społowi. Chociaż w sobo-
tę nie była tak demoniczna,  
wręcz przeciwnie, często się 
uśmiechała. Mottem Pro-
dlefu jest: „Nie istniejemy, 
aby kogoś pouczać czy ro-

bić komukolwiek na złość. 
Nasza muzyka nie niesie 
ze sobą żadnej filozofii. Po 
prostu robimy rock&roll i 
chcemy, aby ludzie się do-
brze bawili”. Z pewnością 
jest w tym sporo prawdy. 
Widać było, że kapela świet-
nie się bawiła. Dobrze przy 
jej muzyce bawiła się także 

publiczność. Przed Prodle-
fem kolejne wyzwanie. So-
chaczewianie wygrali kon-
kurs i niebawem wejdą do 
studia, żeby nagrać profe-
sjonalnego singla. 

Rockowy wieczór za-
kończył hardcorowy Hard 
To Breathe. Żywiołowy wo-
kalista nieustannie z pręd-
kością światła przemiesz-
czał się wśród publiki. Jego 
działania, w połączeniu z 
ostrymi riffami i napędza-
jącą perkusją, dały efekt w 
postaci szaleńczego pogo. 
Publiczność oszalała. Nie-
stety rockowe trzęsienie 
ziemi, jak to trzęsienie zie-
mi, skończyło się zbyt szyb-
ko. Deszczową nocą trzeba 
było wracać do domu, choć 
w uszach wciąż grała muzy-
ka...(et)

Rockowe trzęsienie na przystani 
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Prodlef jak zwykle dał czadu Nie ustępowali mu chłopcy z kapeli Hard To Breathe

 ■ Pod patronatem 
Wojewody 
Mazowieckiego, 
Marszałka Województwa 
Mazowieckiego i Starosty 
Sochaczewskiego w 
piątek, 28 września 
odbyły się XII 
Międzypowiatowe 
Rozgrywki Warcabowe. 

Gospodarzami tej cieszą-
cej się ogromną popularnością 
imprezy byli mieszkańcy, pra-
cownicy i dyrekcja Domu Po-
mocy Społecznej w Młodzie-
szynie.

Na zawody do Młodzie-
szyna przyjechali przedstawi-
ciele 14 domów pomocy spo-
łecznej, w tym 12 zespołów 
żeńskich i 12 męskich. Uroczy-
stego otwarcia imprezy i powi-
tania gości dokonała dyrektor 
DPS Justyna Nowak-Sobotta, 
a rozgrywkom warcabowym 
przyglądało się wielu gości. 

Najlepszym graczom 
wręczono medale, okaza-
łe puchary i nagrody. Impre-
zę uświetniał zespół muzycz-
ny oraz występy dzieci z GOK 
w Młodzieszynie. Po ogłosze-
niu wyników dla uczestni-

ków rozgrywek warcabowych 
przewidziano wiele atrak-
cji. Była m.in. zabawa tanecz-
na, połączona z konkursami i 
przejażdżka wozem konnym 
po lesie. Nad imprezą czuwa-
li harcerze oraz sekcja wolon-
tariatu z Załuskowa ze swoimi 
opiekunkami. 

W tym roku niekwestio-
nowanymi zwycięzcami w  ry-
walizacji drużyn męskich zo-
stali zawodnicy gospodarzy, 
czyli Domu Pomocy Społecz-
nej w Młodzieszynie. Stani-
sław Barszcz otrzymał puchar 
dla najlepszego zawodnika 
rozgrywek. 
Wyniki
mężczyźni
1. DPS Młodzieszyn - Stanisław 
Barszcz, Adam Pakuła
2. DDPS Sochaczew -  Zbi-
gniew Sykurski, Mieczysław 
Sławiński
3. DPS Karolinowo - Jan 
Hołdak, Zenon Kratkowski
kobiety 
1. DPS Miszewo - Ewa 
Głoskowska, Małgorzata Wegl
2. DPS Żyrardów - Elżbieta 
Lange, Grażyna Makowska
3. DPS Koszelew - Barbara 
Artczak, Grażyna Popławska

Warcabowy pojedynek 
w Młodzieszynie

Zwycięzcy piątkowego turnieju podczas wręczania nagród

Mogliśmy cię ostatnio oglą-

dać w programie Kuby Wo-

jewódzkiego. Czy to on za-

dzwonił, żeby cię zaprosić?
Wiadomość, że chciał-

by mnie zaprosić, dotarła 
do mnie jeszcze w Londy-
nie. Przekazano mi ją z ko-
mitetu olimpijskiego, ale 
nie sądzę, by dzwonił sam, 
pewnie ktoś z TVN-u. Zgo-
dziłam się oczywiście, bo 
bardzo lubię ten program. 
Był jednak problem z usta-
leniem terminu, przez moje 
wyjazdy i mecze ligowe. 
Dlatego do nagrania doszło 
dopiero we wrześniu.

Czy przed nagraniem są ja-

kieś przygotowania, wstęp-

ne rozmowy?
Nic takiego, tylko mnie 

umalowali i czekałam, bo 
pierwszy był Karol Stras-

burger, a Kubę po raz pierw-
szy spotkałam dopiero na 
planie. Samo nagranie wy-
glądało tak, jakby było na 
żywo. Nie mieliśmy żad-
nych powtórek ani przerw, 
potem coś tam tylko wy-
cięli. Bardzo spontaniczna 
rozmowa, zupełnie nie wie-
działam, jakie tematy bę-
dzie poruszał.

Przy okazji dowiedzieliśmy 
się o tobie paru nowych 
rzeczy. Na przykład, że w 
trakcie gry, gdy coś nie wyj-
dzie, potrafisz siarczyście 
zakląć, a także o twoich 
sportowych rytuałach.

Rzeczywiście, na przy-
kład zawsze używam ręcz-
nika w dwóch kolorach: żół-
tym i czarnym. Gdy gram 
dobrze, wycieram się stroną 
żółtą, gdy nie idzie - czarną.

Widać, że Wojewódzki był 
do rozmowy przygotowa-

ny. 
To prawda. Zresztą w 

ogóle podziwiam jego by-
stry umysł i umiejętność 
błyskawicznego dowcipne-
go ripostowania.

Trochę chyba przeszkadzał 
ci swoimi wtrętami Karol 
Strasburger.

Wcinał się troszeczkę, a 
to że ma więcej medali, albo 
że zawsze ma coś na nich 
napisane, a na moim olim-
pijskim nie ma nic. Ale wi-
dać już taki jest. Ma te swoje 
słynne „suchary”. Jak po-
wiedział Kuba Wojewódzki, 
powinien mieć stronę su-
char.pl. Mimo to było sym-
patycznie i daliśmy radę. 
Trochę głupot, trochę po-

ważniejszych tematów, w 
sumie bardzo fajna rozmo-
wa. 

Co cię jeszcze zaskoczyło?
Chyba to, że nie było na 

koniec żadnego zespołu. W 
telewizji jest, a tam Kuba 
pokazał tylko płytę i zapo-
wiedział. Resztę muszą do-
kręcać gdzie indziej.

Zapłacili ci coś?
Tak, tysiąc złotych. Sama 

byłam zdziwiona, bo przecież 
przyszłabym także za darmo. 
Zawsze lubiłam jego program, 
ale teraz jeszcze bardziej. Cho-
ciaż, prawdę mówiąc, Kuba 
zaraz po nagraniu szybko się 
pożegnał i zniknął, tak że nie 
było czasu dłużej porozma-
wiać. Ale jesteśmy przyjaciół-
mi... (śmiech)

Natalia Partyka 
u Wojewódzkiego

 Q O wizytę w popularnym programie TVN, Natalię Partykę  

    pyta Sławomir Burzyński
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Przesłuchania kon-
kursowe odbywały się 
w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Borysze-
wie. W konkursie wzię-
ło udział pięć chórów 
z województwa mazo-
wieckiego i łódzkiego, w 
tym, rzecz jasna, Towa-
rzystwo Śpiewacze Ziemi 
Sochaczewskiej. Wokali-
ści zaprezentowali pieśni 
patriotyczne oraz wojsko-
we. W skład oceniającego 
jury weszli, podobnie jak 
w roku ubiegłym, pro-
fesorowie Uniwersytetu 
Muzycznego im. Fryde-
ryka Chopina: Krzysztof 
Kusiel-Moroz, Wan-
da Tchórzewska-Kapa-
ła oraz Zbigniew Sza-
blewski. Podczas imprezy 
w MOK- u można było 
obejrzeć wystawę ze zbio-
rów Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą pt. „Czar mi-
nionych lat. Sochaczew i 
jego mieszkańcy w starej 
fotografii”. 

K u l m i n a c y j n y m 
punktem programu był 
Koncert Galowy u św. 
Wawrzyńca, który popro-
wadziła Teresa Mazippus. 
Tam też poznaliśmy wy-
niki konkursu. W tym 

roku nagrodę Starosty 
Powiatu Sochaczewskie-
go otrzymał Chór Towa-
rzystwa Śpiewaczego Zie-
mi Sochaczewskiej pod 
batutą Ewy Szałapskiej. 
Nagroda Przewodniczą-
cej Rady Miejskiej trafiła 
do Chóru Lux Mea przy 
Centrum Kultury, Spor-
tu i Rekreacji w Tłusz-
czu. Nagroda Burmistrza 
Miasta Sochaczew przy-
padła Chórowi Cantanti 
przy Miejskim Ośrodku 
Kultury w Kobyłce. Na-
grodę Wójta Gminy So-
chaczew uzyskał Chór 
Towarzystwa Śpiewacze-
go Echo przy Miejskim 
Domu Kultury w Żyrar-
dowie. Natomiast nagro-
dę Proboszcza Parafii Św. 
Wawrzyńca w Sochacze-
wie przyznano Chórowi 
Armii Krajowej Nowo-
gródzkie Orły z Warsza-
wy działającego pod pa-
tronatem Światowego 
Związku Żołnierzy AK. 

Miłośnicy pieśni chó-
ralnej, którzy przyby-
li na koncert laureatów, 
mogli usłyszeć takie pie-
śni jak: „Ukochana moja 
ziemio, Wileńszczyzny 
drogi kraj”, „To co jest 
w nas”, „Kraj rodzinny 

matki mej”, „Piechota”, a 
także „Pieśń polską”. Na 
koniec wszyscy uczestni-
cy - ponad stu pięćdzie-
sięciu chórzystów - wyko-
nali utwór „Va, pensiero” 
z opery Giuseppe Verdie-
go Nabucco. Dyrygowała 
Ewa Szałapska. Wspólne 
wykonanie finałowej pie-
śni to jeden z najważniej-
szych momentów impre-
zy. Muzyka brzmi wtedy 
tak monumentalnie, że 
porywa serca słuchaczy.

Wrześniowe Spo-
tkania z Pieśnią Chó-
ralną mają liczne grono 
wielbicieli. Nie zabrakło 
więc owacji na stojąco. 
Wyjątkowość tego arty-
stycznego przedsięwzię-
cia podkreśla specyficz-
na atmosfera świątyni, w 
której odbywa się finało-
wy koncert. Warto więc 
podkreślić, że organiza-
torami imprezy od sa-
mego początku są: To-
warzystwo Śpiewacze 
Ziemi Sochaczewskiej 
oraz Miejski Ośrodek 
Kultury w Sochaczewie. 
A gościnność probosz-
cza Piotra Żądło sprawia, 
że już nikt nie wyobra-
ża sobie lepszego miejsca 
na koncert galowy niż so-
chaczewska świątynia.

Niedzielne Spotkania 
z Pieśnią Chóralną były 
preludium do tegorocz-
nego cyklu imprez Socha-
czewska Jesień Kultural-
na. 

Katarzyna Łażewska 

Pamięć - Wdzięczność - Nadzieja 
dla walczących za Ojczyznę

 ■ W minioną niedzielę odbyły się 
XI Wrześniowe Spotkania z Pieśnią 
Chóralną im. Bohaterów Walk nad Bzurą 
pt. „Pamięć - Wdzięczność - Nadzieja”. 
Główną ich ideą jest uczczenie pamięci 
bohaterów walk nad Bzurą z września 
1939 roku.

Człowiek niezwykłej 
kultury i energii, „Wieczny 
Sochaczewianin” jak o so-
bie mówił, ambasador na-
szego miasta na wielu kon-
tynentach. 

Dzięki Niemu, podczas cu-
downych spacerów po mieście, 
poznałam przedwojenny So-
chaczew. Bezbłędną, literacką 
polszczyzną z przedwojennym 
epentetycznym „l” opowiadał 
niekończące się frapujące hi-
storyjki o przyjaźniach, mi-
łościach, radościach, którymi 

żyli sochaczewianie w latach 
dwudziestych i trzydziestych 
minionego wieku. Nigdy z 
Jego ust nie usłyszałam histo-
rii smutnej, tragicznej, mimo 
że Jego życie, szczególnie przed 
wyjazdem do Izraela, nie było 
łatwe i radosne. „Przykre sło-
wa zatruwają dobre myśli” - 
mawiał. I chyba dlatego był 
zawsze pogodny, życzliwy i 
uśmiechnięty. Mimo napraw-
dę dojrzałego wieku zawsze, 
kiedy odwiedzał Sochaczew, 
tryskał wspaniałą energią, wi-

gorem, nigdy nie dał odczuć, 
że jest choć trochę zmęczony.

Podczas każdej z Jego wi-
zyt wędrowaliśmy po Socha-
czewie i wpatrywaliśmy się w 
okna starych kamienic. Dosko-
nale pamiętał, gdzie kto miesz-
kał, gdzie chodziło się na tańce 
i bale, kto szył dobre garnitury 
w mieście, a kto sprzedawał naj-
lepszy chleb. W Jego obecności 
można było odczuć zapachy 
i energię dawnego Sochacze-
wa. Dzięki Jego i Jego przyjaciół 
wytrwałości, my, Polacy, po la-
tach mogliśmy oddać należny 
szacunek  miejscu spoczynku 
ich przodków pochowanych na 
cmentarzu nad Bzurą. 

Zawsze dziękował za „dane 
mu prawo życia w Sochacze-
wie” i chociaż przez lata bez-
skutecznie prosił o upamiętnie-

nie ponad 600-letniej obecności 
Żydów w Sochaczewie, zawsze 
wracał do naszego - swojego 
miasta jak na skrzydłach. 

W lipcu 2007 r., w wieku 95 
lat, przywiózł do nas cztery po-
kolenia swojej rodziny z całe-
go świata i z dumą pokazywał 
im dzisiejszy Sochaczew. Tań-
czył, grał na skrzypcach, pięk-
nie śpiewał i opowiadał. Nie-
zwykły człowiek. Po żydowsku: 
„A Halikier Mensz”.

Trzy lata temu, tuż po Jego 
ostatniej wizycie, obiecał, że 
setne urodziny będziemy świę-
tować w Sochaczewie. Nieste-
ty, nie doczekaliśmy Jego przy-
jazdu. 

Dziękuję Panie Leonie za 16 
lat Pana przyjaźni.

Beata Brymora

Odszedł Leon Arieh Firstenberg - Wieczny Sochaczewianin
 ■ Przez ponad 600 lat sochaczewscy Żydzi 

współtworzyli nasze miasto. Niewielu  
z nich pozostało... Tuż po swoich setnych 
urodzinach odszedł od nas ich najstarszy 
przedstawiciel -  Leon Arieh Firstenberg 
(1912-2012). 

Leon Firstenberg  urodził się w Sochaczewie 15 września 1912 r.,  
został pochowany w Jerozolimie 19 września 2012 r.

150 - osobowy chór pod dyrekcją Ewy Szałapskiej zaśpiewał pieśń finałową
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Zwycięski Chór Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej
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Placówka wznowiła dzia-
łalność po remoncie i jak zwy-
kle  przygotowała bardzo róż-
norodną ofertę. Po wakacyjnej 
przerwie wracają wszystkie 
grupy, oprócz sekcji wokalnej. 

Jako pierwsze zorganizo-
wano spotkanie sekcji plastycz-
nej. Podopiecznych Beaty Ste-
phan w wieku od  6 lat wzwyż  
TOK zaprosił 1 października. 
Pierwsze „Zajęcia Twórcze” 
Leny Gonery dla dzieci od 4 do 

6 lat odbędą się 2 października 
o godz. 15.30.  Sekcja Tanecz-
na Moniki Osieckiej-Jaworskiej 
pierwszy raz po wakacyjnej 
przerwie spotka się 3 paździer-
nika  o godz. 16.00 (zajęcia od 
lat 7).  Dzień później zbiorą się 
osoby zainteresowane uczęsz-
czaniem do sekcji teatralnej. 
Instruktorka Katarzyna Pawela 
zaprasza na godz. 17.30. 

Spotkanie sekcji instru-
mentalnej podzielone zostało 

na trzy podgrupy: gitara elek-
tryczna i basowa (środa 3 paź-
dziernika o godz. 17.00 –  pro-
wadzący Jakub Kamiński), 
gitara klasyczna i akustycz-
na (czwartek  4 października  
godz. 17.00 – prowadzący  Le-
szek Lewicki) oraz instrumenty 
klawiszowe, perkusja, akorde-
on, saksofon (zapisywać można 
się  codziennie od 1 październi-
ka – prowadzący  Paweł Dałkie-
wicz).

Pracownicy TOK zapew-
niają, że powyższy harmono-
gram nie jest rygorystyczny. 

Zapisów można dokonywać 
również w późniejszych ter-
minach bezpośrednio na za-
jęciach. Ich dokładny harmo-
nogram będzie dostępny od 8 
października 2012 w sekreta-
riacie TOK. Wszelkie niezbęd-
ne informacje znaleźć będzie 
można również na stronach 
internetowych ośrodka (pod-
strona TOK na portalu e-So-
chaczew oraz www.tok.art.pl) . 
TOK mieści się przy al. XX-le-
cia 32, oczywiście w Teresinie, 
tel.  46-861-38-81, mail: kultu-
rysci@tok.art.pl. (ap)

TOK pełen ciekawych propozycji
 ■ Rozpoczął się kolejny sezon artystyczny w 

Teresińskim Ośrodku Kultury.

W TOK każdy znajdzie coś dla siebie

W  niedzielę 23 wrze-
śnia uroczyście podsumo-
wano VIII Edycję Festiwa-
lu Muzycznego „W Krainie 
Chopina”. 

Zwieńczeniem impre-
zy stał się koncert galowy, 
który odbył się w Centrum 
Edukacji Kampinoskiego 
Parku Narodowego w Iza-
belinie.

Podstawę repertuaru 
stanowiły oczywiście utwo-
ry tego wybitnego polskiego 

kompozytora. Wysłuchać 
można było m. in. koncer-
tu fortepianowego f-moll 
op. 21. Podczas koncer-
tu eksponowany był wiel-
koformatowy portret Fry-
deryka Chopina autorstwa 
Mariusza Kałdowskiego. 
Towarzyszył mu utwór Mu-
sorgskiego „Obrazki z wy-
stawy”, opracowany z tej 
okazji specjalnie pod ką-
tem orkiestry smyczkowej 
Agnieszki Duczmal. (ap)

Koncert  
„W Krainie Chopina”

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna  przy ulicy Żerom-
skiego 39a serdecznie za-
prasza wszystkie chętne 
dzieci w wieku 6 - 12 lat do 
udziału  w cotygodniowych 
bezpłatnych zajęciach pla-
stycznych ph. „Zręczne 
ręce”.

Spotkania odbywać się 
będą w siedzibie bibliote-

ki w czwartki o godz. 16.15. 
począwszy od 4 paździer-
nika.  

Zapraszamy dzieci, któ-
re lubią rysować, wyszy-
wać, malować, lepić, kle-
ić, wycinać. Będziemy się 
uczyć nowych technik pla-
stycznych i twórczo spę-
dzać czas.

Rysowanie  w bibliotece

24 września 2012 r. odby-
ło się otwarcie Pracowni Arty-
stycznej  Deco Arch  Przemka 
Stachowskiego oraz pracowni 
OtoFOTO.  

- Trudno  sobie wyobra-
zić lepsze miejsce do układa-
nia mozaiki  niż budynek  cho-
dakowskiego domu kultury, 
ozdobiony wielkoformatową 
mozaiką ścienną znanych ar-
tystów działających w Polsce i 
za granicą na przełomie lat 60. 
i 70. - twierdzi Przemko Sta-
chowski (mistrz polskiej mo-
zaiki  -„Fokus Stones”) - co  
skłania mnie do stwierdzenia, 
że Chodaków jest „zagłębiem 
mozaiki”. 

Czym więc jest mozai-
ka? - To bardzo stara techni-
ka artystyczna wywodząca się 
jeszcze ze starożytności, po-
legająca na układaniu różno-
kolorowych kostek marmuro-
wych w różne wzory i obrazy 
służące do dekoracji wnętrz - 
mówi Przemko Stachowski, 
zapraszając jednocześnie na 
zajęcia i warsztaty z mozaiki 
(firma Deco Arch), rysunku, 
malarstwa, fotografii oraz do 
MOK w Chodakowie wszyst-
kich tych, którzy chcą poznać 
te techniki i rozwinąć swoje 
umiejętności w miłej atmosfe-
rze pracowni. 

Chodakowskie  
„zagłębie mozaiki”

Przed uroczystą  mszą 
świętą w małym wiejskim 
kościółku, który został 
wzniesiony z fundacji Jana  
i Pawła Łuszczewskich w la-
tach 1815 -1821, w Mikoła-
jewie wystąpili znani histo-
rycy ziemi sochaczewskiej 
zajmujący się genealogią ro-
dziny i samą biografią ma-
larza - postimpresjonisty 
Władysława Ślewińskiego. 
Artysta urodził się 1 czerw-
ca 1856 r. we wsi Białynin 
nad rzeczką Pisią, jednym 
z prawobrzeżnych dopły-
wów Bzury. Ochrzczony zo-
stał 19 czerwca tego same-
go roku w kościele Świętych 
Męczenników Jana i Pawła 
w Mikołajewie.

O odnalezionym nie-
dawno w archiwum „Gaze-
ty Warszawskiej”  nekrolo-
gu, który po śmierci żony 
10 czerwca 1856 r. zamie-
ścił Kajetan Ślewiński, dzie-
dzic Białynina, powstaniec 
styczniowy wywieziony 
swego czasu na Sybir, mówi-
ła historyk Agnieszka Sła-
wińska-Zając.

Była też okazja, by opo-
wiedzieć o odnalezionym w 
miejscowym archiwum pa-
rafialnym akcie urodzenia 
artysty przez śp. probosz-
cza parafii Mikołajew An-
toniego Szyrwińskiego. Był 
to fakt znaczący, gdyż udo-
wodnił błąd  bezkrytycznie 
powielany przez 57 lat przez 
wiele encyklopedii. Tema-
tem tym zajmował się hi-
storyk Aleksander Grzegorz 
Turczyk. 

Piszący te słowa, a jed-
nocześnie prezes Towarzy-

stwa Miłośników Malarstwa 
Władysława Ślewińskie-
go,  złożył podziękowania 
na ręce obecnego podczas 
uroczystości wiceburmi-
strza Marka Fergińskiego, 
za wsparcie inicjatyw pod-
jętych przez Towarzystwo. 
Podziękowania złożył tak-
że obecnemu na uroczysto-
ści wójtowi gminy Teresin, 
Markowi Olechowskiemu. 
Dziękował za ufundowanie 
przez gminę  tablicy o histo-
rycznym znaczeniu. 

Tablicę pamiątkową, 
wykonaną przez rzeźbiar-
kę Emilię Bogucką z ASP  
w Poznaniu, poświęcił or-
dynariusz diecezji łowickiej 

biskup Andrzej Franciszek 
Dziuba i obecni na mszy du-
chowni.

Tablica jest symbolem nie 
tylko dwóch aktów: urodze-
nia i chrztu, stała się także 
upamiętnieniem grobu mala-
rza zmarłego 24 marca 1918 
roku w Paryżu, a pochowane-
go 27 marca  na cmentarzu w 
Bagneux, gdzie po wygaśnię-
ciu koncesji grób sprzedano. 

Cmentarz Bagneux jest 
jednym w pięciu cmentarzy 
nazywanych paryskimi, ale 
położonych poza miastem. 
Otwarty w 1886 roku jest 
nadal miejscem pochów-
ków. Zajmuje 61 hektarów 
i ma 115 kwater. Władysław 
Ślewiński został pochowa-
ny w kwaterze 86 - rząd 10 - 
grób 36. Po upływie termi-
nu czasowej koncesji grób 
został przejęty i odsprzeda-
ny. Artysta nie ma więc gro-
bu, na którym można by go 
odwiedzić i zapalić znicz.

Paradoks sprawił, że na 
tymże cmentarzu, a nawet 
w tym samym rzędzie, jest 
wiele wolnych miejsc do po-
chówku.  Można mówić o 
pechu, ale cóż. 

Faktem historycznym, w 
którym uczestniczyło wielu 

„zwykłych” ludzi, stało się 
to, że wiejski kościółek w 
Mikołajewie to miejsce zna-
czące i jedyne dla naszego 
artysty.

Warto na koniec dodać, 
że  w uroczystości wziął 
udział honorowy gość, zna-
ny artysta malarz Andrzej 
Novak-Zempliński,   właści-
ciel starannie odnowionego  
neoklasycystycznego dwo-
ru w Tułowicach.  Mszę św. 
wzbogacił natomiast kon-
cert sochaczewianki, so-
pranistki Pauliny Szafaryn, 
utalentowanej studentki 
Uniwersytetu Muzycznego 
Fryderyka Chopina w War-
szawie. 

Prezes Towarzystwa 
Miłośników Malarstwa 

Władysława Ślewińskiego
Jarosław Miaśkiewicz

Umarł na obcej 
ziemi jako tułacz

 ■ Ostatnim elementem wydarzenia 
artystycznego „Kocham Polskę” było 
poświęcenia w kościele w Mikołajewie 
tablicy upamiętniającej narodziny i chrzest 
Władysława Ślewińskiego.

Cmentarz Bagneux - miejsce pochówku malarza

Władysław Ślewiński -
autoportret
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Fundacja „Nero” pilnie po-
szukuje domu dla suczki Iry. 
Liczy, że tak jak szczęśliwym 
zbiegiem okoliczności udało się 
uratować jej życie, tak znajdzie 
się osoba, która stworzy Irze 
dom. 

- Ira to bardzo młoda sucz-
ka. Właściwie to jeszcze szcze-
niak - mówi prezes fundacji 
Jadwiga Wiśniewska. -  Swo-
je życie rozpoczęła w dość dra-
matycznych okolicznościach. 
Ktoś porzucił ją w lesie,  tym sa-
mym pozbawiając  szansy na 
przetrwanie.

Wtedy do Iry uśmiechnę-
ło się szczęście - znalazł ją spa-
cerujący wśród drzew czło-
wiek. Osoba ta nie  pozostawiła  

szczeniaka  bez pomocy. Zabra-
ła psa do samochodu i zawiozła 
do  hotelu dla zwierząt. Obec-
nie Ira jest pośrednio pod opie-
ką fundacji „Nero”, która zaan-
gażowała się w szukanie dla niej 
nowego domu. 

- Przed oddaniem do 
adopcji suczka zostanie wy-
sterylizowana, zaszczepiona i 
zaczipowana. Przekazanie psa 
nastąpi oczywiście  po podpi-
saniu umowy adopcyjnej - 
dodaje Jadwiga Wiśniewska.   

Zainteresowanych adopcją 
Iry prosimy o kontakt z Fun-
dacją na rzecz Praw Zwierząt 
„Nero” pod numerem telefo-
nu: 502-156-186, lub mailo-
wo:

fundacjanero@gmail.
com. Szukając czworonoż-
nego przyjaciela warto zaj-
rzeć na stronę: www.nero.
egonet.pl oraz profil funda-
cji na facebooku. (ap)

KSAWERY CHŁYSTEK
Ksawery to dru-

gie dziecko Agnieszki 
i Łukasza Chłystek z 
Sochaczewa. Urodzo-
ny we wtorek, 25 wrze-
śnia 2012 r. o godz. 
3.45. Waga 3,450 kg. 
Wzrost 53 cm.

MAJA JANKOWSKA
Maja to czwar-

te dziecko Joanny 
i Mieczysława Jan-
kowskich z Dębów-
ki, gm. Teresin. Uro-
dzona we wtorek, 
25 września 2012 r. 
o godz. 9.10. Waga 
3,620 kg. Wzrost 56 
cm.

SYN państwa 
KORNACKICH

Chłopiec jest trze-
cim synem Ewy i Da-
riusza Kornackich z So-
chaczewa. Urodzony we 
wtorek, 25 września 2012 
r. o godz. 10.05. Waga 
4,080 kg. Wzrost 58 cm.

SYN państwa  
KANIA

Chłopiec jest 
trzecim synem Anny 
i Rafała Kani z Woli 
Pasikońskiej, gm. 
Kampinos. Urodzo-
ny we wtorek, 25 
września 2012 r. o 
godz. 10.35. Waga 4,1 
kg. Wzrost 55 cm.

PRZEMYSŁAW 
BANASIŃSKI

Przemek to pierw-
sze dziecko Edyty i Grze-
gorza Banasińskich z So-
chaczewa. Urodzony we 
wtorek, 25 września 2012 
r. o godz. 22.50. Waga 
4,670 kg. Wzrost 61 cm.

MAREK  
KOŁTUNOWICZ

Marek to pierw-
sze dziecko Anny i 
Wojciecha Kołtuno-
wicz z Juliopola, gm. 
Młodzieszyn. Uro-
dzony w środę, 26 
września 2012 r. o 
godz. 4.40. Waga 3,9 
kg. Wzrost 55 cm.

NICOLA ROZKRES
Nicola to drugie 

dziecko Mileny i Ra-
fała Rozkres z Socha-
czewa. Urodzona w 
środę, 26 września 
2012 r. o godz. 6.55. 
Waga 3,6 kg. Wzrost 
52 cm.

JOANNA  
STAŃKOWSKA

Joanna to pierw-
sze dziecko Domini-
ki Grabowskiej i Ra-
fała Stańkowskiego z 
Pawłowic, gm. Teresin. 
Urodzona w czwar-
tek, 27 września 2012 
r. o godz. 12.25. Waga 
3,850 kg. Wzrost 54 cm.
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NASZE DZIECI

KONKURS „MOJE DZIECKO”
W rubryce „Moje dziecko” publikujemy zdjęcia Państwa pociech. 
Wszystkie co pewien czas biorą udział w losowaniu gratisowej sesji 
zdjęciowej. Organizuje ją firma Fotostefek  Lewkowscy z Sochaczewa 
(www.fotostefek.pl), specjalizująca się w wykonywaniu fotografii dzie-
cięcej i okolicznościowej (ciąża, ślub, chrzest itp.). Publikacja wybra-
nych zdjęć z sesji będzie dodatkową nagrodą. Trzecią z kolei sesję wy-
grała Ola Makulec z Sochaczewa.

Zdjęcia dzieci  w wieku do 5 lat można dostarczać do redakcji (ul. 
Żeromskiego 12) osobiście, pocztą („Ziemia Sochaczewska”, ul. Że-
romskiego 12, 96-500 Sochaczew), a także mejlowo: z_soch@poczta.
onet.pl. Dzisiaj prezentujemy kolejne dziecięce fotki.

urodzone w szpitalu  
od 25 do 27 września

96-500 Sochaczew, al. 600-lecia 72c pawilon 7
(vis a vis cmentarza wojskowego) tel. 46 8624155

Wysokiej klasy sprzęt KOMPUTEROWY 
w umiarkowanej cenie

Poziomo:
1 - cofanie się, 6 - widowi-

sko sceniczne, 10 - narzędzie 
chłosty, 11 - nasze góry, 12 - 
belka podłogowa, 13 - staro-
żytne państwo w Mezopotamii, 
14 - osiedle, 17 -  trakt, 20 -  gra 
w karty, 24 - lama z Ameryki 
Płd., 25 -  kolorowy ołówek, 26 
- hiszpańska partia faszystow-
ska, 27 -  wyodrębniony teren, 
28 -  farma hodowlana, 29 - na-
czynie laboratoryjne, 33 - kryte 
przejście między budynkami, 
36 - polski film, 39 - przeciwnik 
w dyskusji, 40 - turecka potra-
wa, 41 - faworyt, 42 - kłusak or-
łowski, 43 - znawczyni piękna, 
44 - węglan wapnia i żelaza.

Pionowo:
1 - wieś nad Popradem, 2 

- instrument muzyczny, 3 - 
szklana powierzchnia, 4 - jest 
Saudyjska, 5 - część wagi, 6 - 
notesik balowy, 7 - tralka, 8 - pieczywo, 9 - gra w karty, 15 - nawóz, 16 - kwiat, 18 - zbiór zasu-
szonych roślin, 19 - zamek w Hiszpanii, 20 - wbija pale, 21 - atak lotniczy, 22 - cienki powróz, 
23 - ryba akwariowa, 30 - imię żeńskie, 31 - omasta, 32 - balas, 33 - jarzynowa marynata, 34 
- chodak, 35 - ozdoba bluzki, 36 - łuk kostny, 37 - jednostka natężenia, 38 - zespół tancerzy.

Po rozwiązaniu krzyżówki należy odczytać hasło wg podanego szyfru. Pierwsza cyfra szy-
fru to numer wyrazu poziomego. Druga cyfra szyfru oznacza pozycję litery w danym wyrazie. 
Rozwiązaniem jest hasło: 

6/3-24/1-13/3-41/4-44/4 17/3-40/4-29/3-28/6
Nagrodę wylosowała Zofia Mateusiak z Sochaczewa.

KRZYŻÓWKA (40)

Natalia Kakietek rok i 8 m-cyIgnaś Konrad - 4 lata Julia Przywoźna- 2,5 m-ca             Julita Łapińska-3 m-ce

WEŹ DO DOMU PRZYJACIELA

Przed oddaniem do adopcji 
suczka zostanie wystery-

lizowana, zaszczepiona i 
zaczipowana

Tegoroczna aura sprzyja spa-
cerom po lesie. Zachęcamy więc 
Państwa do rodzinnego grzybo-
brania. Przypominamy, że aby 
wziąć udział w naszym konkur-
sie na największy okaz, wystarczy 
odwiedzić naszą redakcję przy ul. 
Żeromskiego 12. My grzyba zmie-
rzymy i pokażemy w gazecie. 

A w ubiegłym tygodniu od-
wiedził nas Mirosław Sikora, 
który nie opuścił jeszcze chyba 
żadnej naszej akcji. Tym razem 
przyniósł prawdziwka o średni-
cy kapelusza 20 cm i wysokości 
17 cm. Oprócz niego w lasach 
bolimowskich znalazł pełną 
łubiankę prawdziwków i koź-
larzy. Pojawili się również nasi 
stali „konkursowicze” Kuba 
Cabanowski z Dzięglewa, któ-
ry u babci na polu, w Woli Pa-
sikońskiej, znalazł prawdziw-
ka o średnicy kapelusza 22 cm 
i wysokości 13 cm oraz żona 
Andrzeja Jabłkiewicza, któ-
ry dorodnego prawdziwka wy-
patrzył na obrzeżach lasu czer-
wonkowskiego. Miał on aż 26 
cm średnicy kapelusza i 12 cm 
wysokości.  (pab)

Na grzyby

2-3 października, godz. 
16.00 MERIDA WALECZNA 
animowany/przygodowy 
produkcji USA, od 5 lat, dubbing
2-3 października, godz. 18.00 
ZAKOCHANI W RZYMIE 
komedia produkcji Hiszpania/
USA/Włochy, od 15 lat, napisy

2-3 października, godz. 20.00 
LATO W MIEŚCIE dramat/
romans produkcji polskiej, od 
15 lat
5-9 października, godz. 17.30, 
19.00 WIECZÓR PANIEŃSKI 
komedia produkcji USA, od 15 
lat, napisy
Bilety: szkoły - 12 zł, ulgowe - 13 
zł, vouchery - 14 zł, normalne 
- 16 zł

WIECZÓR  
PANIEŃSKI

Film opowiada o trzech 
przyjaciółkach, które zostają 
poproszone, by być druhna-
mi na weselu dziewczyny, któ-
rą w szkole średniej przezywa-
ły „Pigface”.

KINO MAZOWSZE

Spróbuj z 
nami czytać 
pasjami 
książeczki 
z Misiowej 
Półeczki

Gminna Biblioteka Pu-
bliczna w Rybnie zaprasza czy-
telników zainteresowanych 
wychowaniem przez czytanie 
do udziału w zajęciach Biblio-
teczki Niedźwiadka. 

Biblioteczka Niedźwiadka 
to zajęcia edukacyjne dla naj-
młodszych, w których aktyw-
nie uczestniczą opiekunowie. 
Prowadzone są od 2005 roku 
w bibliotece w Rybnie przy ul. 
Długiej 20. Jeśli jesteś rodzicem 
ceniącym wychowanie przez 
czytanie, twoje dziecko jest w 
wieku 2-5 lat, nie uczęszcza do 
przedszkola, zapraszamy.   

Uroczyste rozpoczęcie za-
jęć 10.10.2012 o godz. 10.00                                                                                                                    
W programie: zabawy z książ-
ką, zapoznanie z biblioteką i bi-
bliotekarkami, ustalenie ilości 
zajęć i podział na grupy, infor-
macje organizacyjne. Więcej 
na www.rybno.waw.pl/biblio-
teka

Dom dla małej Iry
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ul. Żeromskiego
Przygotowaliśmy szeroką 

ofertę zajęć artystycznych, któ-
ra została skierowana do dzieci, 
młodzieży oraz dorosłych. Jest 
to interesująca propozycja na 
zagospodarowanie czasu wol-
nego dla mieszkańców Socha-
czewa.

GRUPA TANECZNA 
„STEREO”,

Dla dzieci (od 5 roku życia) 
oraz młodzieży proponujemy 
zajęcia taneczne w działającej 
od 2010 roku grupie tanecznej 
„STEREO”, prowadzonej przez 
instruktor Ewelinę Rożnowską. 
Co prawda spotkanie organiza-
cyjne już się odbyło, ale do gru-
py nadal może dołączyć każdy, 
kto chce wykazać się swoimi 
umiejętnościami tanecznymi, 
jednocześnie doskonaląc swo-
ją technikę pod okiem instruk-
tora.

ZAJĘCIA PLASTYCZNE
Od soboty 8 września od-

bywają się w naszej placówce 
zajęcia plastyczne z instrukto-
rem plastyki artystą malarzem 
Barbarą Jachimowicz. Pod-
czas tych spotkań dzieci od lat 
7, młodzież oraz dorośli ama-
torzy jak również profesjonali-
ści mogą doskonalić swoje zdol-
ności manualne, jakimi jest 
sztuka tworzenia indywidual-
nych dzieł malarstwa.  Na zaję-
cia w środy i soboty od godziny 
14.00 zapraszamy dzieci w wie-
ku szkolnym, natomiast doro-
słych w poniedziałki w godzi-
nach od 14.00 do 17.00.
TEATR „MASKA”

Do naszego kalendarza za-
jęć dołączył Teatr „MASKA” 
prowadzony przez Dawida Ża-
kowskiego - doświadczonego 
instruktora teatralnego, aktora 
i reżysera.

Na zajęciach prowadzo-
nych przez Dawida wykorzy-
stywane są innowacyjne me-
tody edukacji interaktywnej. 
Bezpośrednim celem zajęć jest 
włączenie uczestników w pro-
ces tworzenia dramatycznego 
spektaklu teatralnego i prak-
tyczną realizację poszczegól-
nych jego etapów w odwoła-
niu do klasyki literackiej oraz 
filmowej, jak i technik z zakre-
su teatru ruchu i żywej ekspre-
sji. Obecnie w teatrze MASKA 
trwają prace nad dramatem 
„Noce sióstr Brontë” Susanne 
Schneider. Młodzież w wieku 
14 - 19 lat zapraszamy do MOK-
-u w piątki w godzinach 16.00 - 
20.00, oraz  w soboty od godz. 
10.00 do 13.00.

ESTRADA DZIECIĘCA 
„DZIECIAKI Z NASZEJ 
PAKI”

W naszym ośrodku dzia-
ła również Estrada Dziecięca 
„Dzieciaki z naszej paki”, której 
opiekunem jest Beata Oziem-
blewska - wspaniały instruktor 
teatralny. Na zajęciach z p. Be-
atą dzieci pracują nad rozwo-
jem własnej osobowości, ak-
ceptacji i współpracy z innymi 
poprzez: zabawy ruchowe, dra-
mowe, słowne, muzyczne oraz 
muzyczno - ruchowe. Efek-
tem pracy instruktora, a także 
uczestników zajęć, są stworzo-
ne scenki rodzajowe i przedsta-
wienia teatralne, scenki kabare-
towe, inscenizowane piosenki. 
A zajęcia odbywają się w każ-
dy poniedziałek w godzinach 
14.00 - 16.00 i wtorek w godzi-
nach 13.00 - 17.30. Ale zajęcia 
estrady nie są skierowane tylko 
i wyłącznie do dzieci. 

ESTRADA  
DLA DOROSŁYCH

Od roku 2012 prowadzone 
są zajęcia estrady dla osób do-

rosłych, na które zapraszamy 
w każdy czwartek w godzinach 
18.30 - 20.00. 

Zapraszamy wszystkich 
chętnych sochaczewian do sko-
rzystania z ciekawych propozy-
cji zajęć w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Sochaczewie, przy 
ul. Żeromskiego 8. Więcej in-
formacji znajdą Państwo na 
stronie www.mok.sochaczew.pl 
lub pod numerem telefonu: 46 
862-25-02.

MOK 

Boryszew
MAŁE FORMY  
TEATRALNE
STUDIO WOKALNO - 
AKTORSKIE

Instruktorzy: Dawid Ża-
kowski, Jolanta Kawczyńska 

Zajęcia  skierowane są do 
dzieci i młodzieży ze szkół pod-
stawowych i gimnazjów. 

Grupa młodsza (w wieku od 
6 do 9 lat) - sobota godzina 10.30 

Grupa starsza ( w wieku 
od 10 do 13 lat) - sobota godzi-
na 14.00

„MAŁE SOCHO” 
 ZAJĘCIA  
UMUZYKALNIAJĄCE

Instruktor: Katarzyna Or-
lińska

Na zajęcia uczęszczać 
mogą wszystkie chętne dzie-
ci w wieku od 3 do 7 lat. Ce-
lem spotkań jest uwrażli-
wienie dziecka na zjawiska 
muzyczne. 

Piątek - godzina 16.30 

STUDIO RYSUNKU
Instruktor: Ewa Kubeł - 

Zielińska
Skierowane do uczniów 

klas 4-6 szkoły podstawo-
wej, gimnazjum, liceum i 
dorosłych. Warsztaty rysun-
ku odbywają się w różnych 
stopniach zaawansowania: 
dla początkujących, konty-
nuujących (osób, które już 
uczestniczyły w zajęciach), 
a także dla osób przygoto-
wujących się na studia arty-
styczne.

Środy - od godziny 14.00 do 
18.00

DZIECIĘCA KRAINA 
KOLORU 

Instruktor: Ewa Kubeł - 
Zielińska

Zajęcia plastyczne dla dzie-
ci w wieku od 6 do 8 lat.  Umoż-
liwią wszechstronny rozwój 
zainteresowań plastycznych 
dzieci. 

Czwartki : I grupa 17.30,  II 
grupa 18.00

KLUB DOBREJ PIOSENKI    
-     NAUKA GRY NA 
GITARZE 

Instruktor: Wojciech Smyk
Kształcenie warsztatu wo-

kalnego: dykcja, emisja, intona-
cja. Udział w konkursach, prze-
glądach, koncertach.

Poniedziałek i czwartek  - 
godzina 19.00 

Zajęcia gry na gitarze - go-
dziny do uzgodnienia z in-
struktorem

STUDIO TAŃCA  
NOWOCZESNEGO  
D.N.A. 

Instruktor i choreograf: 
Ewa Osińska

Dynamiczna i nowocze-
sna grupa taneczna, dla dzie-
ci i młodzieży w wieku od 4 do 
20 lat. 

Zajęcia odbywają się co-
dziennie wg indywidualnego 
planu poszczególnych grup.

MAŁE MAZOWSZE - 
Zespół Tańca Ludowego 

Instruktor tańca i chore-
ograf: Jolanta Gutowska

Ciekawe, profesjonalne za-
jęcia taneczne, umożliwiające 
realizowanie tanecznych pasji 
oraz czerpania z dorobku kul-
tury.

Zapraszamy dzieci i mło-
dzież w wieku od 7 do 14 lat, za-
pisy do końca października.

ZESPÓŁ SENIOR BAND 
Zaprasza seniorów, ludzi z 

pasją artystyczną na spotkania 
we wtorki o godzinie 17.00.

Galeria ZEDEK proponu-
je cykliczne wystawy i zaprasza 
zainteresowanych twórców do 
prezentacji swoich prac. 

W ofercie naszego Ośrodka 
Kultury każdy znajdzie coś dla 
siebie. Każda osoba, niezależ-
nie od wieku, może realizować 
pasje i osiągać sukcesy na miarę 
swoich możliwości. 

Ponadto MOK filia Bo-
ryszew prowadzi działal-
ność integralną, w związ-
ku z tym swoje siedziby 
mają tu: Eva Dance Studio - 
ZUMBA; Szkoła Języka An-
gielskiego SOHO; filia Miej-
skiej Biblioteki Publicznej; 
Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci;  Oddział Rejonowy 
Polskiego Związku Emery-
tów, Rencistów i Inwalidów; 
Wspólnota AA; Wspólno-
ta AŻ.

Co robić po szkole?

 ■ Prawie 30 seniorów 
z Dziennego Domu 
Pomocy Społecznej 
zrzesza działająca  
od lipca grupa 
pasjonatów nordic 
walking. Spacery  
z kijkami stały się ich 
sposobem na aktywne 
życie.

Zapalonym „kijkarzem” 
jest dyrektor DDPS Teresa Mi-
chałowska. Pani dyrektor sta-
ruje nawet w profesjonalnych 
zawodach. Pasją do nordic 
walking zaraziła swoich pod-
opiecznych.

- Pierwsze kijki trafiły do 
nas po  zawodach odbywających 

się pod hasłem „Aktywność to 
lepsze życie seniora”, których 
współorganizatorem było na-
sze zaprzyjaźnione stowarzysze-
nie „Z Sercem do Wszystkich” 
- opowiada Teresa Michałow-
ska. - Potem przyniosłam swoją 

prywatną parę kijków i na tym 
skromnym sprzęcie zaczęliśmy 
pierwsze treningi. 

Nordic walking zaczął ro-
bić w DDPS prawdziwą furorę. 
Gdy okazało się, że w jednym 
z sieciowych sklepów można 

kupić kijki w bardzo korzyst-
nej cenie, placówka zainwesto-
wała w kolejne komplety  i teraz 
sport ten na stałe wpisał się w jej 
ofertę zajęć.

- Seniorzy chodzą teraz 
bardzo często na wspólne spa-
cery. Umawiają się całą grupą 
lub dzielą na mniejsze ekipy - 
mówi Teresa Michałowska. -  
Uprawianie nordic walking nie 
jest skomplikowane. Niesie za 
sobą natomiast wiele korzyści. 
Pełni m. in. funkcję rehabilita-
cyjną. Nasi podopieczni mówili 
mi, że poprawiła im się wydol-
ność organizmu. 

Dzięki temu sportowi moż-
na utrzymać w dobrej kondy-

cji praktycznie cały organizm. 
Uprawianie nordic walking 
wzmacnia serce, mięśnie i 
układ krwionośny. Podczas tre-
ningu angażowanych jest aż 90 
proc. mięśni. Nie obciąża on 
stawów. Ich obciążenie jest re-
dukowane o około 5 kg za każ-
dym „wbiciem kijka”. 

- Poza tym spacery w gru-
pie sprzyjają zacieśnianiu więzi 
społecznych, poczuciu wspól-
noty, a to wpływa pozytywnie 
na kondycję psychiczną osób w 
starszym wieku -  dodaje pani 
dyrektor. 

Oferta DDPS ciągle się po-
szerza. Korzystanie ze sprzętu re-
habilitacyjnego, komputera i gier 

planszowych, prowadzona przez 
wolontariusza gimnastyka, zaba-
wy ruchowe, rękodzieło, wystę-
py artystyczne, organizowanie 
wykładów publicznych - aktyw-
ność i pomysłowość pracowni-
ków i pensjonariuszy domu nie 
ma granic. Oni sami przyznają, 
że wszystko to, co dzieje się w pla-
cówce, jest odpowiedzią na po-
trzeby uczęszczających do niej 
osób. Jeden z ostatnich prowa-
dzonych przez siebie projektów 
nazwali „A w sercu ciągle maj”. 
I chyba to ostatnie stwierdzenie 
najlepiej charakteryzuje senio-
rów z DDPS. 

Agnieszka Poryszewska

Seniorzy i nordic walking

Nordic walking pełni także funkcję rehabilitacyjną

 ■ Miejski Ośrodek Kultury w Sochaczewie, po dwumiesięcznej przerwie wakacyjnej, rozpoczyna nowy sezon kulturalny. 

MOK w Sochaczewie ma wiele propozycji dla dzieci, młodzieży i dorosłych
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USŁUGI
 O Vertal- żaluzje  - werticale 
-rolety materiałowe 
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery. 
Producent, montaż, VAT, tel. 
602-736-692, 512-342-751.

ZS-1

 O Autozłom, kasacje pojazdów, 
odbiór pojazdów,  
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

 O „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY,  
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 O Przeprowadzki - transport 
kompleksowo, 
 tel. 510-121-089.

ZS-9 B,R

 O Usługi hydrauliczne, 
nowoczesne instalacje 
sanitarne w miedzi i plastiku,  
tel. 46 863-40-87,  
601-154-847.

ZS-10

 O Pranie dywanów i tapice-
rek, tel. 608-582-751,  
46 863-57-55.

ZS-13 B,R

 O ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKITIERY, 
MARKIZY, REFLEKSOLE. 
DARMAR Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”). Największy 
wybór! Najniższe ceny!  
www.darmar-sochaczew.pl  
tel. 46 862-86-07,  
602-459-904.

ZS-18

 O Usługi hydrauliczne,  
tel. 662-480-962.

ZS-19

 O Glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, zabudowy 
K.G., panele, parkiety, 
docieplanie, kominki,  
tel. 604-166-988

ZS-22 B

 O Malowanie, gipsowanie, KG, 
tel. 602-383-118.

ZS-23

 O NAJLEPSZE W MIEŚCIE 
PRANIE DYWANÓW, 
WYKŁADZIN, TAPICEREK 
MEBLOWYCH I SAMOCHO-
DOWYCH. PRZY TRZECH 
DYWANACH KOLEJNY DO 
6 M2 GRATIS.  
TEL. 602-380-336.

ZS-35 Cz,D,B

 O Zwrot podatku z pracy, 
rodzinne - Niemcy, Holandia, 
Anglia, Irlandia, Dania, 
Belgia, Austria, Norwegia,  
tel. 71 385-20-18,  
601-75-97-97.

ZS-72 B

 O Cyklinowanie bezpyłowe,  
tel. 666-088-518.

ZS-96

 O Wywóz nieczystości 
płynnych,  
tel. 606-374-093.

ZS-111

 O OGRODY - projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające, odwodnienia 
- www.architekturaogrodu.pl, 
tel. 698-668-468.

ZS-113

 O KOSTKA brukowa - 
projektowanie - sprzedaż 
- wykonanie,  
tel. 698-668-468.

ZS-114

 O Dachy kryjemy, przedłużamy, 
ocieplenia budynków, 
malowanie, utylizacja 
eternitu,  
tel. 604-182-211.

ZS-268

 O TYNKI GIPSOWE I CE-
MENTOWE, KWARCOWE, 
POSADZKI, SOLIDNIE,  
TEL. 502-370-226.

ZS-469 D

 O Tynki maszynowe, profesjo-
nalnie,  
tel. 608-444-405.

ZS-613

 O Docieplanie budynków,  
tel. 694-124-842.

ZS-645

 O Dachy - krycie papą,  
tel. 783-680-749.

ZS-713

 O Wylewki betonowe  
agregatem,  
tel. 511-440-509.

ZS-830 B

 O Cyklinowanie, układanie 
parkietu,  
tel. 501-249-461.

ZS-896

 O Układanie kostki,  
tel. 604-877-630

ZS-951

 O Ocieplanie budynków, 
elewacja, krycie papą 
termozgrzewalną,  
tel. 502-506-930.

ZS-1033

 O Cyklinowanie, lakierowanie, 
olejowanie, montaż parkietów 
i schodów, VAT,  
tel. 502-321-194,  
46 838-31-57.

ZS-1034

 O Usługi remontowe,  
młody bez nałogów,  
tel. 696-091-786.

ZS-1064 Cz

 O Kominki i Piece. Kominki, 
kamień, glazura, remonty  
i wykończenia domów  
od A do Z,  
tel. 601-623-690.

ZS-1086

 O Docieplenie budynków, 
podbitki, obróbki blacharskie, 
montaż płyt gipsowych - 
faktury VAT,  
tel. 502-228-972,  
604-645-981.

ZS-1095 

 O Układanie kostki brukowej, 
granitowej, odwodnienia 
budynków, szamba, 
oczyszczalnie przydomowe, 
tel. 602-386-081.

ZS-1118

 O Gładzie gipsowe, malowanie, 
podwieszanie sufitów, 
zabudowy z płyt k/g,  
tel. 516-867-016.

ZS-1120

 O Nadzór budowlany,  
tel. 792-957-149.

ZS-1134

 O Dachy. Profesjonalnie papa 
termozgrzewalna, malowanie, itp. 
tel. 668-208-450.

ZS-1144

 O Glazura, terakota, wykańcza-
nie wnętrz,  
tel. 602-670-035.

ZS-1149

 O Balustrady schodowe, 
balkonowe, tarasowe, ze stali 
nierdzewnej i ze stali czarnej 
w połączeniu ze szkłem  
i drewnem oraz schody 
proste i zabiegowe,  
tel. 606-883-345.

ZS-1177

 O Wywóz szamba,  
tel. 664-627-946.

ZS-1179

 O Malowanie, tapetowanie, 
układanie paneli, gipsowanie, 
tel. 662-070-086.

ZS-1190

 O Układanie kostki,  
tel. 604-877-630.

ZS-1234

 O Firma Dem-bud, wykonujemy 
kompleksowe wykończenia 
wnętrz oraz docieplenia 
budynków, elewacje,  
tel. 603-452-605.

ZS-1240

 O Izolacje balkonów, tarasów - 
oraz roboty wykończeniowe, 
tel. 668-071-806.

ZS-1262

NIERUCHOMOŚCI
 O Wynajmę w centrum lokale 
biurowe oraz budynek z 
przeznaczeniem na 
działalność, usługi, garaż,  
tel. 602-237-042

ZS-957

 O Sprzedam dom,  
tel.46 863-08-43

ZS-970

 O Do wynajęcia M-4  
w Sochaczewie,  
tel. 695-409-129,  
536-528-506.

ZS-1015

 O Mam do wynajęcia 3-pokojo-
we mieszkanie w centrum So-
chaczewa (ul. Żeromskiego) 
w cichej i spokojnej okolicy, 
tel. 783-474-906.

ZS-1029

 O Wynajmę magazyn 800 m2  
i dom mieszkalny 100 m2,  
8 km od Sochaczewa,  
tel. 512-432-904.

ZS-1076

 O Sprzedam ziemię  
nad jeziorem,  
tel. 696-087-179.

ZS-1107

 O Sprzedam lub wynajmę 
pawilon,  
tel. 696-087-179.

ZS-1108

 O Wynajmę pomieszczenie przy 
ul. Okrężnej na działalność 
gospodarczą  
o pow. ok. 200 m2,  
tel. 604-127-511.

ZS-1111

 O Sprzedam dom 220 m2, 
wykończony, wszystkie 
media, działka ogrodzona, 
827 m2,  
tel. 506-430-759.

ZS-1117

 O Przyjmę do swojego domu 
spokojne małżeństwo lub 
osobę samotną w średnim 
wieku za opiekę nade mną, 
tel. 46 861-16-14.

ZS-1122

 O Sprzedam mieszkanie 
dwupokojowe, 50 m2, 
odnowione,  
tel. 603-061-819 wieczorem.

ZS-1128

 O Sprzedam działkę budowlaną 
w Kozłowie Biskupim,  
tel. 506-688-038.

ZS-1152

 O Sprzedam działki budowlane 
po 900 m2 w Sochaczewie, 
przy ulicy Karwowskiej,  
tel. 501-836-301.

ZS-1155

 O Sprzedam grunty rolne 5,6 ha 
Stary Białynin,  
tel. 604-713-510.

ZS-1162

 O Sprzedam mieszkanie  
w Teresinie (75 m2)  
z garażem,  
tel. 604-108-603.

ZS-1172

 O Sprzedam 1,5 ha/10 zł m2 
bud.-roln, tel. 692-728-479.

ZS-1174

 O Kawalerka umeblowana  
do wynajęcia,  
tel. 46 862-49-60.

ZS-1176

 O Sprzedam działkę budowlaną 
1000 m2 w kwadracie  
w Kuznocinie,  
tel. 46 862-80-59.

ZS-1187

 O Do wynajęcia M-4,  
na Ogrodach,  
tel. 792-438-969.

ZS-1195

 O Sprzedam działkę 788 m2  
w Chodakowie,  
tel. 605-668-645.

ZS-1196

 O Do wynajęcia lokal użytkowy, 
I p., 50 m2,  
tel. 505-348-034.

ZS-1198

 O Sprzedam M-3 (52,5 m2)  
I piętro, ul. Żeromskiego,  
tel. 608-036-035.

ZS-1200

 O Sprzedam mieszkanie M-4 
(63 m2), I piętro, na osiedlu 
Cebulka, po remoncie,  
tel. 503-168-408.

ZS-1202

 O Sprzedam działkę budowlaną 
w Chodakowie, 1570 m2  
z możliwością podziału na 
dwie. Media w ulicy,  
tel. 798-035-341, 863-22-37.

ZS-1208

 O Sprzedam dom parterowy  
82 m2, budynek gospodarczy 
oraz garaż, na działce o pow. 
700 m2 w Sochaczewie, przy 
ul. Okrężnej,  
tel. 698-526-039.

ZS-1210

 O Sprzedam dom 120 m2, 
wykończony, stan developer-
ski, wszystkie media, działka 
ogrodzona 1000 m2, 4 km od 
centrum Sochaczewa, tanio. 
tel. 606-379-346.

ZS-1213

 O Sprzedam dom 140 m2, 
wykończony, stan developer-
ski, wszystkie media, działka 
ogrodzona 1000 m2, 4 km od 
centrum Sochaczewa, tanio. 
tel. 606-379-346.

ZS-1214

 O Sprzedam dom 170 m2, 
wykończony, stan developer-
ski, wszystkie media, działka 
ogrodzona 1500 m2, 4 km od 
centrum Sochaczewa, tanio. 
tel. 606-379-346.

ZS-1215

 O Sprzedam mieszkanie M-5, 
68,5 m2, III piętro + garaż, 
tel.609-843-111.

ZS-1220

 O Sprzedam M-4 lub zamienię 
na dom,  
tel. 607-609-938.

ZS-1221

 O Do wynajęcia mieszkanie na 
ulicy Targowej,  
tel. 608-036-537.

ZS-1224

 O Wynajmę lub sprzedam M-3, 
w centrum Sochaczewa,  
tel. 601-552-032.

ZS-1225

 O Sprzedam M-4 z balkonem, 
IV piętro w Sochaczewie,  
ul. Żeromskiego 15,  
tel. 503-743-974.

ZS-1227

 O Sprzedam M-3 i M-4,  
tel. 783-683-932.

ZS-1228

 O Sprzedam mieszkanie  
2 pokoje, 49 m2,  
ul. Żeromskiego,  
tel. 693-461-216.

ZS-1229

 O Sprzedam M-4, centrum,  
I piętro, słoneczne,  
do odmalowania,  
tel. 697-729-829.

ZS-1233

 O Do wynajęcia  
mieszkanie M-5,  
tel. 605-419-075.

ZS-1235

 O Sprzedam tanio dom,  
tel. 863-08-43,  
888-980-947.

ZS-1236

 O Posiadam do wynajęcia 
2-pokojowe mieszkanie,  
w centrum miasta, I piętro, 
częściowo umeblowane,  
tel. 698-973-683,  
501-716-142.

ZS-1247

 O Wynajmę pokój  
w Sochaczewie, 300 zł 
plus opłaty (prąd i woda). 
Ogrzewanie wliczone w cenę,  
tel. 515-617-555.

ZS-1248

 O Sprzedam  
działki budowlane 
 w Żdżarowie,  
tel. 600-317-884.

ZS-1249

 O Sprzedam działki Kozłów 
Biskupi,  
tel. 694-860-866.

ZS-1254

 O Wynajmę mieszkanie  
37 m2, 2 pokoje i kuchnia,  
tel. 664-422-314.

ZS-1260

 O Mieszkanie do wynajęcia 
M-2, Sochaczew, centrum, 
tel. 664-255-197.

ZS-1261

OGŁOSZENIA18

DROBNE

Niniejszym informujemy 
o przerwach w dostawie energii 
elektrycznej jakie wystąpią 
na terenie Sochaczewa i okolic:

8.10.2012 r. w godz. 8:00 do 12:00: 
Sochaczew ul.: Piękna, Sikorskiego, Brukowa, Wiosenna,  
18 Stycznia.
8 i 9.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: 
Gawłów, Gawłów Łubianka, Juliopol Mokre, Boczkówek.
9 - 11.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: 
Piasecznica PKP.
10.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: 
Młodzieszyn 1, 2 i Osiedle, Juliopol 1, 2, 3, Juliopol Pieńki, 
Bibiampol 1.
w godz. 8:00 do 11:00: 
Młodzieszyn Ogrodnicza, Młodzieszyn Hydrofornia, Młodzieszyn 
Łęg 1, 2 i 3, Młodzieszyn KR, Leontynów, Budy Stare 1 i 2, 
Justynów 1 i 2, Skutki , Wężyki 3 i 4, Helenów 1 i 2.
w godz. 8:00 do 13:00: 
Sochaczew ul.: Towarowa, Kopernika, Klonowa, Środkowa, 
Księcia Janusza, Sienkiewicza od Okrzei do Księcia Janusza.
11 i 12.10.2012 r. w godz. 8:00 do 15:00: 
Młodzieszyn KR, Leontynów, Budy Stare 1 i 2.
13.10.2012 r. w godz. 8:00 do 18:00: 
Nowa Wieś, Olszynki 1 i 2, Bieliny.
13 i 14.10.2012 r. w godz. 8:00 do 18:00: 
Młodzieszynek 1 i 2, Radziwiłka 1 i 2, Marysin 2.
14.10.2012 r. w godz. 8:00 do 18:00: 
Januszew 1, 2, 3 i 4.

ZS-1231

Prywatne Liceum Ogólnokształcące
dla Młodzieży

Prowadzi rekrutację na kierunki
Policyjno - wojskowe, Medyczne, Ogólne

Szkoła mieści się w budynku  
Wyższej Szkoły Zarządzania i Marketingu

ul. Stadionowa 4, Sochaczew.

Sekretariat czynny od poniedziałku do piątku 8.00-16.00

Szczegółowe informacje pod nr tel.: 604 973 368, 603 676 987, 728 493 789
ZS-723
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 O Sprzedam działki budowlane, 
prąd, woda, 6 km od centrum 
Sochaczewa,  
tel. 606-239-939.

ZS-1263

 O Mieszkanie w centrum stan 
b.dobry, zamienię na domek, 
tel. 662-680-085.

ZS-1264

 O Sprzedam dom piętrowy i 
zabudowania gospodarcze na 
działce 1000 m2 w centrum. 
Doskonałe na gabinety lekar-
skie, kancelarię prawniczą, itp.,  
tel. 506-624-996.

ZS-1265

 O Sprzedam mieszkanie 63 m2, 
tel. 600-966-759.

ZS-1266

 O Do wynajęcia M-4, w centrum,  
tel. 729-407-999.

ZS-1267

 O Sprzedam działkę rolną 4800 m2 
Zakrzew, gmina Nowa Sucha, 
tel. 668-003-009.

ZS-1268

 O Sprzedam dom dwurodzinny 
używany dobrze ocieplony 
z kominkiem + garaż, na 
działce 1600 m2, 4 km od 
Sochaczewa, cena 235.000 tys. 
tel. 798-514-895.

ZS-1269

 O Sprzedam dom 158 m2 w 
stanie surowym otwartym na 
działce 800 m2 w Sochacze-
wie. W rozliczeniu przyjmę 
mieszkanie lub działkę, 219.000 ,-, 
tel. 503-494-947.

ZS-1271

 O Sprzedam kawalerkę, 36 m2 
tel. 795-115-788

ZS-1272

NAUKA
 O Korepetycje z jęz. 
niemieckiego. Absolwentka 
Uniwersytetu Warszawskiego, 
tel. 510-452-254.

ZS-1209

ZDROWIE
 O Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 O Lekarz specjalista 
dermatolog Ewa Bro-
chocka-Zegadło. Gabinet 
prywatny Sochaczew,  
ul. Trojanowska 20,  
Tel. 691-513-051.

ZS-15 B

ZWIERZĘTA
 O Skup bydła rzeźnego! 
Konkurencyjne ceny!,  
tel. 604-267-833.

ZS-680

MOTORYZACJA
 O Sprzedam Forda Focus,  
I właściciel, 2000 r.,  
tel. 696-087-179

ZS-1106

 O Kupię każde rozbite, 
uszkodzone lub stare auto. 
Gotówka,  
tel. 504-068-745.

ZS-1171

 O Sprzedam Toyotę Yaris 1,0 
benzyna, 3 drzwi, 2001 r., 
cena 11.200,-  
tel. 662-010-845.

ZS-1229

 O Sprzedam samochód KIA 
CEED, benzyna, rocznik 
2008, tel. 516-449-113.

ZS-1253

PRACA
 O  Poszukujemy ulotkarzy z 
Sochaczewa,  
tel. 784-371-394.

ZS-1153

 O Firma zatrudni kosztory-
santa branży budowlanej 
z doświadczeniem oraz 
kierownika budowy,  
tel. 506-123-313  
rekrutacja83@tlen.pl.

ZS-1160

 O Zatrudnimy dyspozycyjną 
sekretarkę, do pracy w 
szkołach zaocznych, najchętniej 
tegoroczną absolwentką szkoły 
śred. z dobrą znajomością 
obsługi komputera. Oferty 
przesyłać listownie na adres: 
Zakład Szkolenia Zawodowego, 
ul. Warszawska 35,  
96-500 Sochaczew.

ZS-1232

 O Firma budowlana 
zatrudni murarzy bądź ekipy 
murarskie, praca na akord 
w Warszawie. Zatrudnimy 
również pracowników lub 
ekipy do wykonywania 
elewacji budynków.  
tel. kont. 512-105-280.

ZS-1239

 O Zatrudnię energiczną kobietę 
do 35 roku życia do pracy  
w gastronomii,  
tel. 508-079-034.

ZS-1251

 O Zatrudnię kucharkę lub 
kucharza z doświadczeniem, 
tel. 792-670-200.

ZS-1252

 O Do pracy w Teresinie 
zatrudnimy magazynierów 
z uprawnieniami na wózki 
widłowe w terminie  
22 października - 31 grudnia. 
Kontakt: kontakt@people.
com.pl, tel. 22 331-54-60.

ZS-1259

 O Zatrudnię do prac wykończenio-
wych i elewacji, praca na zimę,  
tel. 693-350-888.

ZS-1270

FINANSE
 O CHWILÓWKA z dojazdem 
do klienta, pożyczka 
krótkoterminowa do 600 zł, 
tel. 504-228-936.

ZS-1250 R

RÓŻNE
 O Skup złomu Ruszki,  
za rondem,  
tel. 603-197-379.

ZS-1016 Cz

 O Wynajem i sprzedaż 
rusztowań warszawskich,  
tel. 692-391-040.

ZS-1189

 O Sprzedam drewno kominko-
we, wysezonowane,  
tel. 603-666-745.

ZS-1207

 O Sprzedam tanio! wyposaże-
nie do sklepu odzieżowego, 
tel. 600-418-263.

ZS-1237

 O Sprzedam tanio telefon Sony 
Erikson C 702,  
tel. 600-418-263.

ZS-1238

 O SPRZEDAM KOMPLETNE 
WYPOSAŻENIE KURNIKA, 
GNIAZDA AUTOMATYCZNE 
VENCOMATIC 
504-292-642

ZS-1273D

OGŁOSZENIA 19

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

PRACOWNIA USG
(jamy brzusznej, tarczycy, 

piersi, węzłów chłonnych, 
ginekologiczne, ortopedyczne,  
echo serca)

MAMMOGRAFIA
PORADNIA:

● LARYNGOLOGICZNA
● ENDOKRYNOLOGICZNA
● DERMATOLOGICZNA
● GINEKOLOGICZNA
● KARDIOLOGICZNA  (EKG, ECHO)
● REUMATOLOGICZNA
● ONKOLOGICZNA
● STOMATOLOGICZNA
● ORTOPEDYCZNA  
    - DZIECI I DOROŚLI
● NEUROLOGICZNA 

    - DZIECI I DOROŚLI
● OKULISTYCZNA 

    - DZIECI I DOROŚLI
● REHABILITACJI 
    -  MASAŻ LECZNICZY
● CENTRUM MEDYCYNY PRACY
● PSYCHOLOGICZNA 

    (PSYCHOTESTY)
● CHIRURGII NACZYNIOWEJ
● LOGOPEDA

● DIETETYK

● INTERNISTA

● GASTROLOG

● CODZIENNE BADANIA KRWI  
   (8.00-10.00)
● GIMNASTYKA KOREKCYJNA  
    WAD POSTAWY U DZIECI
● SZKOŁA RODZENIA 

    SZPITALA POŁOŻNICZEGO

KLINIKA ALFA
Ul. Polna 9
(naprzeciwko budowy osiedla 

przy ul. Kochanowskiego)
Rejestracja: 
46 86 11 321, 46 86 33 874

ZS-211

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

dr Andrzej Wojdas
■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Diagnostyka i leczenie: 
    - chrapania 
    - bezdechów sennych
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 -20.

Zapisy
46 862-88-92, 501-44-03-22

ZS-7

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna
świadczenia również 

w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, uroflometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion
● USG Doppler

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, odczulanie
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek JW. Construction)

Rejestracja: 
46 880-70-70 

lub 46 880-70-71
ZS-17

O K U L I S T Y K A
- laserowe zabiegi oczu,
- USG oczu,
- pracownia angiografii oczu,
- poradnia leczenia jaskry,
- poradnia okulistyki dziecięcej,
- komputerowe bad. pola widzenia,
- cyfrowe badanie dna oczu,
- zabiegi laserowe w cukrzycy,
- zabiegi plamki (siatkówki),
- bezdotykowy pomiar ciśnienia oka.

dr Mikołaj Krajewski, 
dr Dorota Matusiak
dr Jadwiga Juszko

dr Barbara Popiołek
dr Agnieszka Chustecka

Tel. 46 863-38-74

KLINIKA ALFA 
ZS-11

STOMATOLOGIA

„DENTIKO”

Dorota 

Wrzesińska-Mirowska
zapisy: 0-603-203-800
Anna Wrzesińska-Bartosik
zapisy: 0-607-797-930
czynne poniedziałek - piątek
Sochaczew,
ul. Żeromskiego 27,IIp,gab.7
● Leczenie w znieczuleniu
● Stomatologia zachowawcza
● Wybielanie zębów
● Protetyka, profilaktyka

GABINET  
KLIMATYZOWANY

ZS-104

STOMATOLOG
DOROTA MITRĘGA 

- leczenie  
  dzieci  
  i dorosłych
- stomatologia 

  estetyczna
- cyfrowe  
  RTG zębów 

nowa lokalizacja 

Sochaczew,  
ul. Dywizjonu 303  

nr 5
(galeria kasyno)

tel. 504-500-102
ZS-822 

GABINET 
STOMATOLOGICZNY
Sochaczew, ul. Ziemowita 17B

Lekarz Stom.  
Elżbieta Wodzyńska

Leczenie i protetyka w ramach 
Narodowego Funduszu Zdrowia
poniedziałek,  środa 12.00-18.00

czwartek 14.00-17.00

Rejestracja  
tel. 862-39-94, 602-641-421.

ZS-782 

Podejmę pracę
■ Rencistka, w średnim wieku, podejmie pracę sprzątanie,  
   tel. 669-829-964.

Kupon dla szukających pracy
Imię: ............................................................................................................
Nazwisko: ...................................................................................................
Treść: ............................................................................................................ 
........................................................................................................................ 
........................................................................................................................
........................................................................................................................
........................................................................................................................

Kupię
gospodarstwo lub 

grunt rolny

tel. 664 944 635
ZS-33

Windykator terenowy, spe-
dytor, technik konserwator, 
organizator szkoleń, specja-
lista ds. sprzedaży, przedsta-
wiciel handlowy, lider zespo-
łu sprzedażowego, kierownik 
izby przyjęć, pakowaczka, 
magazynier, pracownik ma-
gazynu, kucharz, piekarz, kra-
wiec, pracownik produk-
cji, pracownik gospodarczy, 
pracownik budowlany, pra-
cownik stacji lpg, glazurnik, 
zbrojarz-betoniarz, cieśla, 
spawacz, ślusarz-mechanik, 
kierowca z prawem jazdy kat.  
C+E , D, monter rurociągów, 
elektromonter, rozbieracz - 
wykrawacz mięsa, operator 
wózka widłowego, operator 
węzła betoniarskiego, opera-
tor wibroprasy, operator ma-
szyn do produkcji opakowań, 
pracownik fizyczny, lakiernik, 
dekarz, szpachlarz, murarz, 
malarz. 

OFERTY PRACY  
EURES

AUSTRIA - kierowca z 
prawem jazdy kat. C+E + pra-
cownik pomocniczy w branży 
drzewnej, pracownik pomoc-
niczy w branży drzewnej, sto-
larz, inżynier oprogramowa-
nia. BELGIA - pracownik na 
farmie świń. CZECHY - pra-
cownik produkcyjny, przed-
stawiciel handlowy, maga-
zynier, spawacz. FRANCJA 
-posadzkarz, pracownik do 
układania wykładzin i lino-
leum. HOLANDIA - pracow-
nik produkcyjny, operator 
wózka widłowego boczne-
go, asystent w supermarke-
cie. HISZPANIA - animator. 
LITWA - manager ds. expor-
tu, mechanik pokładowy. ŁO-
TWA - producent kosmety-
ków. NIEMCY - pracownik 
magazynu, szycie dekoracyj-
ne i szycie tapicerki, recepcjo-
nista na nocnej zmianie, me-
chatronik, agent call center, 

kierowca z prawem jazdy kat. 
C+E, stolarz, tynkarz, mu-
rarz, dekarz, pracownik call 
center, pracownik budowy 
dróg, glazurnik, pomocnik 
malarza/czeladnik, monter 
rusztowań, pracownik pro-
dukcji, rzeźnik, monter szaf 
sterowniczych w przemyśle, 
elektomonter, tokarz, inżynier 
organizacji procesu produk-
cji, mechanik elektromaszyn, 
pomoc domowa, betoniarz-
-zbrojarz, mechanik urzą-
dzeń, monter izolacji, ślusarz-
-spawacz, inżynier górnictwa, 
górnik, programista, softwa-
re java developer, serwisant 
sprzętu elektronicznego, pra-
cownik restauracji, kelnerka, 
asystent sprzedaży, kontro-
ler jakości, mechanik  maszyn 
rolniczych, szwaczka/pracow-
nik kontroli, kierowca wóz-
ków widłowych, wytapiacz/
formierz, stajenny, elektryk, 
pracownik pomocniczy, po-
mocnik sprzedawcy, stolarz, 
pielęgnacja drzew. NORWE-
GIA - zbrojarz cieśla szalun-
kowy, radiolog, lekarz wetery-
narii, elektryk, stolarz/cieśla, 
geolog. SŁOWACJA - dekarz. 
SŁOWENIA - monter rur w 
przemyśle stoczniowym i pe-
trochemicznym. WIELKA 
BRYTANIA - brygadzista 
parku maszyn CNC, osoba do 
zbierania grzybów, zastępca 
głównego inżyniera ds. pro-
jektowania konstrukcji w lot-
nictwie, zastępca główne-
go inżyniera-turbiny gazowe, 
inżynier naprężeń w lotnic-
twie, pracownik w przetwór-
ni indyków, pracownik ma-
gazynu, kierowca z prawem 
jazdy kat. C+E, niemieckoję-
zyczny przedstawiciel gier ea, 
niemieckojęzyczny pracow-
nik obsługi klienta, niemiec-
kojęzyczny kierownik sprze-
daży, pielęgniarka, kontroler 
jakości. 
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Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa w Sochaczewie  
przy ul. Piłsudskiego 26 informuje, że został ogłoszony 

przetarg na ustanowienie odrębnej własności lokali 
mieszkalnych, czyli sprzedaż lokali. 

W przypadku zainteresowania, oferty należy składać do dnia  10.10.2012 r. do godz. 10.00.
Szczegółowe informacje na stronie internetowej spółdzielni www.sml-w.pl lub w biurze Spółdzielni 
pokój nr 3 albo pod nr 46 862-39-49.

Zarząd
ZS-1243 

REKLAMA

Powszechna Spółdzielnia Spożywców  
w Sochaczewie tel. 46 862-23-57

Zaprasza do sklepów spożywczych, przemysłowych oraz do sieci sklepów „Lux”
Oferujemy Państwu:
● produkcję własną pieczywa ● pełny asortyment towarów wysokiej jakości ● atrakcyjne ceny 
W Cafe & BAR przy Placu Kościuszki 3 codziennie oferujemy smaczne, domowe posiłki

Organizujemy
imprezy okolicznościowe (komunie, wesela, chrzciny) tel. 46 862-25-43

Zapewniamy miłą i fachową obsługę
ZS -1072 

„Społem” PSS w Sochaczewie 
wydzierżawi 
lokal o powierzchni 104 m2  
przy ul. 1 Maja (obok sklepu LUX). Oferty 
z podaniem branży prosimy składać do 
siedziby firmy przy  
ul. Narutowicza 6/8 do 10 października.

ZS-1255  

Okręgowa Spółdzielnia 
Mleczarska w Łowiczu 

Posiada do wynajęcia pomieszczenia 
pod działalność gospodarczą 

na terenie hurtowni w Sochaczewie 
przy ul. Gwardyjskiej 16.

Kontakt 661-385-122.
ZS-1217

Garaże blaszane - 
wzmocnione

Bramy garażowe
Kojce dla psów

Producent (46)8167203, 
(42)2031106
(23)6803201, 
(24)3869202

509038426, 696753588
www.Robstal.pl

Raty
ZS-1168

Zacznijmy od tego, o czym 
była mowa podczas posiedze-
nia Rady Społecznej  ZOZ, 
czyli opłacalności nadwyko-
nań i ich wpływu na losy szpi-
tala.

Trzeba najpierw przypo-
mnieć prawdę oczywistą, że 
właściwie jedynym naszym 
płatnikiem jest Narodowy Fun-
dusz Zdrowia, który daje pie-
niądze na utrzymanie szpitala. 
Robi to w dwóch wymiarach - 
w wartości i w limicie. Określa, 
ile będzie płacił za daną proce-
durę i ile tych procedur może-
my wykonać. I to są tzw. kon-
trakty.

Ale mówmy o nadwyko-
naniach.

No właśnie, bo przecież to, 
co my przekroczymy ponad 
wyznaczone kontrakty, to są 
te nadwykonania, których we-
dług NFZ robić nie powinni-
śmy, a jeśli nawet, to nie powin-
niśmy liczyć, że będą zapłacone. 
Szpital wtedy traci, bo wykonu-
jąc jakieś kosztowne badania 
lub zabiegi musi zapłacić z wła-
snej kieszeni.

Ostatecznie jednak NFZ 
na ogół za nadwykonania pła-
cił.

Tak było do tej pory. Teraz 
sytuacja Funduszu znacznie 
się pogorszyła i mówi on nam 
zdecydowanie, że nie zapłaci, 
wręcz wzywa nas i ostrzega, by-
śmy tych nadwykonań nie robi-
li. A u nas w szpitalu limit na re-
habilitację, ortopedię, badania 
specjalistyczne czy część porad-
ni jest tak mały, że w tym roku 
dawno już został  wyczerpany. 
Zatem w myśl zaleceń NFZ po-
winniśmy  zamknąć na klucz 
niektóre oddziały i poradnie, a 
ludziom powiedzieć „idźcie się 
leczyć gdzie indziej”. Z prawne-
go punktu widzenia jesteśmy 
do tego upoważnieni.

Jednak podczas czerwco-
wego posiedzenia Rady Spo-

łecznej ZOZ podjęta została 
uchwała, aby nadwykonania 
robić.

To prawda, jednak od 
czerwca wiele się zmieniło na 
gorsze. Odwołano dotych-
czasowego dyrektora oddzia-
łu mazowieckiego NFZ i coraz 
wyraźniej widać, że pieniędzy 
na nadwykonania nie będzie. 
A ja w tej sytuacji muszę podjąć 
bardzo trudną decyzję. Czy ro-
bić to co mamy w statucie, czyli 
leczyć ludzi, czy ratować finan-
se szpitala? Głównie chodzi o 
ortopedię, bo tu procedury są 
najdroższe, i w razie niezapłace-
nia przynoszą największe stra-
ty. Kolejki do innych specjali-
stów w przypadku rezygnacji z 
nadwykonań, też znacznie by 
się wydłużyły.

Dlatego też, gdy pod-
czas ostatniej Rady Społecz-
nej zadał pan jej członkom, 
głównie samorządowcom 
z miasta i powiatu, drama-
tyczne pytanie, czy zadłużać 
dalej szpital narażając go na 
straty, czy obciąć lub znacz-
nie ograniczyć nadwyko-
nania, nastąpiła duża kon-
sternacja. Przedstawiciele 
samorządów jednoznacznie 
się nie wypowiedzieli. Co 
nawet nie dziwi, bo każda z 
tych dwóch decyzji byłaby 
społecznie bardzo niepopu-
larna.

Ostatecznie większość 
przychyliła się do wariantu 
pośredniego, który mówi, aby 
nadwykonania robić, ale w 
ograniczonym zakresie. Mó-
wię tu o tzw. współczynniku 
0,5, określającym różnicę po-
między tym, co posiadamy, a 
tym, na ile jesteśmy zadłuże-
ni. Jeżeli dług nasz sięga po-
łowy wartości majątku szpita-
la, to jeszcze nie jest najgorzej. 
Jeśli przekroczy tę granicę, w 
myśl obowiązujących prze-
pisów, trzeba będzie się prze-
kształcać.

A przekracza?
Na razie nam jeszcze do 

tego daleko. Ale ja nie chciał-
bym się do niego nawet zbliżać, 
bo to może być niebezpiecz-
ne. Mimo to część nadwyko-
nań będziemy robić, ale tylko 
dla mieszkańców powiatu. Bo 
przecież człowiekowi z chorym 

biodrem czy  kolanem po roku 
posypie się kręgosłup. Trzeba 
mieć również takie rzeczy na 
uwadze. Pacjent kosztuje bar-
dzo dużo w niektórych porad-
niach i oddziałach, bo trzeba 
wykonać liczne badania, a za-
potrzebowanie na te usługi też 
jest ogromne i one również za-
dłużają szpital. Dlatego zwra-
cam się z apelem do samorzą-
dów naszego powiatu o pomoc 
finansową dla szpitala oraz z 
prośbą o wsparcie w walce o 
nadwykonania z NFZ.

Z tego co wiem, odbyło się 
spotkanie ze związkowcami i 
innymi pracownikami szpi-
tala.

To prawda, przedstawiłem 
tam sytuację naszej placówki 
oraz moją politykę personalną, 

którą generalnie można spro-
wadzić do stwierdzenia, że jak 
ktoś pracuje i robi to dobrze, nie 
powinien się niczego obawiać. 
Nie mam nikogo na oku tylko 
dlatego, że go nie lubię.

Jednak jak słyszę, w szpi-
talu ludzie obawiają się, bo 
było trochę zwolnień i wielu 

nie jest pewnych swojej tutaj 
przyszłości.

A ja zapewniam, że mimo 
tych obaw nie wszyscy dobrze 
i efektywnie pracują. Decyzje o 
zwolnieniach, które podjąłem, 
biorą się wyłącznie z logistyki. 
Po prostu w wielu miejscach nie 
potrzebuję aż tylu ludzi do pra-
cy. I jakaś selekcja będzie jeszcze 
robiona. Na przykład nie mam 
do końca skompletowane-
go kierownictwa. Brakuje sze-
fa działu logistyki. Na razie zaj-
muje się tym pan Chipczyński 
i robi to świetnie, ale on przy-
jął to zajęcie czasowo. A prze-
cież to największy dział w szpi-
talu, który ma pod sobą pralnię, 
kuchnię, warsztaty, czy też in-
formatyków.

Czy tam będą jeszcze ja-
kieś inne ruchy personalne?

Na pewno będą, tak jak w 
całym szpitalu. Jest tu na pew-
no przerost zatrudnienia i trze-
ba tę strukturę dostosować do 
potrzeb. Przyjmując stanowi-
sko dyrektora, zamierzałem  je-
dynie wszystko uporządkować, 
zoptymalizować załogę do lep-
szego jej wykorzystania.

Czy w trakcie prowadzo-
nej przez pana restrukturyza-
cji zmniejszyło się zatrudnie-
nie w szpitalu?

Owszem, o 16 etatów w 
pierwszym etapie. 

To istotnie niewiele, biorąc 
pod uwagę liczebność załogi

Przecież powiedziałem 
już, że zwolnienia same w so-
bie nie są drogą do restruktu-
ryzacji. Mamy tu ponad 600 
pracowników, w tym ponad 
200 samych pielęgniarek i po-
łożnych.

Zwolnienia nie dotyczą 
jednak, jak rozumiem, perso-
nelu białego, tylko obsługi.

Tak, wyłącznie działów po-
mocniczych.

A co z optymalnym wyko-
rzystaniem oddziałów?

Jeśli któryś z nich nie będzie 
wykonywał planu, to rolą ordy-
natora jest, aby jak najszybciej 
zminimalizować straty. I robić 
przede wszystkim to, za co chce 
zapłacić Fundusz. Ponadto po-
zyskać tylu pacjentów, aby udało 
się wykonać kontrakt. Są do tego 
oczywiście specjalne socjotechni-
ki, ale przede wszystkim liczy się 
tu jakość usług. I jej nie zamie-
rzam obniżać, na przykład cię-
ciami wydatków na leki czy inne 
niezbędne rzeczy. Powinniśmy 
mieć co pacjentowi zaoferować. 
Stąd pojawiło się znieczulenie 
przy porodach a także już niedłu-
go chirurgiczne leczenie otyłości.

Pisaliśmy już o tym, co 
prawda głównie o oddziale 
leczącym właśnie otyłość. Z 
tego co wiem, będzie on ofero-
wał również inne usługi me-
dyczne.

To będzie generalnie od-
dział chirurgii małoinwazyjnej. 
Będziemy wykonywać takie za-
biegi, gdzie operuje się poprzez 
dostępy naczyniowe czy laparo-
skopowe, jednak nie w zakresie 
chirurgii ogólnej, a na przykład 
leczenia tętniaków, niedroż-
ności tętnic, czy proste zabie-
gi urologiczne. Jestem właśnie 
w trakcie dogadywania się ze 
specjalistami z tych dziedzin. 
Do tej pory w Sochaczewie tego 
nie było. W jakim to będzie wy-
miarze i formie, będziemy na 
bieżąco informować.

Wygląda więc na to, że cią-
gle jest nadzieja, iż szpital na 
swoje wyjdzie.

Niestety w tym roku ra-
czej na zerze się nie zamkniemy 
ze względu  na brak zapłaty za 
nadwykonania. Ale też nie bę-
dziemy przekształcać szpitala w 
spółkę, bo tego nie chcę robić. I 
zapewniam, że nie będę do tego 
zmuszony, bo podejmujemy 
wszelkie działania restruktu-
ryzacyjne, aby nie przekroczyć 
współczynnika 0,5, o którym 
była tu mowa.   

Szpital pozostanie publiczny 
 Q O zagrożeniach i szansach szpitala oraz zmianach kadrowych w tej placówce z jej dyrektorem  

    doktorem Piotrem Szenkiem rozmawia Sławomir Burzyński. 

Dyrektora Piotra Szenka trudno  jest zastać w gabinecie 
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PIŁKA NOŻNA

Powoli mija pierwszy rok, w 
którym obowiązują nowe zasa-
dy finansowania przez burmi-
strza Piotra Osieckiego sportu 
kwalifikowanego. Czy koncep-
cja wspomagania sprawdziła się 
postaram się odpowiedzieć w 
kilku poświęconym tej sprawie 
tekstom. 

W roku 2012 ruszył pro-
gram finansowania sportu 
kwalifikowanego przez socha-
czewski ratusz. Przedstawiony 
został regulamin oraz ogłoszo-
ny konkurs ofert, który został 
rozstrzygnięty. Bezpośrednia 
pomoc finansowa (529.800 
PLN) wpłynęła do siedemna-
stu podmiotów. Przedstawiciel 
każdego z nich podpisał weksel 
i będzie musiał po zakończeniu 
roku przedstawić rozliczenie. 
Wtedy dopiero będzie można 
powiedzieć, czy pieniądze zo-
stały sensownie wydane. Jak z 
poniższego zestawienia wyni-
ka, wsparcie otrzymali nie tylko 
wielcy sochaczewskiego spor-
tu. Na pomoc mogą liczyć tak-
że ci, którzy zajmują się sportem 
dzieci oraz rekreacją.
1.Rugby Club Orkan Sochaczew  152.000 
2.Klub Sportowy Bzura Chodaków  76.350
3.Klub Piłkarski Orkan Sochaczew  61.000
4.Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego  47.000
5.UKS Orkan-Judo Sochaczew  43.500
6.UKS „Siódemka” Sochaczew  43.000
7.UKS Unia Boryszew  24.450
8.Orka Sochaczew  16.000
9.UKS „Dwójka” Sochaczew  14.000
10.Dragon Fight Club Sochaczew  12.000
11.UKS Ogrodnik Sochaczew  10.000
12.Sochaczewski Klub Motorowy „Szarak”  9.500

13.Klub Maratończyka „Aktywni”  7.750
14.UKS Taekwon-Do i Karate Goju-Ryu „Wiking”  6.000
15.UKS Budokan Sochaczew  3.750 
16.Sochaczewski Klub Kolarstwa Grawitacyjnego  2.000
17.Stowarzyszenie „Razem i Sprawni”  1.500

Pieniądze skierowane do 
klubów i stowarzyszeń to tylko 
część pieniędzy trafiających do 
środowiska sportowego. Do-
chodzą bowiem do nich sty-
pendia i nagrody, jak choćby te 
(12.000), które trafiły do piłka-
rzy chodakowskiej Bzury, któ-
rzy wywalczyli awans do IV 
ligi. Udostępniane są również 
bezpłatnie obiekty Miejskie-
go Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Szacowany przeze mnie koszt 
tej pomocy to co najmniej 5.000 
złotych tygodniowo. Jak widać 
z powyższego, warunki stwa-
rzane przez władze miasta są 

na miarę możliwości lub na-
wet je przekraczają. Oczywiście 
można narzekać, że pieniędzy 
jest zbyt mało. Że sochaczew-
skie obiekty są przestarzałe i 
nie spełniają obecnie wymaga-
nych standardów. To wszystko 
prawda. Jednak trzeba pamię-
tać, że nie od razu Sochaczew 
zbudowano i wierzyć w to, że i 
ten mankament mający wpływ 
na rozwój sportu zostanie nie-
długo wyeliminowany. Już te-
raz niektórzy z działaczy za-
uważają, że pomoc przydała się 
ich klubom. Arkadiusz Sobieraj 
(UKS Orkan-Judo) powiedział: 
- Z dotacji kupiliśmy trochę 
sprzętu, opłacaliśmy wpisowe 
na turnieje i dofinansowaliśmy 
wyjazdy. Najważniejsze jednak 
jest to, że dzięki tym pieniądzom 

mogliśmy zwolnić z opłacania 
składek aż 28 naszych judoczek 
i judoków.  Podobne zdanie wy-
raził Jakub Sidor z sochaczew-
skiej „Dwójki”  - Dzięki dotacji 
możemy dużo więcej. Rodzicom 
jest lżej, gdyż są mniejsze koszty 
dojazdów na zawody, opłat li-
cencyjnych, opłat startowych itp. 
Teraz nie mamy juniorów na 
wysokim poziomie, a pieniądze 
z dotacji możemy zainwestować 
w młodych, utalentowanych   
pływaków. W klubie rośnie nam 
kilku fajnych „rozchlapywa-
czy” wody. Na przykładzie tych 
dwóch klubów widać wyraźnie, 
że dzięki dotacjom nawet dzie-
ci i młodzież z niezbyt zamoż-
nych rodzin mogą oddawać się 
pasji uprawiania sportu.

Niedługo minie rok

Burmistrz Sochaczewa zna sport nie tylko z teorii. Piotr Osiecki na trasie Biegu Papieskiego
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Piłkarska młodzież gra już 
na całego. Od zwycięstwa do 
zwycięstwa kroczą trampka-
rze chodakowskiej Bzury. Pra-
wie wszystkie pozostałe druży-
ny spisują się dobrze strzelając 
rywalom sporo goli. Najsku-
teczniejsze były Orliki Unii Bo-
ryszew. Piłkarze tej drużyny za-
aplikowali przeciwnikom aż 17 
goli. Jednego gola mniej strzelili 
swoim rywalom młodzicy Or-
kana. Niestety orlicy Unii w na-
stępnym meczu dali sobie strze-
lić aż 21 bramek.

Warszawska Liga Junio-
rów Młodszych U-16 (rocznik 
1997), grupa II

Olimpia Warszawa - Unia 
Boryszew  2:1 (1:1) 

gol: Gmyrek
Unia Boryszew - Pogoń 

Grodzisk Mazowiecki  11:2 (7:1)
gole: Safulak (4), Gmyrek (3), 

Milczarek (2), Tondera, Figat
Znicz Pruszków - Unia 

Boryszew  2:6 (1:1)
gole: Wilamowski (2), Toma-

szewski (2), Safulak, gol samobójczy
Unia Boryszew - Laura 

Chylice  6:1 (3:0)
gole: Kowalski (2), Safulak, 

Wilamowski, Wróblewski, Sie-
rociński

GLKS Nadarzyn - Unia 
Boryszew  2:1 (0:1)

gol: Wilanowski
Warszawska Liga Trampka-

rzy U-14 (rocznik 1999), grupa IV
Naprzód Stare Babice - 

Orkan Sochaczew  1:1 (0:0)
gol: Małkowski
UKS Ołtarzew - Orkan 

Sochaczew  1:4 (1:1)
gole: Małkowski (3), Gref-

kowicz
Orkan Sochaczew - UKS 

Nowa Wieś  0:0
Orkan Sochaczew - GLKS 

Nadarzyn  9:0 (4:0)
gole: Nowakowski (3), Ru-

tecki (2), Małkowski (2), Toma-
szewski, Dudziński

Piast Piastów - Orkan So-
chaczew  3:7 (0:2)

gole: Małkowski (3), Sob-
czak, Nowakowski, Rutecki, 
Tomaszewski

Płocka Liga Okręgowa 
Trampkarzy U-14 (rocznik 1999)

Bzura Chodaków - Orzeł 
Goleszyn  11:0 (3:0)

gole: Wojciechowski (4), 
Kopka (2), J. Kowalski (2), Ja-
worski, M. Kowalski (z rzutu 
karnego), Adamski

ULKS Ciółkowo - Bzura 
Chodaków  0:9 (0:4)

gole: Kopka (4), Wojcie-
chowski (2), Komorowski, Kac-
przak, M. Kowalski (z rzutu 
karnego) 

Bzura Chodaków - Ama-
tor Maszewo  3:0 (1:0)

gole: Wojciechowski (2), M. 
Kowalski (z rzutu karnego)

Bzura Chodaków - Stocz-
niowiec Płock  2:0 (2:0)

gole: Wojciechowski (2) 
Bzura Chodaków - Stegny 

Wyszogród  4:2 (3:0)
gole: Kopka (2), Kacprzak, 

Wojciechowski
Liga Młodzików „9” U-12 

(rocznik 2001)

UKS Tarczyn - Orkan So-
chaczew  1:6 (0:2)

gole: Tabara (2), Tomczyk 
(2), Bednarczyk (2)

Orkan Sochaczew - Tur 
Jaktorów  16:0 (11:0)

gole: Tabara (5), Bednar-
czyk (4), Tomczyk (2), Toma-
szewski (2), Siejka, Wójcicki, 
Żakowski

UKS Ołtarzew - Orkan 
Sochaczew  1:5 (0:2)

gole: Tomczyk (3), Tabara, 
Bednarczyk 

Orkan Sochaczew - Oża-
rowianka Ozarów Mazowiec-
ki  9:2 (4:2)

gole: Tomczyk (3), Bednar-
czyk (2), Żakowski, Tomaszew-
ski, Wójcicki, Bociek

Liga Orlików U-11 (rocznik 
2002), grupa VII

Unia Boryszew - Mazovia 
Grodzisk Mazowiecki  17:5

gole: Kocimski (7), Wierz-
bicki (4), Wróbel (2), Mazurek 
(2), Bac, Rogowski

Znicz Pruszków - Unia 
Boryszew  21:0

Unia Boryszew - Promyk 
Nowa Sucha  6:1

gole: Wierzbicki (2), Ko-
cimski, Stencel, Rogowski, Ma-
zurek

Unia Boryszew - AP OSiR 
Żyrardów  4:5

gole: Wierzbicki (2), Ko-
cimski (2)

Liga Orlików „7” U-11 
(rocznik 2002), grupa VII

Orkan Sochaczew - Pro-
myk Nowa Sucha  3:7 (0:1, 0:2, 
3:3, 0:1)

gole: Szkopek (2), Biszczan 
- Jaworski (4), Mikulski (2), Pio-
trowski

Żyrardowianka Żyrardów 
- Orkan Sochaczew  6:4

gole: Budnik, Szkopek, dwa 
gole samobójcze

Partyzant Leszno - Orkan 
Sochaczew  2:9

gole: Budnik (3), Szkopek 
(3), Biszczan (2), Szczepanik

Orkan Sochaczew - Milan 
Milanówek  0:12 (0:3, 0:2, 0:5, 
0:2)

Liga Orlików U-10 (rocznik 
2003), grupa VII

Akademia OSiR Żyrar-
dów - Unia Boryszew  0:5 

gole: Latoch (2), Stencel, 
Grzymkowski, Dmoch

Unia Boryszew - UKS Oł-
tarzew  3:0 (0:0, 0:0, 1:0, 2:0)

gole: Stencel (2), Cieśla
GOSiR Stare Babice - Unia 

Boryszew  1:2
gole: Pruski, Stencel
rocznik 2004 (sparing)
Unia Boryszew - Widok 

Skierniewice  9:6
gole: Pisarek (4), Rygacki 

(2), Rybak (2), Owczarzak
ASP OSiR Żyrardów - 

Unia Boryszew  3:7
gole: Olejniczak (3), Rygacki 

(2), Grzegorowski, Owczarzak
rocznik 1999 (sparing)
Orkan Sochaczew - Tajfun 

Brochów (rocznik 1998)  3:4 
(0:2, 2:1, 1:1)

gole: Małkowski (2), Zbo-
rowski - Wieczorek (2), Nowa-
kowski (2) 

Ostre strzelanie

Pokopały 
sobie w hali

W sobotę (29.09) w cho-
dakowskiej hali MOSiR od-
był się Jesienny Turniej Piłki 
Nożnej Dziewcząt. W szran-
ki stanęło 6 drużyn. Najlepiej 
spisały się futbolistki Eweliny 
Rożnowskiej, które zagrały w 
składzie: Olga Janiszek, Natalia 
Orłowska, Żaneta Marcinkow-
ska, Magdalena Sot, Weronika 
Ambroży, Oliwia Remiszew-
ska, Julia Jakubasik, Patrycja 
Orłowska, Patrycja Sztypok i 
Karolina Pietrzak. Gimnazja-
listki z Kozłowa Biskupiego w 
finale pokonały rzutami kar-
nymi (3-2) licealistki z Chopi-
na. W regulaminowym czasie 
gry padł remis 1:1. Trzecie miej-
sce zajęła ekipa ZS Teresin, któ-
ra w spotkaniu o „brąz” wygra-
ła 2:0 z Gimnazjum nr 3. Poza 
wymienionymi drużynami za-
grały jeszcze dziewczęta z so-
chaczewskiego Ogrodnika oraz 
Gimnazjum nr 1. Najwięcej goli 
strzeliła Natalia Orłowska (Ko-
złów Biskupi), a najlepiej broniła 
Klaudia Felczak (Gim.3)

PIŁKA NOŻNA

W poprzednią sobotę 
(22.09) odbył się I Lasociński 
Piknik Rodzinny dedyko-
wany pamięci długoletniego 
gminnego komendanta OSP 
- Wojciecha Nalborskiego. 
Jednym z elementów im-
prezy był turniej piłkarski, 
w którym rywalizowało 8 
drużyn. Przebiegał on pod 
czujnym okiem pani pre-
zes Tajfuna Brochów - Anny 
Przygody. Po zaciętej walce 
turniej wygrała OSP Plece-
wice. Kolejne miejsca zajęły 

OSP Miszory i OSP Wólka 
Smolana. Królem strzelców 
został Artur Stencel (Plece-
wice), najlepszym piłkarzem 
- Mariusz Wadecki (Plece-
wice), a najlepszym bram-
karzem  Kacper Jakubowski 
(Tajfun Brochów Juniorzy). 
Zwycięska drużyna Plecewic 
zagrała w składzie: Cezary 
Pisarek, Mariusz Wadecki, 
Krystian Nóżyński, Michał 
Malinowski, Robert Sten-
cel, Artur Stencel oraz Piotr 
Grzegorowski.

Piknik z futbolem w tle

Orkan Oldboy Socha-
czew - MOSiR Ciechanów  
4:2 (1:2)

gole: R.Wojciechowski 
(2), Żaczkowski, P. Szat-
kowski

skład: Orliński - I. Łu-
kawski, Witczak, Machciń-
ski, Stasiak, Maklakiewicz, 
Frank, Żaczkowski, Woliń-

ski, Cieślak, Wojciechow-
ski, R. Łukawski, P. Szat-
kowski, T. Szatkowski

Rywale dotarli do So-
chaczewa mocno spóźnie-
ni. W zapadających ciem-
nościach lepiej poradzili 
sobie nasi „Starsi Panowie”, 
którzy wygrali swój kolejny 
mecz.

I Mazowiecka Liga Oldboyów, grupa A

Spóźniona wygrana

Dwoje z 
awansem

W Lidzbarku Warmiń-
skim odbył się półfinało-
wy turniej do I OTK. Awans 
do Ogólnopolskiego Turnieju 
Klasyfikacyjnego wywalczyła 
dwójka reprezentantów nasze-
go powiatu. W kategorii mło-
dziczek grać dalej będzie Alek-
sandra Wojtczak (Tęcza Budki 
Piaseckie). Jednym z juniorów, 
którzy awansowali do OTK, 
jest sochaczewianin Mikołaj 
Kamiński (GLJKS Nadarzyn).

Rozpoczęli grę
W niedzielę (30.09) odbył 

się I turniej GP Sochaczewa w 
tenisie dla początkujących. Na 
korcie „pod dachem” rywali-
zowało 7 osób. W młodzikach 
wygrał Dominik Mińkow-
ski, który wyprzedził Pawła 
Kisielewskiego, Andrzeja Ki-
sielewskiego oraz Jakuba Za-
ckiewicza. W gronie seniorów 
najlepszy okazał się Grzegorz 
Mińkowski. Kolejne miejsca 
zajęli Mirosław Czubak i Grze-
gorz Zackiewicz.

TENIS
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Przed tygodniem Piotr 
Kurkiewicz (73 kg) był naj-
lepszy w turnieju Pucharu 
Europy, który odbył się w 
fińskim Tampere. Minioną 
sobotę nasz judoka spędził 
w Rzymie. Co tam robił? 
Walczył w turnieju Green 
Hill World Cup. Wyprawa 
okazała się owocna. Socha-
czewianin pokonał kilku 
utytułowanych rywali i sta-
nął na najniższym stopniu 
podium. W pierwszej wal-
ce Kurek pokonał Słoweń-
ca Igora Potparica (m.in. 
Mistrz Słowenii U-20 oraz 
trzykrotny medalista Pu-
charu Świata U-20). Następ-
ny był Florent Urani (me-
dalista mistrzostw Świata 
i Europy U-20, zwycięzca 

Pucharu Świata w Pradze 
2012), który w swojej bio-
grafii ma zapisane zwycię-
stwa z Krzysztofem Wił-
komirskim oraz Pawłem 
Zagorodnikiem. Nieste-
ty Francuz dopisał do listy 
pokonanych naszego judo-
kę. Jak się później okazało, 
Urani wywalczył złoto. Na 
szczęście dwóch kolejnych 
rywali musiało uznać Piotr-
ka, który z pewnością cie-
szy się z brązowego medalu. 
W pokonanym polu zostali 
Stefan Friedrich (Niemcy) 
oraz Enrico Parlati (wice-
mistrz Włoch z 2011 roku). 
Ten ostatni poznał siłę rzu-
tu tai-o-toshi i przegrał 
przez ippon.

Puchar Świata Seniorów

Kolejny sukces Kurka

Ojciec z synem, czyli Piotr i Witold Kurkiewiczowie

W miniony weekend 
(29-30.09) odbył się w sto-
licy bardzo prestiżowy tur-
niej Warsaw Judo Open. So-
chaczew reprezentowany był 
przez sześć osób. Najwięcej 
szczęścia miała Aneta Ada-
miak (Orkan-Judo, U-19, 44 
kg), która zdobyła brązowy 
medal. Ambitna zawodnicz-
ka przegrała obydwie swoje 
walki, jednak w jej katego-
rii były tylko trzy judoczki. 

Piąte miejsce wywalczyła Ju-
styna Szewczyk (UKS „7”, 
U-16, 63 kg). W U-19 Justy-
na przegrała pierwszą wal-

kę i szybko odpadła z turnie-
ju. Najmłodsza w tym gronie 
Wiktoria Niemiec (UKS „7”, 
U-14, 40 kg) jedną walkę wy-
grała, dwie przegrała i zosta-
ła sklasyfikowana na siód-
mej pozycji. Pozostali nasi 
reprezentanci - Natalia Sto-
biecka (UKS „7”), Kacper 
Włodarski (UKS „7”) oraz 
Maciej Kuśmierkiewicz (Or-
kan-Judo) szybko pożegna-
li się z warszawskim tatami.

Warsaw Judo Open

Bez rewelacji
Zmienili 
klub

Jak poinformowała nas 
pani Joanna Hatlińska, jej dzie-
ci, Zofia i Łukasz, odeszły z 
UKS Orkan-Judo do warszaw-
skiej Gwardii. Będą tam tre-
nować pod okiem Mirosława 
Błachnio. Exodus więc trwa. 
Z sochaczewskiego tatami w 
ostatnich latach odeszło wiele 
utalentowanych zawodniczek i 
zawodników, a niektórzy z nich 
zakończyli kariery. Są to mię-
dzy innymi: bracia Jakub, Piotr 
i Bartosz Kurkiewiczowie, Ka-
tarzyna Kasza, Agata Przyby-
łowska, Wioletta Wawer, Grze-
gorz Kuciński. 

Przed wyjazdem do 
Warszawy liczono na łatwe 
i wysokie zwycięstwo. Nie-
stety w sobotę na boisku 
„Akademików” rządził cha-
os. Mecz stał na bardzo ni-
skim poziomie i wiele ak-
cji było przypadkowych. Na 
szczęście tym razem do so-
chaczewian uśmiechną się 
los, który pozwolił zainka-
sować cztery punkty. Praw-
dopodobnie w następnym 
spotkaniu Orkan będzie 
osłabiony, gdyż czerwone 
kartki ujrzeli Piotr Waw-
rzyńczak i Piotr Pietrzyk.

AZS AWF Warsza-
wa - RC Orkan Sochaczew  
14:17 (0:7)
punkty: Wróbel (5), Ł. Śmielak (5), P. Pietrzyk 
(5), K. Pietrzyk (2)

skład: Zatorski (Kacprzak), Dobrowolski, 
Wydrzyński, Pawłowski (Kakareko), Kościelewski, 
Wylot, Malesa (Wawrzyńczak), Brażuk, Plichta 
(Jeznach), Wróbel, Ł. Śmielak, K. Pietrzyk (W. 

Krześniak), P. Pietrzyk, Stencel, M. Krześniak
Przy okazji meczu se-

niorów zagrali jeszcze ju-
niorzy i kadeci. Ci pierwsi, 

po słabym spotkaniu, wy-
grali 14:0 (7:0). Nie można 
jednak zapominać, że naj-
lepsi rugbiści tego zespo-

łu zasilili w sobotę swoich 
starszych kolegów walczą-
cych w Ekstralidze. O wiele 
lepiej wypadli kadeci, któ-
rzy po bardzo dynamicznej 
i efektownej grze wygrali z 
Akademikami 35:7 (14:0).

Wyniki
IV kolejka

Pogoń - B.Lublin   26:19 (26:5)
Lechia - Posnania   52:26 (27:12) 
B.Łódź - Arka   33:27 (10:24) 

Tabela

1.Pogoń Siedlce  17  98-59

2.Lechia Gdańsk  15  138-77

3.Arka Gdynia  12  201-95

4.Posnania Poznań  11  146-91

5.Budowlani Łódź  10  106-80

6.Budowlani Lublin    8  80-125

7.RC ORKAN SOCHACZEW    6  57-90

8.AZS AWF Warszawa    1  31-240

Ekstraliga

Rządy chaosu

Maciej Brażuk rozpoczyna jeden z ataków naszych rugbistów
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Sochaczewskie tenisist-
ki stołowe rozegrały kolejne 
dwa mecze. W pierwszym 
z nich nie napracowały się 
zbyt wiele. Drugie spotka-
nie to był prawdziwy horror. 
Zwłaszcza ostatni pojedy-
nek dostarczył ekstremal-
nych emocji. Magdalena 
Szczerkowska reprezentu-
jąca w poprzednim sezo-
nie GLKS po 5-setowej wal-
ce pokonała Chinkę Shen. 
Tym samym zapewniła 
SKTS-owi piąte zwycięstwo, 
a jednocześnie pognębiła 
swoje koleżanki. Cóż, sport 
czasami bywa okrutny.

Spójnia Warszawa - 
SKTS Sochaczew  1:3
Katarzyna Nowocin - Magdalena Szczerkowska 0:3 
(5-11,8-11,9-11)

Małgorzata Kowalska-Sawecka - Natalia Partyka 
0:3 (7-11,3-11,3-11)

Alicja Leśniak - Natalia Gawrylczyk-Zielińska 3:1 
(11-4,11-5,8-11,11-9)

Katarzyna Nowocin - Natalia Partyka 0:3 
(3-11,7-11,6-11)

GLKS Nadarzyn - SKTS 
Sochaczew  2:3 
Antonina Szymańska - Magdalena Szczerkowska  
3:0 (11-8, 11-7, 11-1)

Yi Bin Shen - Natalia Partyka  2:3 (9-11, 11-7, 
5-11, 11-7, 4-11)

Klaudia Kusińska - Natalia Gawrylczyk-Zielińska  3:0 
(11-5, 11-3, 11-5)

Antonina Szymańska - Natalia Partyka  0:3 
(7-11, 14-16, 5-11)

Yi Bin Shen - Magdalena Szczerkowska  2:3 (11-9, 
11-8, 7-11, 11-13, 10-12)

TENIS STOŁOWY
Ekstraklasa

Pognębiła koleżanki

Magdalena Szczerkowska w niedzielę pognębiła swoje byłe 
koleżanki z Nadarzyna
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W niedzielę (30.09) so-
chaczewska hala MOSiR go-
ściła uczestników II turnie-
ju klasyfikacyjnego Grand 
Prix Sochaczewa w tenisie 
stołowym. Do stołów stanę-
ło 11 pań i 29 panów. Zawod-
nicy nie mogli narzekać na 
małą ilość gry, gdyż rozegra-
li aż 151 pojedynków. Po raz 
pierwszy na starcie stanęli za-
wodnicy nowo powstałego 
klubu Joker Sochaczew, jed-
nak sukcesu na swoim koncie 
nie zapisali. W kategorii ko-
biet pierwsza była faworytka 
Wiktoria Zaniewska. Młoda 
zawodniczka SKTS ani razu 
nie przegrała. Bardzo zacięta 
walka była w kategorii gim-
nazjów. O pierwszych trzech 
miejscach zadecydowały do-
datkowe mecze. Bardzo za-
cięte pojedynki stoczyli ze 
sobą seniorzy. Najlepszym z 
nich okazał się dawno nie wi-
dziany przy sochaczewskim 
ping-pongowym stole An-
drzej Wawrzyniak. Jak zwy-
kle najdłużej grali oldboye. 
Co prawda pierwszy był Da-
riusz Strupiński, jednak w 
bezpośrednim meczu mu-
siał uznać wyższość swojego 
klubowego kolegi Andrzeja 
Puchlerskiego. Trzeci turniej 
odbędzie się 21 października.

Wyniki II turnieju
Kobiety

1.Wiktoria Zaniewska (SKTS Sochaczew)
2.Wiktoria Wrublewicz (Tęcza Budki Piaseckie)

3.Dorota Baczyńska (Sochaczew)
4.Paulina Draniak (SKTS Sochaczew)
5.Karolina Wierzbowska (Skierniewice)
6.Natalia Pakuła (SKTS Sochaczew)
7.Amanda Księżak (SKTS Sochaczew)
8.Natalia Draniak (SKTS Sochaczew)
9.Nikola Brejnak (Tęcza Budki Piaseckie)
10.Julia Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
11.Martyna Sokołowska (Sochaczew)

Szkoły Podstawowe
1.Piotr Mechecki (Vis Wiskitki)
2.Michał Kowalczyk (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Nikodem Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)
4.Paweł Zatorski (SKTS Sochaczew)
5.Bartłomiej Goliński (Tęcza Budki Piaseckie)
6.Mateusz Rutkowski (Tęcza Budki Piaseckie)
7.Hubert Zofczak (Tęcza Budki Piaseckie)

Gimnazja
1.Konrad Włodarczyk (Gimnazjum Teresin)
2.Daniel Orliński (SKTS Sochaczew)
3.Maciej Cieplak (Tęcza Budki Piaseckie)
4.Adam Ertman (SKTS Sochaczew)
5.Oskar Cieślik (SKTS Sochaczew)
6.Radosław Sokołowski (Sochaczew)

Seniorzy
1.Andrzej Wawrzyniak (Victoria Płock)
2.Michał Nowak (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Adrian Nowak (Tęcza Budki Piaseckie)
4.Damian Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
5.Mateusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
6.Rafał Malinowski (Joker Sochaczew)

Oldboye
1.Dariusz Strupiński (Victoria Żyrardów)
2.Stanisław Głowacki (Tęcza Budki Piaseckie)
3.Andrzej Puchlerski (Victoria Żyrardów)
4.Jacek Malinowski (Joker Sochaczew)
5.Wiesław Świderski (Heft Warszawa)
6.Mariusz Selerski (Tęcza Budki Piaseckie)
7.Jacek Malinowski (Victoria Żyrardów)
8.Sławomir Kacprzak (Joker Sochaczew)
9.Grzegorz Antoniak (Victoria Żyrardów)
10.Jakub Zaczkiewicz (ZSP 2 Łowicz)

Grand Prix Sochaczewa

Pograli do bólu
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PIŁKA NOŻNA III Mazowiecka Liga Kobiet
V kolejka

KS TERESIN - GOSiR II   3:0 v.o.
Tygrys - Marysin   1:1
TKKF - Orliki    2:2 
Tabela

1.KS TERESIN  15  23-3

2.GOSiR II Piaseczno  9  19-6

3.TKKF Grójec  5  8-7

4.Tygrys Huta Mińska  4  8-19

5.Orliki Jeruzal  4  7-18

6.Marysin Warszawa  2  3-15

IV liga Mazowiecka, grupa 
północna
IX kolejka

Mazur - BZURA    0:0 
Narew - Bug    2:1
Czarni - Przasnysz   1:2
Kasztelan - Huragan   2:6
Mławianka - Błękitni R.   2:1
Nadnarwianka - Wisła II   0:5
Błękitni G. - Wkra   2:1
Ostrovia - Łomianki   3:1 
Tabela

1.Huragan Wołomin  24

2.Wisła II Płock  18

3.Mławianka Mława  18

4.Błękitni Gąbin  18

5.Ostrovia Ostrów Maz.  16

6.Mazur Gostynin  16

7.MKS Przasnysz  15

8.Bug Wyszków  15

9.Wkra Żuromin  14

10.Narew Ostrołęka  14

11.Błękitni Raciąż  13

12.Czarni Węgrów  10

13.Kasztelan Sierpc  10

14.KS Łomianki  7

15.BZURA CHODAKÓW  1

16.Nadnarwianka Pułtusk  0

Warszawska Liga Okręgowa, grupa 
IV
VIII kolejka

ORKAN - Naprzód   2:3 
Świt - KS TERESIN   4:3 
Perła - Ożarowianka   0:0
Raszyn - Przyszłość   2:3
Laura - Milan    0:0 
GLKS - Ryś    1:1
Kosa - Chlebnia   1:4
Skra - Ursus II    2:1
IX kolejka

ORKAN - Chlebnia   0:1 
Skra - KS TERESIN   4:2 
Ursus II - Perła    0:0
Naprzód - Świt    0:3
Ryś - Kosa    2:2 
Milan - GLKS    1:1
Przyszłość - Laura   1:2
Ożarowianka - Raszyn   4:0
 
Tabela

1.Ożarowianka Ożarów Maz.  23

2.Perła Złotokłos  23

3.Skra Konstancin  21

4.GLKS Nadarzyn  20

5.Przyszłość Włochy  16

6.KS TERESIN  13

7.LKS Chlebnia  13

8.KS Raszyn  12

9.Ursus II Warszawa  10

10.Milan Milanówek  10

11.Świt Warszawa  10

12.Laura Chylice  8

13.ORKAN SOCHACZEW  7

14.Kosa Konstancin  7

15.Ryś Laski  7

16.Naprzód Stare Babice  6

Płocka Liga Okręgowa
IX kolejka

Świt - UNIA I.    6:2
Unia Cz. - Amator   1:1 
Stoczniowiec - Wisła S.   1:1
Skrwa - Wisła N.D.   1:2  
Polonia - ULKS    1:2
Skra - Zryw    3:2 
Pogoń - Huragan   1:1
Orzeł - Kormoran 
Mecz został przerwany w 48’ przy wyniku 10:0.
Tabela

1.Amator Maszewo  23

2.Skra Drobin  21

3.Wisła Nowy Duninów  21

4.Unia Czermno  18

5.Kormoran Łąck  15

6.Świt Staroźreby  14

7.Orzeł Goleszyn  14

8.Wisła Sobowo  12

9.Huragan Bodzanów  12

10.ULKS Ciółkowo  12

11.Zryw Bielsk  11

12.Pogoń Słupia  8

13.Stoczniowiec Płock  7

14.Skrwa Łukomie  7

15.UNIA IŁÓW  4

16.Polonia Radzanowo  3

Warszawska Klasa A
VI kolejka

Relax - PIAST F.   1:5
Błonianka - PROMYK   3:2
Naprzód - Pogoń II   3:1
Passovia - Partyzant   1:2 
GOSiR - Piast P.   0:1
Ołtarzew - Guzovia   1:0 
Orion - Mszczonowianka II   1:2
VII kolejka

PROMYK - Naprzód   2:1 
PIAST F. - Passovia   7:3 
Mszczonowianka II - Błonianka   1:1 
Guzovia - Orion   3:2 
Piast P. - Ołtarzew   0:2 
Partyzant - GOSiR   0:1
Pogoń - Relax    1:3 

Tabela

1.UKS Ołtarzew  18

2.Piast Piastów  18

3.Błonianka Błonie  17

4.PIAST FELIKSÓW  16

5.GOSiR Stare Babice  16

6.PROMYK NOWA SUCHA  12

7.Mszczonowianka II Mszczonów  10

8.Naprzód Brwinów  9

9.Relax Radziwiłłów  9

10.Guzovia Guzów  8

11.Partyzant Leszno  6

12.Pogoń II Grodzisk Maz.  3

13.Passovia Pass  1

14.Orion Cegłów  0

Warszawska Klasa B
VI kolejka

Pogoń - KS II TERESIN   3:2
PROMYK II - Zaborowianka   1:5
TAJFUN - Chlebnia II   2:4
PIAST II - Osuchów   2:7 
Salos - SOKÓŁ    3:2 
Orzeł - Wrzos    1:1 
Błonianka II - wolny termin
VII kolejka 

Chlebnia II - PIAST II    1:2
Zaborowianka - TAJFUN   5:1 
KS II TERESIN - Błonianka II   2:5
Pogoń - SOKÓŁ    2:3   
Wrzos - Salos    6:0
Osuchów - Orzeł   2:0 
PROMYK II - wolny termin
Tabela

1.LKS Osuchów  21

2.Zaborowianka Zaborów  18

3.Wrzos Międzyborów  14

4.Orzeł Kampinos  14

5.LKS II Chlebnia  12

6.PIAST II FELIKSÓW  9

7.TAFFUN BROCHÓW  6

8.Salos Żyrardów  6

9.PROMYK II NOWA SUCHA  6

10.SOKÓŁ BUDKI PIASECKIE  6

11.Błonianka II Błonie  5

12.Pogoń Wiskitki  3

13.KS II TERESIN  3

Płocka klasa B
VII kolejka

BZURA II - Olimpia   3:2 
Delta - Mazovia   3:0
Błyskawica - Victoria   3:0
FK RYBNO - wolny termin 
Tabela

1.Błyskawica Lucień  18

2.Delta Miszewko Strz.  13

3.Mazovia Słubice  9

4.BZURA II CHODAKÓW 9

5.Olimpia Gozdowo  7

6.Victoria Cekanowo  3

7.FK RYBNO  3

I Mazowiecka Liga Oldboyów, grupa A
V kolejka

ORKAN - MOSiR   4:2
KS TERESIN - Żyrardowianka   3:2
Pogoń - wolny termin 
Tabela

1.ORKAN OLDBOY SOCHACZEW  12  15-2

2.Pogoń Grodzisk Mazowiecki  9  19-10

3.Żyrardowianka Żyrardów  3  6-9

4.KS TERESIN  3  9-17

5.MOSiR Ciechanów  3  7-18

Wyniki i tabele

Chodakowianie do soboty mieli na 
swoim koncie same porażki. Stan ten 
uległ zmianie. Biało-zieloni zagrali z 
ogromną determinacją i wywalczyli 
pierwszy IV-ligowy punkt. 

Mazur Gostynin - Bzura Choda-
ków 0:0
skład: Marcin Chmielak - Rafał Walczak, Patryk Szewczyk, Dawid 
Hołoś, Przemysław Kubisz, Tomasz Winnicki, Robert Kołodziejczak, 
Tomasz Kubiak, Kamil Janikowski. Łukasz Kobierecki, Marcin 
Wawrzyniak

Mecz stał na słabym poziomie, 
chociaż nie można odmówić piłka-

rzom waleczności. Gospodarze stwo-
rzyli trzy dobre sytuacje. Najlepszą 
zmarnowali w 32’, kiedy jeden z go-
spodarzy nie trafił do siatki z pięciu 
metrów. Bzura miała o jedną sytuację 
mniej i mecz zakończył się remisem. 
Futbolistom należą się słowa pochwały 
za zaangażowanie i ambitną walkę do 
ostatniego gwizdka. Trzeba mieć na-
dzieję, że mecz ten doda naszym pił-
karzom pewności siebie, „wór pęknie” 
i na trybuny stadionu przy ulicy Cho-
pina powróci radość ze zwycięstw.

IV Liga Mazowiecka

Jest upragniony punkt

W minionym tygodniu drużyny war-
szawskiej okręgówki rozegrały dwie kolej-
ki. Niestety naszym drużynom nie udało 
się zdobyć choćby jednego punktu.

Orkan Sochaczew - Naprzód Stare 
Babice  2:3 (1:0)
gole: Trafalski, Rembiejewski
skład:Siemiński - Binienda, Pawlaczyk, Wiśniewski, Strzelczyk, 
Wasilewski, Tomczak (Górzyński), Cielak, Trafalski, Szewczyk  
(P. Chmielak), Rembiejewski

W pierwszej połowie sochaczewia-
nie mieli przewagę, którą udokumentowa-
li zaledwie jednym celnym trafieniem. Pięć 
minut po zmianie stron było już 2:0. Nie-
stety młodych zawodników zgubił brak 
doświadczenia. Zbyt szybko uwierzyli w 
zwycięstwo i głupio stracili dwa gole. Dzie-
sięć minut przed końcem spotkania arbiter 
na chwilę „stracił wzrok” i ewidentny faul 
Pawlaczyka na polu karnym uszedł mu na 
sucho. Niestety tuż przed końcem Orkan 

stracił gola i nasi piłkarze schodzili do szat-
ni ze spuszczonymi głowami.

Świt Warszawa - KS Teresin  4:3 (3:2)
gole: Skowron (2), Bartosiewicz
skład: Nidzgorski - D. Buczyński (Gowin), Simiński, Kaczmarczyk, 
Orłowski, Kamiński (K. Buczyński), Chojnacki (Łuczak), Górak, 
Bartosiewicz, Kostrzewa, Skowron

Warszawski Świt nie leży teresinia-
nom. Wiedząc o tym piłkarze KS-u ruszy-
li do ataku. Jako pierwszy na listę strzelców 
wpisał się Szymon Skowron. Gospodarze 
wyrównali z rzutu karnego. Teresinianie 
ponownie wyszli na prowadzenie. Do prze-
rwy stracili jednak dwa gole, w tym kolejne-
go z rzutu karnego. W 53’ ponownie był re-
mis. Bartosiewicz zacentrował, a Skowron 
celnym strzałem głową pokonał bramka-
rza Świtu. Sędzia jednak nie odpuścił i kilka 
minut później podyktował kolejny rzut kar-
ny dla gospodarzy, który został zamienio-
ny na gola. W sobotnim meczu teresinianie 
zmierzyli się ze Skrą. Porażka 2:4 w wyjaz-
dowym meczu z czołową drużyną war-
szawskiej okręgówki wstydu nie przynosi. 
Szkoda jednak kolejnej straty punktów.

Orkan Sochaczew - LKS Chlebnia  0:1 
(0:0)
skład: Siemiński - Jażdżyk, Pawlaczyk, Binienda, Tomczak, 
Wiśniewski, Cieślak, Szewczyk, Wasilewski (Fijołek), Rembiejewski, 
Trafalski, P. Chmielak (Szewczyk)

Orkan rozegrał bardzo słaby mecz, a je-
dynego gola stracił na siedem minut przed 
końcem, remis był bardzo blisko.

Warszawska Liga Okręgowa

Same porażki

Mariusz Cieślak robił co mógł w meczu z Naprzodem

III Liga Mazowiecka Kobiet

Wymiękły
KS Teresin - GOSiR II Piasecz-

no  3:0 v.o.

Dobra gra teresinianek jak widać 
odstrasza rywalki, które „wymiękają 
i odpuszczają” przyjazdy na stadion 
naszych futbolistek. To już drugi 
walkower tej jesieni dla podopiecz-
nych Mariusza Zaborowskiego.
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Członkowie społecznej 
rady ZOZ, poinformowa-
ni przez dyrektora szpitala o 
problemie zbyt małych kon-
traktów na medyczne usłu-
gi i niechęci płacenia przez 
NFZ za nadwykonania ponad 
skromne limity, rozważali 
podjęcie walki podobnej do 
tej, jaką stoczyliśmy w obro-
nie sądu. I może jest to jakiś 
pomysł, ale trzeba by ruszyć 
z pikietą pod siedzibę Fun-
duszu i koniecznie poprosić o 
pomoc mecenasa Błaszczyka 
oraz L’ombelico del Mondo. 
Tylko nie radzę robić pikie-
ty pod szpitalem, bo od huku 
zwieją chorzy, a z pustostanu 
i Salomon nie naleje.

W niedzielę odbyły się w 
Kozłowie Mistrzostwa Ma-
zowsza w Nordic Walking, 
czyli maszerowanie z dwoma 
kijkami. Natomiast w tym sa-
mym czasie w okolicznych la-
sach trwały zawody maszero-
wania z jednym kijkiem, bo w 
drugiej ręce koszyk na grzy-
by, przypominające spacery 

o lasce - Lame Walking, czy-
li Kulawy Chód. Obie konku-
rencje bardzo zdrowe, tyle, że 
ta druga pod warunkiem, iż 
nie napatoczy się właściciel 
lasu, bo wtedy to już raczej 
Wmordic Walking.

W ścianie nowego żłob-
ka wmurowano akt, przepra-
szam za słowo, erekcyjny. Do 
kapsuły czasu włożono też 
pen-driva ze zdjęciami, aktu-
alny plan miasta, sochaczew-
skie dukaty, a nawet ostatnie 

wydanie tygodnika „Ziemia 
Sochaczewska”. To tak, jak-
by kapsuła miała być wysłana 
w kosmos do innych cywili-
zacji. Ale podobno nowy żło-
bek też ma być „odlotowy”. A 
swoją drogą, jak po wielu la-
tach żłobek się rozleci i ktoś 
przeczyta na ostatniej stronie 
„Ziemi” o wpływie szpitalne-
go logo na nasze lecznictwo, 
może tego nie przeżyć.

KRAJAN 

Wtorek, 25 września
● Leszek Miller nie został za-

proszony na wesele córki Alek-
sandra Kwaśniewskiego. Czyżby 
z Olą też łączyły go więzy szorst-
kiej, męskiej przyjaźni?

● Na świetny pomysł wpadła 
telewizyjna stacja Comedy Cen-
tral. W trakcie, gdy emitowane są 
reklamy, na ekranie pojawia się 
zegar odliczający czas do ich za-
kończenia. Brawo, wreszcie tele-
widzowie wiedzą, ile mają czasu 
na siusiu.

Środa, 26 września
● W Kancelarii Prezydenta 

RP zorganizowana została nauko-
wa konferencja lansująca hasło ak-
tywnego starzenia się. Chodzi chy-
ba o to, aby nie starzeć się powoli 
i mało aktywnie, a wręcz przeciw-
nie - energicznie i na całego.

● Prezes Polskiego Towarzy-
stwa Nauk Politycznych prof. 
Roman Baecker podzielił się w 
prasie swoimi przemyśleniami: 
„Politolodzy różnią się od poli-
tyków, tak jak kryminolodzy od 
kryminalistów”. Albo logopato-
lodzy od jąkałów?

Czwartek, 27 września
● Jak doniosła prasa, gdy 

podczas niedawnego Kongresu 
Kobiet na scenie sali kongreso-
wej pojawił się elegancko ubrany 
premier Donald Tusk, feministki 
aż zapiszczały. A potem wszyst-
kie zaczęły klikać aparatami w 

komórkach, by mieć jego zdjęcie. 
Może zamiast kongres, powinien 
to być Kulldress Kobiet.

● Bogusław Wołoszański po-
prowadzi w kanale Polsat Play 
nowy program „Skarby III Rze-
szy”. Skoro tak, to znaczy, że zna-
lazł już to niemieckie złoto. Przy-
pomnijmy, że rok temu walczył z 
hitlerowcami w Sochaczewie. To 
cwaniak, ale nas podszedł!

Piątek, 28 września
●  Z opublikowanego rapor-

tu międzynarodowej Organizacji 
Współpracy Gospodarczej i Roz-
woju wynika, że polski nauczyciel 
pracuje najmniej ze wszystkich na-
uczycieli na świecie. Okazuje się, że 
nauczyciel z polskiej podstawów-
ki spędza przy tablicy zaledwie ok. 
500 godzin w roku, co, przelicza-
jąc na dni pracy, daje około trzech 
i pół godziny lekcyjnej  dziennie. 
Tymczasem w Rosji nauczyciel stoi 
przy tablicy 5 godzin, w Czechach - 
6 godzin, a w USA aż 8. I co z tego? 
Tylko ich nogi rozbolą.

●  Pewna 14-latka z Koszalina 
zagrożona była w szkole z trzech 
przedmiotów, z każdego więc do-
pisała sobie w dzienniku po piątce. 
Wzbudziło to zrozumiałe podej-
rzenie nauczycieli, którzy zgłosi-
li rzecz dyrektorce. Ta zaś, zamiast 
załatwić sprawę wewnętrznie, we-
zwała policję. Teraz dziewczyna 
odpowie przed sądem za podrabia-
nie dokumentu, jakim jest dzien-
nik. Podobno za trzy piątki grozi 
jej 5 lat... w tej samej szkole. Za trój-
ki byłoby mniej.  
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Waldemar Bronicz - niezmordowany piewca  
                                   starego Chodakowa

Wreszcie i 
pobliski mały 
Bolimów docze-
kał się ogólno-
polskiej sławy. 
Mają Skiernie-
wice jabca, Ło-
wicz pasiaki, my 
kupkę gruzu na 
szczycie, czyli 
coś jakby Mon-

te Cassino. Choć ziemia tam nasiąk-
nięta co prawda nie krwią zdobyw-
ców, ale cieczą równie ważną dla 
naszego organizmu. A teraz wieś Bo-
limów już nie tylko z garncarstwa 
słynie.

Tu jakiś autochton trafił 30 du-
żych baniek w totka, jedną z naj-
większych wygranych w tej grze. Od 
dziś, jak się nie wyda który to, każdy 
z mieszkańców wioski będzie przez 
obcych witany jak potencjalny kre-
zus. Za każdym razem nikt nie bę-
dzie wiedział, czy nie rozmawia z 
bogaczem. Szacun będą mieli teraz 
wszyscy - od ciecia po księdza pro-
boszcza.

 I poparzcie, że to właśnie im się 
trafiła taka kumulacja! W brodę so-
bie teraz pluję, bo przecież miesz-
kam od Bolimowa o dwa rzuty ka-
mieniem, a punkt lotto jest u nich w 
monopolowym. Że też w sobotę nie 
miałem takiej potrzeby... A co do ku-

mulacji, to nie wiem czy słyszeliście, 
jak to jeden wygrał i już od progu 
woła: - Trafiłem szóstkę! Udało się, 
o rany, wygrałem! Ale widzi, że żona 
płacze, więc pyta, co się stało.

- Moja mamusia nie żyje.
 - Jessssss, kumulacja! 
Podobno jednak wiadomo już, 

kto tę kasę zdmuchnął. 20-latka z 
Bolimowa ogłosiła na facebooku, że 
ona. Może z radości nie wytrzyma-
ła. Teraz siedzą zamknięci w domu, 
czekając na wizytę rodziny z całej 
Polski. Zapewniają też, że to nie oni. 
To tylko głupi żart córki. Ale kto im 
teraz uwierzy? Zwłaszcza jak by ku-
pili na przykład pralkę, o maluchu 
nie wspomnę. Ale co tam maluch! 
Nawet butów na zimę nie radzę, żeby 
nie usłyszeć: - A nie mówiliśmy! Z 
węglem też bym uważał. Lepiej po 
okolicy całą rodziną patyki zbierać, 
może wtedy uwierzą.

Wygrali, nie wygrali i tak mają 
przechlapane. Trzeba było wcze-
śniej pomyśleć i do monopolowego 
nie latać, bo z tego tylko kłopoty, a to 
głównie klienci losy kupowali. Teraz 
kac gigant w zamkniętej łazience. A 
wiecie o czym myśli Ryszard Rembi-
szewski, gdy siedzi w toalecie?

 - Komora jest pusta, następuje 
zwolnienie blokady...

Sławomir Burzyński
slawomirburzynski@spoko.pl 

MAŁE PIWO

Zwłaszcza założone na skarpety leczą z kompleksów, że się robi 
wiochę


